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Rzut okiem | TeSco przyjAzne hArcerzom

Pomagali pakować zakupy. 
przez dwa dni, 23 i 24 grudnia, 
tuż przed świętami bożego 
narodzenia w Tesco w żychlinie 
kwestowali harcerze z 6 sześciu 
drużyn należących do hufca 
żychlin: 2 drużyny z żeronic w gm. 
bedlno, 2 drużyny z oporowa 
oraz drużyny gimnazjalistów 
i drużyny z Sp 1. harcerze 
pomagali kupującym pakować 
zakupy, co usprawniało obsługę 
klientów. Kolejki przed kasami 
były nieco mniejsze. w zamian 
za pomoc ludzie wrzucali 
pieniądze do puszek. zostaną one 
przeznaczone na dofinansowanie 
letniego wypoczynku harcerzy. 
– przez dwa dni kwestowało ok. 
30-40 harcerzy. zebrali łącznie 
ok. 2,5 tys. złotych – mówi nam 
michał welfer, komendant hufca 
żychlin. dag

PkS chce
przejąć
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Żychlin | noworoczny koncert w kościele

Zagra góralska kapela
W niedzielę, 4 stycznia, w ko-

ściele parafialnym w Żychlinie,  
o godz. 16.30 rozpocznie się kon-
cert noworoczny. Staraniem orga-
nisty Dawida Wójcika i żychliń-
skiego sponsora zagra w Żychlinie 
Kapela Góralska Kotlawa.

– Od 2 miesięcy chodził nam 
po głowie pomysł, by zorganizo-
wać w kościele jakiś koncert. Ko-
ściół ma dobrą akustykę i specy-
ficzny klimat – mówi nam sponsor 
koncertu. – Początkowo myśleli-
śmy o koncercie muzyki poważ-
nej, klasycznej. Wreszcie wybór 
padł na muzykę góralską. Naj-
ważniejsze, aby coś w mieście się 
działo.

Koncert ma trwać 1,5 godziny. 
Dlatego termin jego rozpoczęcia 

przyśpieszono o pół godziny  
w stosunku do zapowiadanej 
wcześniej przez proboszcza godzi 
ny rozpoczęcia koncertu. Górale 
zaczną śpiewać o godz. 16.30.

Kapela Góralska Kotlawa po-
chodzi z okolic Szczyrku. Mu-
zycy grają typową muzykę gó-
ralską Beskidu Żywieckiego  
i Śląskiego. Zespół tworzy dwóch 
górali i dwie góralki, młodzi lu-
dzie zafascynowani góralską mu-
zyką ludową. Zagrają na dwóch 
skrzypcach, altówce i kontraba-
sie. Czasami z nimi grywa akor-
deonista i muzyk grający na ty-
powo góralskich instrumentach 
jak np. dudy. Kapela grywa też 
na weselach i innych okoliczno-
ściowych imprezach.  dag
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Żychlin | Spółdzielnia wspólny dom

List intencyjny z ZEC podpisany
Inwestycja polegająca  
na podłączeniu centralnego 
ogrzewania do bloków 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
Wspólny Dom przez 
Zakład Energetyki Cieplnej 
wchodzi w fazę realizacji.

W połowie grudnia spółdziel-
nia podpisała z firmą list intencyj-
ny o współpracy. 18 grudnia wy-
łoniła wykonawcę, który dokona 
inwentaryzacji wszystkich miesz-
kań. Prace rozpoczną się już na 
początku stycznia. – Jestem za-
dowolony, bowiem na razie całe 

przedsięwzięcie idzie bardzo 
sprawnie – podkreśla Jerzy Rosiń-
ski, prezes Spółdzielni Mieszka-
niowej Wspólny Dom w Żychli-
nie. – We wszystkich 13 blokach, 
które nie mają centralnego ogrze-
wania, większość lokatorów wy-
raziła chęć podłączenia do cie-

płociągu. Z Zakładem Energetyki 
Cieplnej podpisaliśmy list inten-
cyjny o współpracy, a spółdzielnia 
wystąpiła do firmy o ustalenie wa-
runków przyłączenia. Na począt-
ku stycznia 2015 roku rozpoczy-
namy inwentaryzację budynków.

To ważne, bowiem część osób 
ma własne centralne z pieców, co 
oznacza, że część instalacji będzie 
można wykorzystać, a to pomniej-
szy koszty dla poszczególnych lo-
katorów.   str. 3

zdrowie | poz
Pacjenci 
obsługiwani  
bez problemu

Mieszkańcy naszych czterech 
gmin: Żychlin, Bedlno, Oporów 
i Pacyna po 1 stycznia 2015 roku 
nie będą mieć kłopotów z dosta-
niem się do lekarza Podstawo-
wej Opieki Zdrowotnej. Wszyst-
kie podmioty działające na terenie 
naszych gmin podpisały stosowne 
umowy z oddziałem Narodowego 
Funduszu Zdrowia w Łodzi lub  
w Warszawie. 

Tak więc Ars Medica będzie 
przyjmować pacjentów w Be-
dlnie, Almamed w Żychlinie  
i Oporowie, Promed w Żychlinie, 
a Medyk w Pacynie. Informacje  
o podmiotach, które podpisały 
umowy z NFZ na dzień 30 grud-
nia na godz. 16, widnieją na stro-
nach internetowych Funduszu. 
Tym samym naszych pacjentów 
ominą nieprzyjemności z powodu 
zamknięcia przychodni i poszuki-
wania lekarza, jak to będzie mieć 
miejsce np. w Łowiczu i okoli-
cach.  dag

Zobacz, ile zarabia
twój wójt lub burmistrz
– i porównaj jego zarobki z innymi. str. 7

kutno | bezrobocie w powiecie kutnowskim spadło do 15,6%

Jest nadzieja 
dla bezrobotnych
Wprawdzie rok 2014 jeszcze nie został podsumowany, 
ale Danuta Raciborska, dyrektor Powiatowego  
Urzędu Pracy w Kutnie jest bardzo zadowolona.

W ubiegłym roku zdecydowa-
nie zaczęła spadać liczba osób 
bezrobotnych, co oznacza, że po-
woli wychodzimy z kryzysu. Do 
urzędu wpływa więcej ofert pra-
cy i więcej też pieniędzy urząd 
miał na aktywne formy przeciw-
działania bezrobociu – 16 mln zł. 
Optymistyczne są też zapowiedzi 
na rok 2015. Będzie też więcej ro-
bót publicznych organizowanych 
przez samorządy.

– Rok 2014 zaczynaliśmy  
z liczbą prawie 7,9 tys. bezrobot-
nych w powiecie kutnowskim, zaś 
na koniec listopada wynosi ono  

o 1,6 tys. osób mniej, co oznacza, 
że teraz mamy zarejestrowanych 
6,3 tys. osób bezrobotnych – infor-
muje Danuta Raciborska, dyrektor 
PUP w Kutnie. – Stopa bezrobo-
cia zmalała z 18,5 proc. na począt-
ku roku 2014 do 15,6 proc. na 
koniec października. Do osiągnię-
cia tak dużego spadku bezrobo-
cia przyczyniło się pozyskiwanie 
środków na aktywne formy wal-
ki z bezrobociem. W 2014 roku 
PUP w Kutnie pozyskał 16 mln zł, 
to jest o 1,4 mln zł więcej niż  
w 2013 i o 3,7 mln zł więcej niż  
w 2012 roku.

W rankingu województwa 
łódzkiego w pozyskiwaniu środ-
ków unijnych w ramach Kapita-
łu Ludzkiego w latach 2007-2013 
PUP w Kutnie pozyskał ponad 36 
mln zł. To sprawia, że PUP w Kut-
nie był trzecim powiatem w wo-
jewództwie po Łodzi i powiecie 
zgierskim.

Na kwotę 16 mln złotych skła-
dają się: pieniądze algorytmowe 
w wysokości 3,58 mln zł z Euro-
pejskiego Funduszu Społeczne-
go 8,44 mln zł oraz środki z re-
zerwy Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej w kwocie 3,99 mln 
zł, pozyskane w ramach konkur-
sów do których PUP w Kutnie 
przystępował. 

str. 3
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oporów | czy znikną pomarańczowe gimbusy?

PKS chce przejąć dowożenie dzieci
Do wszystkich gmin powiatu kutnowskiego trafi ło pismo z PKS Kutno, w którym 
przewoźnik proponuje dowóz dzieci do szkół. Na razie ani gmina Bedlno, ani 
gmina Oporów nie podjęły decyzji w tej sprawie. Póki co, obie gminy posiadają 
własne gimbusy, które to zapewniają dojazd dzieci do szkół. W sąsiednim powiecie 
gostynińskim duża część gmin korzysta właśnie z usług PKS.

– Rzeczywiście otrzymali-
śmy propozycję od PKS, przy-
znam, że atrakcyjną cenowo – 
przyznaje Robert Pawlikowski, 
wójt gminy Oporów. – Musimy 
jednak wszystko dokładnie prze-
analizować. Rozważyć wszyst-
kie za i przeciw. Wiem, że zgo-
dę na dowóz już wyraziła gmina 
Łanięta (jak ustaliliśmy, tam 
PKS dowozi dzieci już od wrze-
śnia).

Teraz dzieci do szkół w gmi-
nie Oporów są dowożone dwoma 
gminnymi autobusami. Jeden ma 
20 lat, drugi ok. 10 lat. Autobusy 
są intensywnie eksploatowane 
i tylko patrzeć, jak będą ulegać 
awarii. Organizacja dowozu do 
szkół po wprowadzeniu reformy 
oświatowej i utworzeniu gimna-
zjów była kłopotliwa, zwłasz-
cza na początku. Zakup autobu-

su to duży wydatek dla gminy, 
zwłaszcza małej. Wprawdzie 
w kilku pierwszych latach była 
akcja darmowego przekazywa-
nia pomarańczowych gimbusów 
do przewozu dzieci, ale jeden 
autobus to zwykle zbyt mało, 
aby zorganizować transport. 
Poza tym od kilku lat samorzą-
dy muszą sobie już radzić same.

Temat dowożenia dzieci przez 
PKS wypłynął, gdy radni z Opo-
rowa podwyższali o 15.720 zł 
wydatki na dowożenie dzieci 
do szkół. Radny Włodzimierz 
Kiełbasa pytał, czy faktycznie 
ze strony PKS padła taka propo-
zycja.

Jak podkreśla Robert Pawli-
kowski, do końca roku szkolne-
go, czyli do końca czerwca, na 
pewno nic się nie zmieni. Jak bę-
dzie od września? – czas pokaże. 

– Ważne są nie tylko wyli-
czenia księgowe i potencjal-
ne oszczędności – podkreśla 
wójt.– Posiadając własny trans-
port, możemy przewozić dzie-
ci na basen, na lokalne impre-
zy, młodzież może pojechać na 
wycieczki. Jesteśmy niezależni. 
Ważne są szczegóły ewentualne-
go porozumienia.

Prezes PKS Kutno, spółki 
znajdującej się od roku w gru-
pie kapitałowej Grodzisk Mazo-
wiecki, Radosław Marek przy-
znaje, że powiat kutnowski jest 
jednym z niewielu, gdzie PKS 
nie dowozi dzieci do szkół.

– To bardzo dobra i spraw-
dzona w innych powiatach me-
toda organizacji komunikacji na 
terenach wiejskich, rzadziej za-
ludnionych, gdzie uruchomie-
nie regularnej linii PKS byłoby 

nieopłacalne – mówi prezes Ma-
rek. – W ten sposób gmina, nie 
wydając dodatkowych pienię-
dzy, może poprawić jakość życia 
wielu mieszkańców.

Bilety dzieciom wykupowa-
łaby gmina, zaś dorośli płaciliby 
za bilet sami.

Jak podkreśla prezes, urucho-
mienie dodatkowej linii nie jest 
żadnym kłopotem, gdyż poten-
cjał kapitałowy fi rmy umożliwia 
choćby zakup autobusu w ciągu 
tygodnia. 

Prezes rozmawiał przed wy-
borami zarówno z wójtem gmi-
ny Oporów Robertem Pawli-
kowskim, jak i wójtem gminy 
Bedlno. Jak nam mówi prezes 
PKS, obaj wójtowie wyrazili za-
interesowanie ofertą, choć żadne 
decyzje w tej sprawie nie zapa-
dły.

Przypomnijmy, że obsługa li-
nii z Kutna przez Mnich do Skó-
rzewy kosztowała gminę 22,5 
tys. zł w 2014, a w 2015 roku 
MZK chce 37,5 tys. zł, a docelo-
wo 60 tys. zł.

W Szewcach Nadolnych 
i okolicach ludzie też narzeka-
ją na brak autobusów. Białych 
plam komunikacyjnych jest jesz-
cze kilka  dag

Żychlin | ulewny deszcz przetestował budynki i ludzi

Zalany rów, przeciekające dachy
– już zapomnieliśmy, że tak było
Mamy mróz, ale jeszcze 
niedawno mieliśmy 
inny problem. Dwa 
dni intensywnych 
opadów, 22 i 23 grudnia, 
obnażyły lokalne 
problemy, przypominając 
o potrzebie ich 
rozwiązania, z drugiej 
strony utwierdziły, 
że przeprowadzone 
inwestycje zostały 
wykonane dobrze.

Do tych ostatnich należy uli-
ca Kilińskiego. Zakończona nie-
dawno modernizacja ulicy wraz 
z budową kanalizacji deszczo-
wej pokazała, że deszczówka 
spełnia swoją rolę, a woda sku-
tecznie jest odprowadzana do 
rowu melioracyjnego. Niestety, 
inne ulice na osiedlu Wyzwo-
lenia, na których nie ma kana-
lizacji deszczowej, były zalane 
wodą. 

Z kolei strumienie wody pły-
nące ulicą Narutowicza i fon-
tanny wody strzelające spod kół 
na przechodniów znów przy-
pomniały, że budowa kanaliza-
cji deszczowej w tej ulicy jest 
bardzo potrzebna. Pomimo du-
żych opadów deszczu wreszcie 
nie ma jeziora wody we wjeź-
dzie z ulicy Narutowicza pod 
blok Narutowicza 85F, koło „po-
rodówki”. To efekt jesiennego 
czyszczenia znajdujących się 
w pobliżu studni chłonnych. 
Podczas czyszczenia ze studni 
wybrano kilka przyczep piasku 

i mułu. Póki co, studnie speł-
niają swoją rolę. Stąd wniosek, 
że trzeba systematycznie dbać 
o czyszczenie studni, a zastoiska 
nie będzie.

Problemy z przeciekający-
mi dachami miała Spółdzielnia 
Mieszkaniowa Wspólny Dom. 
– Mieliśmy kilka zgłoszeń. To 
i tak zdecydowanie mniej niż 
w poprzednich latach, gdy było 
ich po 30 – mówi Jerzy Rosiń-
ski, prezes spółdzielni. – Naj-
gorzej było w bloku Narutowi-
cza 83. Tam musieliśmy układać 
kawałki papy termozgrzewalnej. 

Wykorzystywaliśmy przerwy 
w opadach deszczu, za pomocą 
nagrzewnic fragment dachu był 
osuszany i kładziona papa. Były 
też przecieki w budynkach przy 
ul. Hanki Sawickiej 5 oraz Mar-
chlewskiego 1, 5, 5b.

W blokach dawnych hote-
lowców woda dostawała się do 
mieszkań nie poprzez dach, 
a poprzez nieszczelności pomię-
dzy płytami wielkiej płyty. Jak 
podkreśla prezes, w tym roku 
szczeliny były uzupełniane, ale 
najwyraźniej są jeszcze miej-
sca, którymi woda dostaje się do 

mieszkań. Ubytki zostały uzu-
pełnione pianką.

Na granicy miasta Żychlin, 
przy drodze wojewódzkiej 573 
w stronę Gostynina rów na odcin-
ku ok. 200 metrów był całkowicie 
zalany wodą. Najwyraźniej rów 
nie spełnia swojej roli, bowiem 
przepust w przejeździe jest nie-
drożny. Czyszczenie przepustów 
pod wjazdem na posesję jednak 
nie należy do zarządcy drogi, 
a do właściciela nieruchomości. 

Na razie mróz wszystko to 
ściął, ale gdy przyjdą roztopy, 
problemy wrócą.  dag

Po obfi tych deszczach niektóre rowy były pełne wody. To efekt niedrożności przepustów, o które powinni 
zadbać właściciele posesji.
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kutno | śmiertelne potrącenie

Policjant zginął pod kołami
W poniedziałek 22 grudnia do 

tragicznego w skutkach potrące-
nia pieszego doszło w Kutnie na 
ul. Północnej ok. godz. 23. Jak 
się okazało, ofi arą był 28-letni 
Mariusz W., policjant miejscowej 
drogówki. Po przewiezieniu do 

szpitala zmarł. 23-letni kierowca 
Forda Kuga, mieszkaniec Kut-
na, był trzeźwy. Policjant był po 
służbie. Był żonaty i miał jedno 
dziecko. Policjanci z KPP Kutno 
pod nadzorem prokuratury usta-
lają okoliczności zdarzenia.  dag

kutno | w przedświątecznej gorączce

Potrąceni piesi, rozbity radiowóz
Wzmożony ruch i nieostroż-

ność zarówno pieszych jak i kie-
rowców sprawiły, że przed świę-
tami doszło do kilku zdarzeń. 
Zaczęło się 22 grudnia w nocy, 
gdy w Kutnie śmiertelnie zo-
stał potrącony 28-letni policjant, 
o czym piszemy poniżej. 

Z kolei we wtorek, 23 grudnia, 
o godz. 7.15 na przejściu dla pie-
szych została potrącona 74-letnia 
mieszkanka Kutna. 40-letni kie-
rowca Mercedesa Vito, mieszka-
niec Kutna, był trzeźwy. Kobieta 
z urazem głowy i potłuczeniami 
trafi ła do szpitala. Ok. godz. 17 
na ul. Łęczyckiej został potrą-
cony lewym lusterkiem 54-let-
ni mężczyzna, który schodził 
z jezdni w okolicach przejścia 
dla pieszych. Jak się okazało, po-

szkodowany był pijany. Miał pra-
wie 1,5 promila alkoholu w wy-
dychanym powietrzu. Kierowca, 
34-letni mieszkaniec powiatu 
kutnowskiego, był trzeźwy.

W Wigilię ok. godz. 10.30 na 
ulicy ZHP kierująca Kia Spor-
tage, 46-letnia kobieta uderzyła 
w tył radiowozu Fiata Ducato, 
który zatrzymał się przed przej-
ściem dla pieszych. Policjantka 
została przewieziona do szpitala.

W tym samym czasie również 
na ulicy ZHP 56-letni kierowca 
Fiata Uno, mieszkaniec powiatu 
łęczyckiego, nie zachował nale-
żytej ostrożności i uderzył w tył 
Toyoty Yaris prowadzonej przez 
39-letniego mieszkańca Kutna. 
Kierowcy byli trzeźwi. Na szczę-
ście nikomu nic się nie stało.  dag

Bedlno | pijani odpowiedzą przed sądem

Znieważyli funkcjonariuszy
W Bedlnie, 19 grudnia o godz. 

1.50 funkcjonariusze z kutnow-
skiej drogówki zatrzymali do 
kontroli Forda Transita. W takcie 
czynności 25- i 23-latek z pow. 
kutnowskiego znieważyli inter-
weniujących policjantów. 

Mężczyznom nie podobało 
się, że funkcjonariusze udarem-
nili dalsza jazdę 25-letniemu kie-
rowcy, który miał 2,24 promila 
alkoholu w wydychanym powie-

trzu. Dodatkowo okazało się, że 
był on poszukiwany przez Pro-
kuraturę Rejonową w Gostyninie. 

Obaj mężczyźni zostali zatrzy-
mani. Obaj odpowiedzą przed są-
dem za znieważenie funkcjona-
riusza publicznego, za co grozi 
kara do 2 lat pozbawienia wolno-
ści. Dodatkowo 25-latek odpowie 
za jazdę pod wpływem alkoholu 
oraz zostanie doprowadzony do 
prokuratury w Gostyninie.  dag

Żychlin | przystanek powrócił

Teraz daje schronienie
Rok 2014 Miejski Zakład 
Komunikacji Miejskiej 
w Żychlinie może 
zaliczyć do udanych. 
Zakład wyremontował 
autobus oraz 4 przystanki 
murowane znajdujące się 
na terenie gminy Żychlin.

Na początku listopada na uli-
cy Traugutta oraz na ulicy Naru-
towicza stanęły trzy nowe, prze-
szklone wiaty przystankowe. 
Czwartą wiatę wymieniono przy 
okazji remontu parku koło cmen-
tarza. Przed świętami Mig-Ma 
ustawiła wyremontowany przy-
stanek w Alejach Racławickich, 
koło cmentarza. Poprzedni został 
zdemontowany pod koniec paź-
dziernika.

– Przystanek był bardzo zde-
wastowany. Wprawdzie był wy-
konany z blachy, ale wszystkie 
były powyginane, nawet te na da-
chu – mówi okoliczna mieszkan-

ka. – Ktoś musiał w nie kopać 
z całej siły. Policja rzadko przy-
jeżdża pod cmentarz, co sprawia, 
że młodzi ludzie tutaj robią sobie 
zakrapiane imprezy. A po alko-
holu różne dziwne pomysły przy-
chodzą im do głowy.

Teraz przystanek jest wyre-
montowany, estetyczny. Tylko 
czy mieszkańcy Żychlina potra-
fi ą uszanować nowe przystanki? 
Czy znów je zdewastują?  dag

Po dwóch miesiącach koło 
cmentarza w żychlinie znów 
stanął przystanek autobusowy.
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Żychlin | Spółdzielnia wspólny dom

List intencyjny z ZEC podpisany
dokończenie ze str. 1
Firmą, która została wybrana 

do przeprowadzenia inwentary-
zacji, jest ArDegraf Studio z Ży-
chlina. – Oferty złożyło 5 firm  
z Warszawy, Gdańska, Łodzi  
i Żychlina. Rozbieżność ceno-
wa za dokonanie inwentaryzacji 
jednego budynku wynosiła od  
11,7 tys. zł do 8 tys. zł – mówi 
prezes. – Wybraliśmy firmę  
z Żychlina, która dała najniższą 
ofertę, a później podczas nego-
cjacji jeszcze utargowaliśmy ty-
siąc złotych na każdym budyn-
ku. Dodatkowym atutem firmy 
była deklaracja, że wejdą do każ-
dego mieszkania, a to jest bardzo 
ważne, by dokonać precyzyjnej 
inwentaryzacji. Pozostałe firmy 
deklarowały, że w przypadku 
nieobecności lokatora będą ko-
piować mieszkanie według tego 
piętro wyżej lub piętro niżej.

Na początku zinwentaryzowa-
ne zostaną mieszkania w sześciu 

blokach: Narutowicza 85F, Na-
rutowicza 79/III, Waryńskiego 1, 
Narutowicza 79/I , Narutowicza 
79/II oraz w Narutowicza 85G.

Spółdzielnia chciałaby, aby  
w 2015 roku centralne zostało 
doprowadzone do 3 budynków: 
Narutowicza 85F, Narutowicza 
79/III oraz Waryńskiego 1. Ilość 

bloków podłączonych do central-
nego ogrzewania zależeć będzie 
głównie od ZEC, gdyż to oni mu-
szą w pierwszej kolejności wyko-
nać sieć ciepłowniczą. Wybrano 
akurat te bloki, bowiem ciepło-
ciąg przechodzi koło Narutowi-
cza 85C.

Prezes spółdzielni podkreśla, 
że jeśli ZEC zaakceptuje warunki 
przyłączenia 3 bloków, rozpocz-
nie się podpisywanie już konkret-
nych umów cywilno-prawnych  
z lokatorami, które są opracowy-
wane.

– Po świętach na tablicach 
ogłoszeń w blokach, na stronie 
internetowej spółdzielni będzie-
my informować mieszkańców  
o terminie rozpoczęcia inwen-
taryzacji – podkreśla prezes. – 
Osoby, które będą dokonywać 
inwentaryzacji, będą wyposażo-
ne w specjalne identyfikatory, by 
mieszkańcy czuli się bezpiecz-
nie.  Dorota Grąbczewska

Jednym z pierwszych 
budynków, do którego zostanie 
doprowadzone centralne 
ogrzewanie, będzie blok 
narutowicza 85f.
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Żychlin | rozpoczęli kolędowanie

Z wizytą duszpasterską
Księża z parafii w Żychlinie 

już 29 grudnia rozpoczęli odwie-
dzanie domów parafian. Z wizy-
tą duszpasterską byli już u miesz-
kańców Buszkowa Górnego  
i Dolnego, Orątek, Grabia, Bu-
dzynia i Pasieki. Zaczęli też kolę-
dowanie na osiedlu Traugutta oraz 
w Dobrzelinie. Dzisiaj, w piątek 
2 stycznia, od godz. 9.30 dwóch 

księży będzie odwiedzać domy 
po jednej stronie ulicy Dworcowej 
należącej do Grabowa (numery 
nieparzyste), zaś trzeci ksiądz bę-
dzie wizytować domy po drugiej 
stronie ulicy należącej do Dobrze-
lina (parzyste numery) oraz pose-
sje przy ulicy Słonecznej.

W miejscowości Grabówek je-
den ksiądz rozpocznie kolędowa-

nie o godz. 11, zaś po południu od 
godz. 15.30 dwóch księży zapu-
ka do mieszkańców bloku Trau-
gutta 5.

W sobotę 3 stycznia kolędo-
wanie zacznie się od godz. 9.30. 
Jeden ksiądz będzie wizytował 
domy w Żabikowie, drugi w Cho-
chołowie, a dwóch następnych  
w Rakowcu i Rakowie.

Rada parafialna, która przed 
świętami roznosiła opłatki uzbie-
rała 15.803 zł, które będą przezna-
czone na cele parafialne.  dag

kutno | bezrobocie w powiecie kutnowskim spadło do 15,6%

Jest nadzieja dla bezrobotnych
dokończenie ze str. 1

– Pozyskane środki oprócz 
tego, że pomogły 2,9 tys. oso-
bom na uzyskanie zatrudnienia, to 
wpłynęły znacząco na rozwój lo-
kalnej gospodarki – podkreśla dy-
rektor PUP. – Środki te w znacznej 
części wydatkowane były przez 
beneficjentów projektów na zakup 
towarów i usług na terenie nasze-
go powiatu, co z kolei spowodo-
wało wzrost koniunktury lokal-
nej gospodarki, a to przełożyło się 
na wzrost zapotrzebowania na siłę 
roboczą. W roku 2014 odnotowa-
liśmy znaczący wzrost ofert pra-
cy, przez 11 miesięcy br. do PUP  
w Kutnie wpłynęło 3,85 tys. ofert, 
tj. o 700 więcej w stosunku do 
2013 r. i o prawie 1 tys. więcej  
w stosunku do roku 2012.

Sprawdziliśmy, jak wygląda-
ło bezrobocie w naszych gmi-
nach w październiku 2013 roku  

i w październiku 2014 roku. Licz-
ba bezrobotnych zmniejszyła się 
w trzech naszych gminach: Be-
dlno, Oporów i Żychlin – o 113 
osób. Najwięcej ich ubyło w Ży-
chlinie – aż  93 osoby.

Na koniec listopada 2014 roku 
w gminie Żychlin były zarejestro-

wane 942 osoby, w gminie Bedl-
no – 314 osób, zaś w gminie Opo-
rów 130 osób. W porównaniu od 
stycznia 2014 do listopada w na-
szych trzech gminach ubyło 264 
bezrobotnych.

Jak podkreśla dyrektor Raci-
borska, również rok 2015 zapo-
wiada się optymistycznie. Urząd 
już posiada informację o wyso-
kości środków na aktywizację 
bezrobotnych. Na początek jest 
to kwota 12 mln zł, czyli jak rok 
temu. Różnica polega na tym, że 
w 2015 roku środków algorytmo-
wych będzie aż 6 mln zł, podczas 
gdy w 2014 roku było to tylko  
3,5 mln zł.

– Ta zmiana jest bardzo waż-
na, bowiem oznacza, że w 2015 
roku zorganizujemy więcej robót 
publicznych, na które gminy po-
wiatu kutnowskiego bardzo cze-
kają – dodaje dyrektor. – Poza tym 
szybka informacja o wysokości 

środków pozwoli na szybsze uru-
chomienie programów aktywiza-
cji bezrobotnych i ciągłość zatrud-
nienia. Mnie cieszy, że nasz urząd 
cały czas miał pieniądze, a bezro-
botni i przedsiębiorcy mogli skła-
dać wnioski przez cały czas. Zda-
rzało się, że przyjeżdżali do nas 
pracodawcy z sąsiedniego powia-
tu gostynińskiego, w którym środ-
ków brakowało, a nabór wniosków 
odbywał się tylko w określonych 
terminach. Zatrudniali bezrobot-
nych z powiatu kutnowskiego  
i otrzymywali refundacje.

W powiecie kutnowskim  
w 2014 roku zorganizowano ro-
boty publiczne dla 515 osób.  
W przypadku środków algoryt-
mowych efektywność zatrudnie-
nia wynosiła 10 proc., ale już ze 
środków rezerwy ministra efek-
tywność była wysoka, 80 proc. 
Zorganizowano też 954 staży za-
równo dla osób młodych jak i 50+. 

Efektywność ze środków algoryt-
mowych wynosiła 50 proc., zaś  
z rezerwy ministra 80 proc. Udzie-
lono dotację na stworzenie wła-
snego miejsca pracy dla 157 osób, 
utworzono 126 stanowisk pracy.

Jak informuje Danuta Racibor-
ska, PUP będzie zwracać się do 
gmin, aby zapotrzebowanie na ro-
boty publiczne i prace społecznie 
użyteczne składali do końca stycz-
nia. W 2014 roku Urząd Gminy  
w Żychlinie występował o 140 eta-
tów w ramach aktywizacji osób 
bezrobotnych. Urząd otrzymał 
137 etatów:

 w ramach staży 50(+)  
i 30(-) zostało zatrudnionych 51 
osób, 

 w ramach prac społecznie 
użytecznych 28 osób,

 w ramach robót publicznych 
58 osób.

– Na dzień 23.12.2014 zatrud-
nionych było 47 osób, w tym  

w ramach programu robót pu-
blicznych do 31.12.2014 – 14 
osób. Pozostałe 33 osoby zatrud-
nione są ze środków własnych 
urzędu w ramach efektywności 
po zakończonych programach  
i ich zatrudnienie będzie trwało 
ogółem do 31.03.2015 roku – in-
formuje Waldemar Bartochow-
ski, sekretarz Urzędu Gminy Ży-
chlin.

W 2014 roku efektywność : 
 10% (dwa programy robót pu-

blicznych)
 50% (dwa programy stażu)
 80% (dwa programy stażu i 4 

programy robót publicznych)
– Gmina jest zainteresowana 

aktywizacją osób bezrobotnych 
w 2015 roku – dodaje sekretarz. 
– Wszystko będzie zależeć od 
rodzaju prac, jak i ilości możli-
wych do zatrudnienia w ramach 
oferowanych programów osób. 
Uzależniona będzie od szczegó-
łów, jakie dany program będzie 
zawierał (tzn. dla jakiej katego-
rii bezrobotnych będzie dany 
program adresowany i na jakich 
warunkach będzie podpisywana 
umowa w zakresie tzw. efektyw-
ności po zatrudnieniu).  dag

liczba bezrobotnych 
zmniejszyła się 
w trzech naszych 
gminach: bedlno, 
oporów i żychlin  
– o 113 osób. 
najwięcej ich ubyło  
w żychlinie –` 
aż 93 osoby.

Gmina Bedlno | mieszkańcy zapłacą więcej za wodę

Znaczna podwyżka cen wody
Podczas sesji Rady Gminy Be-

dlno 29 grudnia radni podwyższy-
li cenę wody z gminnego wodo-
ciągu aż o 1/3 z 1,5 zł netto za metr 
sześcienny wody plus VAT do 
kwoty 2 zł netto za metr sześcien-
ny wody plus VAT. Dla mieszkań-
ców oznacza to, że zamiast 1,65 zł 
brutto za m3 wody będą płacić od 
stycznia 2015 roku po 2,16 zł brut-
to. Wzrost ceny brutto (czyli to, co 
płacą mieszkańcy) wynosi 0,51 zł 
na każdym metrze sześciennym. 
Skutki 33,33 proc. odczują przede 
wszystkim gospodarstwa, w któ-
rych jest produkcja zwierzęca,  
a zużycie wody jest duże.

Od 3 lat cena wody w gminie 
Bedlno nie zmieniała się, była 
najniższa w okolicy. Brak suk-

cesywnych podwyżek choćby  
o wskaźnik inflacji sprawił, że te-
raz podwyżka jest znacząca, do-
tkliwa dla mieszkańców.

Nowe stawki za wodę przyjęto 
na sesji bez dyskusji. Jak się do-
wiedzieliśmy, na komisjach pa-
dła propozycja ze strony wójta, by 
cena wody wynosiła aż 2,5 zł net-
to/m3. Gdyby zaserwowano zapro-
ponowaną cenę, wzrost wyniósłby 
aż 66,66 proc., a każdy miesz-
kaniec płaciłby brutto o 1,05 zł 
za wodę więcej. Radni na komi-
sjach nie zaakceptowali jednak 
pierwotnej propozycji.

Wraz z podwyżką cen wody 
jak bumerang powraca temat jej 
jakości. Nie raz bywało, że woda  
w Stacji Uzdatniania Wody  

w Pniewie i Orłowie nie spełnia-
ła norm. Była zażelaziona, zama-
gneziona i miała nieprzyjemny 
zapach. Najgorzej było w stacji  
w Orłowie. W kwietniu 2014 roku 
gmina wykonała kolejne moderni-
zacje na stacjach i jakość wody się 
poprawiła, a Sanepid ostatnio nie 
wnosił zastrzeżeń.

Podczas sesji sołtys Waliszewa, 
Stanisław Kubiak, zasygnalizował 
kolejny problem: brak odpowied-
niego ciśnienia wody ze stacji  
w Orłowie. 

– Spadki ciśnienia wody spra-
wiają, że na piętrze budynku nie 
ma często wody – podkreślał soł-
tys. Przyczynę spadku ciśnienia  
i jego poprawę ma wyjaśnić  
wójt.  dag

Gmina Żychlin | Strażacy uratowali niepełnosprawnego

Wyprowadzili z płonącego domu
W niedzielę, 21 grudnia  
o godz. 4.50 strażacy zostali 
wezwani do płonącego 
budynku mieszkalnego  
w Śleszynie.

Gdy strażacy dojechali na miej-
sce, zaczynały się palić drzwi wej-
ściowe budynku, w którym prze-
bywał samotny, niepełnosprawny 
mężczyzna. Strażacy wyważyli 
drzwi i wyprowadzili człowieka 

z zadymionego pomieszczenia. 
Pogotowie udzieliło mu pomo-
cy. Pożar nie był duży, wszędzie 
było jednak pełno dymu.  – Praw-
dopodobną przyczyną powstania 
pożaru była utrata izolacyjności 
przewodów elektrycznych – mówi 
Zdzisław Pęgowski, rzecznik PSP 
w Kutnie. – Akcja trwała 2 go-
dziny. Uczestniczyły w niej dwie 
jednostki z JRG Kutno i OSP Śle-
szyn.

Do drugiego zdarzenia doszło 
w wigilię, 24 grudnia, o godz. 
19.30. Mieszkańcy jednego z blo-
ków przy ul. Narutowicza wezwali 
straż, bowiem na klatce było pełno 
dymu. Okazało się, że przyczyną 
zadymienia jest spalenie fragmen-
tu instalacji od telewizji kablowej 
znajdującej się na klatce scho-
dowej. Na miejscu byli strażacy 
z JRG Kutno oraz OSP Żychlin. 
Akcja trwała 1,5 godziny.  dag

Rzut okiem | po święTAch STerTA śmieci

Po świętach, które w tym roku były wyjątkowo długie, przedłużyły się bowiem o wolną sobotę i niedzielę, 
spółdzielcze śmietniki były zapełnione po brzegi. Ten zastaliśmy w pobliżu skrzyżowania ulic waryńskiego  
i dąbrowskiego w żychlinie. Trzeba jednak przyznać, że śmieci były zapakowane w torby. Służby komunalne też 
się spisały, bo we wtorek, 30 grudnia przed nowym rokiem, śmieci zostały zabrane. dag

 d
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Żychlin i okolice | nasze kalendarium – część i

Jak minął nam rok
Rok 2014 obfitował w wiele wydarzeń zarówno pozytywnych jak i negatywnych. Były wydarzenia budujące 
wspólnotę, angażujące społeczeństwo, ale były też wydarzenia smutne i tragiczne. Dla przypomnienia  
wybraliśmy najciekawsze w pierwszym półroczu. W następnym numerze wydarzenia z drugiego półrocza.

Styczeń
 Społem w likwidacji. 2 stycz-

nia 2014 roku PSS Społem w Ży-
chlinie zostało postawione w stan 
upadłości. Syndyk masy upadło-
ściowej przystąpił do działania. 
Kilku pracowników straciło pracę. 
Niestety, części majątku nie uda-
ło się sprzedać, a wielu wierzycieli 
nie odzyskało swoich należności.

 22 tys. zł w kweście WoŚP. 
217 wolontariuszy z trzech szta-
bów: w ZS nr 1 im Adama Mic-
kiewicza, w ZS przy ulicy Na-
rutowicza oraz w Gimnazjum  
w Bedlnie podczas Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy ze-
brali aż 22 tys. zł. Najwięcej ze-
brali wolontariusze z Gimnazjum 
w Bedlnie aż 8.815 zł. Wolontariu-
sze z ZS nr 1 uzbierali 8.211 zł, zaś 
z ZS – 4.818 zł.

 Falstart niepublicznego gim-
nazjum. Nie udał się nabór do 
niepublicznego gimnazjum, ja-
kie próbowało zorganizować Sto-
warzyszenie „Sukces” działają-
ce przy Zespole Szkół przy ulicy 
Narutowicza. Chętnych zabrakło. 
Rodzice i uczniowie wybrali sa-
morządowe gimnazjum.

 Spółka Wodna ziemi Żychliń-
skiej. W styczniu do Katastru 
Wodnego została wpisana Spółka 
Wodna Ziemi Żychlińskiej, któ-
ra tym samym rozpoczęła swoją 
działalność. Wiosną przystąpiono 
do usuwania awarii i oczyszczania 
rowów melioracyjnych.

 zima zaatakowała. Pod ko-
niec stycznia zima ostro zaatako-
wała. Potężne śnieżyce całkowicie 
sparaliżowały życie mieszkańcom 
regionu. Niektóre miejscowości 
nawet przez 2 dni były odcięte od 
świata. Służby drogowe nie radzi-
ły sobie z żywiołem.

 Głupi żart SmS-owy. 31 stycz-
nia Prokuratura Rejonowa w Kut-
nie przekazała akt oskarżenia do 
sądu przeciwko Kazimierzowi W., 
sołtysowi Białej, któremu zarzuca-
ła stosowanie gróźb karalnych wo-
bec mieszkanki poprzez wysyła-
nie SMS z groźbami. Mężczyzna 
twierdził, że był to głupi żart ko-
legów, którzy z jego telefonu wy-
syłali SMS-y. Podczas rozprawy 
sądowej doszło do ugody. Prze-
prosiny sołtysa zostały przyjęte.

 Praktyki w Hiszpanii. Dzie-
sięcioro uczniów z Zespołu Szkół  
w Żychlinie wróciło z 2 miesięcz-
nej praktyki u hiszpańskich przed-
siębiorców w Ubedzie. Praktyki 
były możliwe dzięki realizacji pro-
jektu Leonardo da Vinci. ZS z Na-
rodowej Agencji na realizację pro-
jektu dostał 56 tys. euro. 

 Przeniesione przedszko-
le. Powiatowy Nadzór Budow-
lany w Gostyninie wydał zakaz 
użytkowania przedszkolnych po-
mieszczeń w budynku Poczty. 
Przedszkole w trybie pilnym prze-
niesiono do budynku po dawnej 
szkole w Skrzeszewach. Wymu-
szona decyzja okazała się bardzo 
korzystna dla dzieci, które naresz-
cie mogły się cieszyć dużą prze-
strzenią, słonecznymi klasami  
i salą gimnastyczną.

Luty
 Nowy komendant policji w 

Żychlinie. Od 1 lutego Rafał To-
walski został nowym komen-
dantem Komisariatu Policji w 
Żychlinie. Konkurs na komen-
danta rozpisano po tym, jak KWP  
w Łodzi przeprowadziła kontrolę 
i okazało się, że były nieprawidło-
wości, m.in. funkcjonariusze nie 
przyjmowali wszystkich zgłoszeń  
o przestępstwach. 

 Pożegnali nauczycielkę z zS 
w oporowie. Kilkaset osób wzięło 
udział w pogrzebie nauczycielki  
z ZS w Oporowie, Barbary Zięby. 
Jako nauczyciel przepracowała 29 
lat, wychowując kolejne pokole-
nia. Cieszyła się dużym uznaniem 
w społeczeństwie. Miała tylko 49 
lat, przegrała walkę z chorobą.

Marzec
 Rusza budowa stadionu. Wy-

łoniono wykonawcę stadionu 
miejskiego. Przetarg wygrała fir-
ma Werbud z Koźminka za kwotę 
2.136.168 zł. Realizacja inwestycji 
przewidywała tylko pierwszy etap 
budowy obejmujący: budowę bu-
dynku socjalnego, trybun i boiska 
ze sztuczną nawierzchnią. Bieżnia 
ma być robiona w drugim etapie. 
Na realizację przedsięwzięcia za-
ciągnięto kredyt. To najczęściej 
krytykowana inwestycja. Zbyt 
droga w sytuacji, gdy w Żychlinie 
nie ma już żadnej drużyny piłkar-
skiej.

 Pożar w SP 1. W nocy z 10 na 
11 marca wybuchł pożar w szat-
ni SP 1. Ogień rozprzestrzenił się 
od akwarium. Przyczyną pożaru 
było zwarcie w jarzeniówce pod-
świetlającej akwarium. 450 li-
trów wody wylało się na szatnię, 
co samoistnie ugasiło pożar. Cała 
szkoła była jednak pokryta grubą 
warstwą czarnej sadzy. W jej usu-

waniu przez kilka dni pracowali 
nauczyciele i rodzice. 

 Walka o remont drogi Go-
lędzkie – Pobórz. Mieszkańcy 
gminy Oporów rozpoczęli sta-
rania, aby droga powiatowa Go-
lędzkie-Pobórz została naprawio-
na, gdyż w kilku miejscach stała 
się nieprzejezdna. Powiat żądał 
50 proc. partycypacji w kosz-
tach, które oszacowano na ok.  
400 tys. zł. Niestety, do wyborów 
nie zrobiono nic. Nowe władze 
powiatowe postanowiły w grud-
niu, że rozpoczną remont.

 oświetlenie gminy Bedlno. 
Dyskutowano na temat kosztów 
związanych z oświetleniem gmi-
ny Bedlno, której domagają się 
mieszkańcy. Wstępny koszt wy-
konania go to 2 mln zł. Inwestycja 
miałaby być rozłożona na 3 lata. 
Wprawdzie rady sołeckie prze-
znaczyły swoje środki na oświetle-
nie gminy, ale ostatecznej decyzji 
w tej sprawie też nie ma. Wójt 
chciał zapytać wszystkich miesz-
kańców o zdanie na ten temat. Do 
dziś nie wiadomo, jak to zrobi.

 Działa ciągnikowa szajka.  
W Skrzeszewach, gmina Pacyna 
ginie z podwórka ciągnik i nawozy. 
Zdaniem mieszkańców, w ciągu 
2 lat zginęło w regionie 6 ciągni-
ków, a kilkunastu rolników okra-
dziono z akumulatorów, nawozów 
i paliwa. Mieszkańcy nie mają 
wątpliwości. W regionie działa 
zorganizowana grupa przestępcza. 
Policja jak na razie jest bezsilna. 

 koncert charytatywny dla Da-
miana. Młodzież z ZS przy ul. Na-
rutowicza zorganizowała koncert 
charytatywny dla swojego kolegi, 
ucznia klasy IIb Damiana, miesz-
kańca gminy Bedlno, który w 2012 
roku został potrącony przez samo-
chód. Chłopcu potrzebna jest re-
habilitacja, by przywrócić spraw-
ność. Do akcji charytatywnej 
włączyły się też instytucje i firmy. 
Uzbierano prawie 6 tys. zł.

kwiecień
 Farma fotowoltaiczna. Firma 

DuSoleil z Łodzi chce budować 
koło wysypiska śmieci farmę foto-
woltaiczną o mocy 2 MW, na pow. 
4 ha. Koszt jej budowy to 2,5 mln 
euro. Do końca roku firma miała 
uzyskać pozwolenie na budowę. 
Czy firma znajdzie inwestora, któ-
ry wyłoży tak dużą kwotę?

 znikają podwórkowe kloaki. 
Po naszej interwencji Samorządo-
wy Zakład Budżetowy w Żychli-
nie zrobił betonowe szambo klo-
aczne przy kamienicy 3 Maja 5, by 
ścieki nie wypływały na podwór-
ko. Zapadła też decyzja o likwi-
dacji kloak i podłączeniu do wody  
i ścieków 3 kamienic: Narutowi-
cza 30, 1 Maja 40 oraz Narutowi-
cza 53. Inwestycje zrealizowano 
jesienią. Kolejne kamienice cze-
kają na podłączenie.

 Plan zagospodarowania pod 
wiatraki. Gmina Oporów przystą-
piła do sporządzenia planu zago-
spodarowania przestrzennego pod 
budowę farmy wiatrakowej na 17 
turbin na terenie gminy. Plan ma 
być gotowy wiosną 2015 roku. Po 
ich ustawieniu do gminnej kasy 
będzie wpływać po ok. 2 mln zł.

 Wyrok na sekretarza gm. Be-
dlno. Sąd Rejonowy w Kutnie wy-
dał wyrok w sprawie byłego se-
kretarza gminy Bedlno, Jacka G., 
który został uznany winnym za to, 
że 2 sierpnia 2013 roku w Bedlnie 
prowadził samochód, mając ok. 
2 promile alkoholu. Sąd zasądził 
mu karę 3 miesięcy pozbawienia 
wolności w zawieszeniu na 2 lata, 
zakaz prowadzenia samochodów 
na 2 lata. Zasądził też grzywnę  
500 zł oraz pokrycie kosztów po-
stępowania.

 mieszkańcy ulicy Pomorskiej 
wygrali. Wojewódzki Sąd Admi-
nistracyjny w Łodzi unieważnił 
decyzję środowiskową wydaną 
przez burmistrza Żychlina na bu-
dowę wiatraka o mocy 0,9 MW 
przy ulicy Pomorskiej. Unieważ-
nił też decyzję Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego w Ło-
dzi, które podtrzymywało decyzję 
burmistrza. Sprawę do sądu wnie-
śli mieszkańcy ulicy Pomorskiej.

 Nowy bus dla Wtz. Warszta-
ty Terapii Zajęciowej w Żychlinie 
odebrały nowego busa do przewo-
zu osób niepełnosprawnych. Na 
zakup auta 70 tys. zł dał PFRON, 
UG w Żychlinie dołożył 19 tys. zł, 
Fundacja Energa dofinansowała 
zakup w wysokości 9 tys. zł, pa-
rafia Żychlin przekazała 1,5 tys. 
zł oraz 1 tys. zł dał Emit. Ostatnie  
11 tys. zł dołożyli członkowie sto-
warzyszenia PSOOU z tzw. cegie-
łek, jakie zbierali przez rok. 

 trzy krzyże w remoncie.  
Z inicjatywy Stefana Wojtalewi-
cza i okolicznych mieszkańców 
rozpoczął się remont trzech krzy-
ży stojących na skrzyżowaniu dro-
gi z Dobrzelina w stronę Żychli-
na i Grabowa. Krzyże stoją od 
200 lat. Ustawiono je jako dar dla 
Matki Boskiej, by chroniła miasto 
przed pożarami, które swego cza-
su niszczyły miejscowość.

 Cargill pomógł. Firma pa-
szowa Cargill z Dobrzelina wy-
remontowała i przygotowała 
pracownię przyrodniczą w SP  
w Grabowie. W czasie wakacji 
wyremontowano również salkę 
gimnastyczną w SP 2, a we  wrze- 
śniu do szkoły w Grabowie za-
kupiono sprzęt multimedialny. 
Łączna wartość pomocy dla 
żychlińskich placówek to ok. 60 
tys. zł. 

Maj
 obywatel ma prawo krytyko-

wać. NSA w Warszawie oddalił 
kasację złożoną przez przewodni-
czącego Rady Gminy Pacyna, Sta-
nisława Kołodziejczyka, od unie-
winniającego wyroku w stosunku 
do Marii Wodzyńskiej, wydanego 
przez Sąd Okręgowy w Płocku 2 
sierpnia 2013 r. Sąd uznał, że oby-
watel ma prawo krytykować wła-
dzę, choćby wobec nich padały 
obraźliwe słowa typu „oszuści”, 
„tchórze” czy „złodzieje”. Polityk 
musi mieć grubszą skórę i liczyć 
się z krytyką swoich działań.

 Nadanie imienia i sztanda-
ru. Zespół Szkolno-Przedszkolny  
nr 2 w Żychlinie otrzymał imię 
Jana Pawła II. Sztandar poświęcił 
biskup senior Józef Zawitkowski. 
Uroczystość zbiegła się z 50-le-
ciem istnienia szkoły.

 Jubileusz 80-lecia. Szkoła 
Podstawowa w Pleckiej Dąbrowie 
obchodziła jubileusz 80-lecia ist-
nienia oraz 10-lecia przywrócenia 
imienia i sztandaru 37 Łęczyckie-
go Pułku Piechoty.

 Gmina kupuje blok od tBS. 
Żychlińscy radni zdecydowa-
li, by kupić od TBS Zgierz blok 
z 16 mieszkaniami. Koszt przed-
sięwzięcia to 2.490.000 zł. Po 
odjęciu udziałów gminy w spół-
ce do faktycznej zapłaty będzie 
2.152.763 zł. Spłata należności ob-
ciąża budżet miasta. Pierwsza pró-
ba sprzedaży mieszkań po cenie 
2.300 zł za metr kwadratowy nie 
zakończyła się sukcesem. Sprze-
dano tylko 1 mieszkanie.

 Jubileusz ks. Wiesława Frel-
ka. Parafianie dekanatu żychliń-
skiego uroczyście obchodzili ju-
bileusz 25-lecia kapłaństwa ks. 
Wiesława Frelka. Do Żychlina 
przyjechały delegacje mieszkań-
ców z poprzednich parafii, w któ-
rych pracował ks. Frelek. W 2014 
roku swoje jubileusze 25-lecia ka-
płaństwa obchodzili również ks. 
Jacek Marciniak z Pleckiej Dąbro-
wy oraz ks. Waldemar Marczak  
ze Śleszyna.

Czerwiec
 odchodzi dyrektor domu kul-

tury. Z końcem czerwca z Żychliń-
skiego Domu Kultury odeszła dy-
rektor Magdalena Konczarek, 
która kierowała placówką ponad 5 
lat. Wygrała konkurs na dyrekto-
ra Miejsko-Powiatowej Biblioteki 
Publicznej w Kutnie. To ona stwo-
rzyła Uniwersytet III Wieku.

 Spółdzielnia sprzedała grunt. 
Spółdzielnia Mieszkaniowa Emit 
sprzedała grunt pod budowę Ros-
smana i Pepco. Przed świętami 
Bożego Narodzenia obydwa skle-
py zostały otwarte. Zatrudnie-
nie znalazło ok. 14 sprzedawców 
i pracownicy ochrony, którzy też 
pochodzą z Żychlina.

 księgowa w prokuraturze. 
Dyrektor ZS w Żychlinie złożył 
doniesienie do Prokuratury Re-
jonowej w Kutnie o możliwości 
popełnienia przestępstwa przez 
księgową Warsztatów Szkolnych  
w ZS. Prokuratura bada sprawę.

 Społeczna szkoła z patronem. 
Społeczna Szkoła Podstawowa  
w Bedlnie otrzymała imię Wła-
dysława Reymonta oraz sztandar. 
Placówka istnieje od 13 lat, uczy 
dzieci w klasach IV-VI. Powstała 
z inicjatywy Jacka Lucińskiego, 
miejscowego przedsiębiorcy.

 Żychlinianie w Choszcznie. 
Towarzystwo Miłośników Hi-
storii Żychlina uhonorowało ko-
mandora Romana Kanafoyskiego, 
dowódcę oddziału Wydzielone-
go Wisła, komendanta Garnizo-
nu Polowego w Żychlinie 16-19 
września 1939 roku. Wraz z grupą 
żychlińskiej młodzieży z ZS oraz 
ZS nr 1, harcerzami, przedstawi-
cielami samorządu żychlińskiego,  
pojechali do Choszczna (woj. za-
chodniopomorskie), gdzie zosta-
ła wmurowana tablica ufundowa-
na przez społeczeństwo Żychlina 
upamiętniająca ostatniego dowód-
cę marynarza. 

 Wianki dworskie i szpital po-
lowy. Towarzystwo Miłośników 
Historii Żychlina zorganizowa-
ło w parku w Dobrzelinie, który 
jest obecnie własnością Ryszarda 
Łysaka z Łodzi, imprezę plenero-
wą „Wianki dworskie”. Zabawa  
w dworskim stylu była bardzo 
udana, a dla dzieci zorganizowano 
wiele konkursów.  dag

reKlAmA

zespół Szkolno-Przedszkolny otrzymał sztandar i patrona jana pawła ii.
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Żychlin | Akcja Amnesty international

I maraton pisania listów za nami
12 grudnia w godz. od 8.00 do 16.30. w Zespole 
Szkół w Żychlinie przy ulicy Narutowicza 88 trwał 
maraton pisania listów Amnesty International. 

W maratonie wzięli udział 
uczniowie, pracownicy szkoły, 
członkowie Stowarzyszenia Bli-
sko Dziecka, a także młodzież 
z LO im. Adama Mickiewicza 
wraz z opiekunem panią Ewą 
Dałek. 

Na świecie był to już 15 ma-
raton, w Żychlinie pierwszy  
i nie ostatni – mówią organi-
zatorzy. Najwięcej listów z Ży-
chlina otrzyma prezydent USA 
Barack Obama. Ponad 40 osób 
zdecydowało się napisać list do 
Białego Domu w obronie Chel-
seg Manning. Szeregowa ame-
rykańskiej armii została skaza-
na na 35 lat więzienia za zdradę. 
W podtekście jest jednak to, że 
udostępniała serwisowi Wiki-
leaks dokumenty wskazujące  
na pogwałcenia praw człowie-
ka przez armię amerykańską 
poza granicami kraju, irackie i 
afganistańskie siły zbrojne czy 
CIA podczas zwalczania ter-
roryzmu. Listy pisane były za-

równo w języku polskim, jak  
i angielskim. 

25 listów z naszego miasta 
otrzyma także Narenda Modii 
– premier Indii. Do New Del-
hi uczestnicy maratonu pisali  
w sprawie katastrofy przemy-
słowej sprzed 30 lat. W mieście 
Bhopal w Indiach, w fabryce 
wytwarzającej pestycydy, do-
szło wtedy do wycieku izocy-
janianu metylu. 10 tysięcy osób 
zmarło w ciągu 3 dni. Setki tysię-
cy ludzi ma problemy zdrowotne, 
już trzecie pokolenie dzieci rodzi 
się z wadami. Fabryka należała 
do amerykańskiej korporacji, do 
tej pory osoby, które ucierpiały, 
nie otrzymały zadośćuczynienia,  
w dodatku teren fabryki nadal nie 
jest posprzątany. Listy były pisa-
ne w obronie organizacji zrzesza-
jącej kobiety cierpiące w wyniku 
wycieku gazu. 

Pojedyncze listy zostaną wy-
słane także do Wenezueli, Arabii 
Saudyjskiej, Moskwy, Republiki 

Południowej Afryki, Chin. Kilka 
osób zdecydowało się także na-
pisać list wsparcia do Paraskiewi 

Kokoni, mieszkanki Grecji, która 
padła ofiarą rasistowskiego ata-
ku. Wiadomość trzeba było napi-

sać w dialekcie grecko-romskim. 
Było to ciekawe doświadczenie  
– stwierdzili uczniowie. 

Chętnych, by pisać listy nie 
brakowało, choć były także oso-
by, które nie wierzą, że ich list 
może coś znaczyć. Niektórzy za-
proszenie do pisania skwitowali 
zdaniem – „To się nie opłaca”, bo 
i tak nie przeczyta tego prezydent, 
tylko jakaś sekretarka itp. 

Każdy list trzeba było podpi-
sać własnym imieniem i nazwi-
skiem, a jako adres zwrotny po-
dać swój adres domowy. Nie 
brakowało żartów, czy obaw, że 
za list do domu przyjadą służ-
by specjalne jakiegoś kraju.  
W ZS w Żychlinie powstało 106 
listów. Niektóre, zwłaszcza li-
sty wsparcia, zostaną wysłane 
bezpośrednio do adresatów, po-
zostałe w zbiorczych kopertach 
do ambasad w Warszawie, któ-
re mają obowiązek powiadomić  
o tym adresata. W trakcie pisania 
listów prowadzona była zbiórka 
na znaczki. Najtańszy znaczek za 
granicę to 5 złotych. 

Myślę, że za rok napisze-
my 10-krotnie więcej listów, bo 
wszyscy wiedzą, że nie jest to 
trudne, a każdy list ma wielkie 
znaczenie – podkreśla Patrycja 
Jurek z Samorządu Szkolonego 
ZS Żychlin. Te nasze 100 listów 
być może jest tylko kroplą w mo-
rzu potrzeb, ale przecież wiele 
kropel tworzy rwący strumień, 
który może wiele zmienić – ko-
mentowali uczniowie segregują-
cy listy.  ag

i żychliński maraton pisania listów Amnesty international. 

Seniorzy z Żychlina organizują się w kole Polskiego związku emerytów, Rencistów i Niepełnosprawnych. 
chcą mieć wpływ na to, co dzieje się w mieście. pomaga im wioletta Gawrońska (druga od lewej) z centrum 
opus w Kutnie. 

Żychlin | Seniorzy chcą mieć wpływ na to, co dzieje się w mieście

Domagają się budżetu obywatelskiego
Żychlińscy seniorzy zaczy-

nają się organizować. Chcą 
mieć wpływ na to, co dzieje się  
w mieście i gminie. Dzięki pro-
jektowi „Nasza przyjazna prze-
strzeń”, który jest współfinanso-
wany przez Ministerstwo Pracy 
i Polityki Społecznej w ramach 
Rządowego Programu na rzecz 
Aktywności Społecznej Osób 
Starszych, uczestniczyli w cyklu 
szkoleń przeprowadzonych przez 
stowarzyszenie Centrum Opus. 
Docelowo chcą budżetu obywa-
telskiego, jaki już funkcjonuje  
w Kutnie.

W kwietniu 2014 roku reak-
tywowano żychlińskie koło Pol-
skiego Związku Emerytów, Ren-
cistów i Inwalidów. W ciągu kilku 
miesięcy do związku zapisało się 
100 osób i kolejni się zgłaszają. 
Liczą, że razem będą mieć więk-
szą siłę przebicia i wpływ na ota-
czającą ich rzeczywistość. Chcą, 
by włodarze gminy dostrzegli po-
trzeby starszych ludzi, których  
w Żychlinie przybywa. Chcą 
stworzyć koalicję grup i stowarzy-
szeń już działających w na rzecz 
miasta. Docelowo myślą o utwo-
rzeniu np. Stowarzyszenia Cen-
trum Aktywności Seniora, by 
uzyskać osobowość prawną i za-
biegać w urzędzie o dotacje na re-
alizacje różnych projektów, w tym 
na wypoczynek seniorów. – Jeste-
śmy grupą osób, która chce współ-
gospodarzyć, mieć wpływ na ini-
cjatywy lokalne, domagamy się 
konsultacji społecznych przy two-
rzeniu budżetów – podkreślają se-
niorzy. – W przyszłości chcieli-
byśmy mieć wydzielony budżet 
obywatelski (pieniądze wydzie-
lone byłyby z budżetu gminy)  
i realizować te przedsięwzięcia, 
które naszym zdaniem są najbar-
dziej potrzebne.

Koło PZERiI już opracowuje 
listę lokalnych potrzeb seniorów. 
Podkreślają m.in. potrzebę usta-
wienia na terenie miasta, rów-
nież na terenach spółdzielczych, 

urządzeń rekreacyjnych do ćwi-
czeń, które służyłyby usprawnia-
niu ludzi nie tylko starszych. Ich 
zdaniem na terenie miasta znaj-
duje się zdecydowanie zbyt mało 
ławek, na których starsi ludzie 

mogliby usiąść i odpocząć, a ko-
munikacja miejska nie zawsze 
uwzględnia ich potrzeby. Do-
strzegają pilną potrzebę wybu-
dowania sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowaniu ulic Łukasińskie-
go i Troczewskiego, gdzie często 
dochodzi do wypadków, a pieszy 
ma problemy, by przejść z jednej 
strony ulicy na drugą. Domagają 
się likwidacji barier architekto-
nicznych dla osób starszych, któ-
rych sprawność fizyczna powoli 
jest ograniczana. Chcą zabiegać, 
by na ulicach miasta było więcej 
pieszych patroli policji. 

W pobudzaniu aktywności se-
niorów pomaga Wioletta Gaw-
rońska ze stowarzyszenia Opus, 
która podpowiada, że w pierwszej 
kolejności koło seniorów musi 
poinformować samorządowców 
o swoim istnieniu i planach na 
przyszłość oraz oczekiwaniach 
od włodarzy. Dlatego przy pomo-
cy pani Wioletty opracowywany 

jest list do burmistrza, który na 
dniach zostanie mu dostarczony. 
– Jako grupie, na razie nieformal-

nej, mogę pomóc w poszukaniu 
odpowiedniego projektu na pozy-
skanie środków w ramach „Grant 

na lepszy start”, jaki zostanie roz-
pisany przez Centrum Opus – de-
klarowała pani Wioletta.  dag

ZarZąd koła  
w ŻyChLinie:
prezes – błażej Krupiński, 
sekretarz Andrzej Królikowski, 
skarbnik regina Krupińska 
oraz członkowie zarządu: 
laura olszewska, Stanisława 
nowakowska, Anna Kowalska  
i zdzisław przygórki.
wpisowe wynosi 3 zł, 
wyrobienie legitymacji 5 zł, 
składka członkowska 2,5 zł 
miesięcznie, czyli 30 zł rocznie. 
połowę składek oddaje oddział 
rejonowy w Kutnie. pieniądze 
można przeznaczyć  
na inicjatywy koła.

d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

ze
w

S
K

A

A
le

K
S

A
n

d
r

A
 G

łu
S

zc
z



6  www.lowiczanin.info2 stycznia 2015      nr 1

reKlAmA

Bedlno | 10 miesięcy funkcjonowania koła pszczelarskiego

Pracownie miodu z certyfikatem
Sześciu pszczelarzy z Koła 
Pszczelarskiego w Bedlnie: 
Włodzimierz Czajkowski, 
Jolanta Czajkowska, Maciej 
Czajkowski, Antoni Żakieta, 
Sławomir Leśniewski  
i Krzysztof Czarnecki, 11 
grudnia uzyskało certyfikaty  
od powiatowego lekarza 
weterynarii w Kutnie  
na handel bezpośredni, czyli 
na sprzedaż miodu z domu.

Aby je uzyskać, musieli przy-
gotować tzw. pracownię pozy-
skiwania miodu, która spełnia 
wszystkie wymogi weteryna-
ryjne i higieniczne. Pszczelarze 
mają sanepidowskie książeczki 
zdrowia. Koszt przygotowania 
pracowni to ok. 10 tys. zł. Kolej-
ni pszczelarze już przygotowują 
swoje pracownie.

Koło pszczelarskie w Bedl-
nie powstało 5 marca 2014 roku, 
czyli 10 miesięcy temu. Dziś 
do koła należy 18 pszczelarzy  
z gmin: Bedlno, Żychlin i Opo-
rów. – Mamy informację, że po 
nowym roku do naszego koła 
dołączy kolejnych 2 pszczela-
rzy ze Śleszyna, 2 z Żychlina  
i 1 z Pleckiej Dąbrowy – mówi 
Krzysztof Czarnecki, wicepre-
zes koła.

Przynależność do koła i Wo-
jewódzkiego Związku Pszcze-
larskiego w Łodzi pozwala 
pszczelarzom na pozyskiwanie 

dotacji z Agencji Rynku Rolne-
go na zakup wyposażenia do po-
zyskiwania miodu. Dotacja jest 
tym większa, im więcej uli ma 
pszczelarz. 

Certyfikowana pracownia do 
pozyskiwania miodu musi po-

siadać zmywalne ściany oraz 
sprzęt ze stali kwasoodpornej  
z odpowiednimi atestami (mio-
darka, wiaderka, sita, stół do od-
sklepiania ramek itp.), a ten nie 
jest tani. Krzysztof Czarnecki 
miodarkę na 4 ramki kupił za 

ok. 2 tys. złotych, z czego dotacji 
dostał 1.450 zł. Dotację można 
również dostać na zakup matek. 

– Dzięki przynależności do 
związku pszczelarze nie tyl-
ko mogą dostać dotacje, ale też 
mają dostęp do specjalistycz-
nych szkoleń z zakresu pszcze-
larstwa i przeciwdziałania cho-
robom pszczół, do nowinek 
technicznych i weterynaryjnych 
– dodaje wiceprezes.

rok 2014 mało miodny
Mijający rok nie był najlep-

szy. Pszczoły wyprodukowa-
ły stosunkowo mało miodu. 
Wprawdzie początek wiosny był 
korzystny, rzepaki kwitły dłu-
go i pszczoły zrobiły dużo mio-
du, ale później, gdy kwitły aka-
cje, padał deszcz, a następnie 
we znaki dała się susza. Kwia-
ty szybko opadały i miały mało 
nektaru.

– Z roku na rok pszcze-
larstwo słabnie – mówi pan 
Krzysztof. – Rolnicy często nie 
przestrzegają terminów stoso-
wania oprysków, co powoduje, 
że pszczoły giną. Coraz mniej 
jest poplonów, a wycinanie lub 
przycinanie miododajnych lip  
i akacji coraz powszechniejsze. 
Trzeba wiedzieć, że lipa dopie-
ro po 15 latach wydaje kwiaty. 
Dlatego jako koło pszczelarzy 
chcemy zabiegać u wójta gminy 
Bedlno, by przy drogach gmin-
nych sadzić lipy. To inwestycja 
na przyszłość.  dag

Szczyt, Żeronice | nagrody

Piłkarzyki i cymbergaj 
dla szkół
W środę, 17 grudnia,  
w Kutnowskim Domu 
Kultury rozstrzygnięto  
15. konkurs ogłoszony  
przez Związek Gmin 
Regionu Kutnowskiego  
pt. „Wielka zbiórka 
surowców wtórnych 2014”.

Wzięło w nim udział 15 pla-
cówek oświatowych, w tym 
ZS w Szczycie oraz SP w Że-
ronicach. Trud się opłacał, bo-
wiem nagrody ufundowane przez 
ZGRK i Tonsmeier Centrum były 
bardzo cenne.

Rywalizacja odbywała się  
w zbieraniu makulatury, zużytych 
baterii, puszek aluminiowych oraz 
butelek typu PET. Konkurs zo-
stał rozstrzygnięty z podziałem na 
trzy kategorie: Najlepsza szkoła, 
najlepsza klasa i najlepszy uczeń  
z każdej szkoły. Indywidualną na-
grodą dla uczniów były plecaki.

SP w Żeronicach im. Marii 
Konopnickiej zajęła III miejsce 
w kategorii makulatura. Makula-
turę zbierało 75 uczniów szkoły. 
Zebrali 1500 kg, czyli po 20 kg  
na osobę. Najbardziej w zbiórce 
papieru wykazała się klasa IV, zaś 
indywidualnie najwięcej maku-
latury przyniosła Wiktoria Wró-
blewska.

Szkoła w Szczycie też zbierała 
makulaturę, choć w tej kategorii 
na podium nie stanęła. Makulatu-
rę zbierało 96 uczniów. Najwięcej 
przynieśli jej uczniowie z I klasy 
Gimnazjum i IV klasy SP. Zebra-
li łącznie 477 kg makulatury, śred-
nio 4,96 kg na osobę. Najwięcej ze 
szkoły przyniosły jej Karolina Jat-
czak i Oliwia Król.

Uczestnicy konkursu zebrali 
łącznie ok. 18,5 tony makulatury. 
Zbierało ją 2478 uczniów, średnio 
po 7,41 kg na osobę.

Jeszcze lepiej uczniowie z SP 
w Żeronicach wypadli w zbiera-
niu puszek aluminiowych. W tej 

kategorii zajęli II miejsce. Zebrali 
236 sztuk puszek, czyli 3,14 pusz-
ki na osobę. Najwięcej przyniosła 
ich Ewelina Piórkowska.

W tej kategorii konkursu pusz-
ki zbierało 366 uczniów, tylko  
z trzech szkół. Zebrali 1269 sztuk 
puszek, czyli 25,38 kg.

W zbiórce zużytych baterii 
wzięło udział 10 placówek. W tej 
kategorii Zespół Szkół w Szczycie 
zajął II miejsce, zaś SP w Żeroni-
cach III miejsce.

Uczniowie Zespołu Szkół  
w Szczycie zebrali 72,2 kg zuży-
tych baterii, czyli 0,75 kg na oso-
bę. Najwięcej dostarczył ich Jakub 
Kurkowski.

SP w Żeronicach zajęła III 
miejsce. Jej uczniowie zebra-
li 52,87 kg baterii, czyli 0,7 kg 
na osobę. Najwięcej dostarczyli: 
Hanna Pawłowska, Dawid Wolsz-
czak i Mateusz Granosik.

W konkursie wzięło udział 
1514 uczniów ze wszystkich szkół. 
Zebrali 29.447 sztuk baterii ważą-
cych 736,19 kg, czyli po 0,48 kg 
na osobę.

Jury konkursu przyznało też 
nagrody specjalne za zbiórkę 
elektrośmieci, płyt CD i plasti-
kowych nakrętek. W tej katego-
rii wyróżniono cztery uczenni-
ce z Zespołu Szkół w Szczycie: 
Elżbietę Maciejewską, Marci-
na Gawrysiaka, Amelię Kubiak  
i Paulinę Dębowską. Zebrali 567 
szt. elektrośmieci wielkogabary-
towych i małogabarytowych, 11 
sztuk CD oraz 56.340 sztuk na-
krętek plastikowych.

Wszyscy wyróżnieni ucznio-
wie dostali plecaki. Szkoła Pod-
stawowa w Żeronicach za zajęte 
miejsca przywiozła stół z piłka-
rzykami, cymbergaja, bilard, pił-
ki siatkowe oraz zestawy do gry 
w badmintona.

ZS w Szczycie otrzymał stół 
piłkarzyki, cymbergaja oraz ze-
staw do badmintona i piłki siat-
kowe.  dag

Gmina Bedlno | Spotkanie przedszkolaków i rodziców z Sp w Szewcach nadolnych

Piernikowa integracja
Rodzice 5-letnich 
przedszkolaków ze Szkoły 
Podstawowej w Szewcach 
Nadolnych w poniedziałek,  
8 grudnia, po południu, 
spotkali się w szkole, 
by wspólnie z dziećmi 
ozdabiać wcześniej 
upieczone pierniki.  
To pierwsze takie 
integracyjne spotkanie  
w rodzinnej atmosferze.

Dyrekcja i nauczyciele szko-
ły w Szewcach Nadolnych od lat 
dbają, by w placówce panowała 
rodzinna atmosfera, a dzieci chęt-
nie w niej przebywały. Integrację 
rodziców i dzieci zaczynają już 
od przedszkola.

W tym roku szkolnym do od-
działu przedszkolnego chodzi 
maksymalna ilość dzieci – 25 
osób, choć chętnych było jeszcze 
więcej. – Z przykrością 5 rodzi-
com musiałam odmówić – przy-
znaje Joanna Jankowska, dyrek-
tor szkoły.

Oddział przedszkolny po re-
moncie dzięki pieniądzom rządo-
wym pozyskanym przez gminę 
wygląda imponująco. Nowiutkie 
są mebelki, stoliki i krzesełka, 
dywan, zabawki, pomoce dydak-
tyczne oraz tablica interaktywna. 
Wspaniale urządzona jest łazien-
ka dla maluchów, w której jest na-
wet malutki brodzik.

– To nasze pierwsze spotka-
nie integracyjne – mówi Magda-
lena Grabowska, wychowawczy-
ni przedszkolaków. – Wcześniej 

rodzice spotykali się tylko przy 
okazji spotkań organizacyjnych 
oraz kilka dni przed oficjalnym 
rozpoczęciem roku szkolnego, 
bowiem wtedy przychodzili do 
przedszkola razem z dziećmi, by 
te zaaklimatyzowały się do no-
wych warunków.

Wspólna zabawa podczas de-
korowania pierników pozwoliła 
rodzicom nieco lepiej się poznać. 
Wszystko było dopięte na ostat-
ni guzik. Cztery mamy: Karolina 
Nikodemiak, Emilia Urbańska, 
Monika Grzeszkowiak i Moni-
ka Czubiak upiekły po 100 pier-

ników. Tak więc łącznie było 400 
pierników do ozdabiania. Pozo-
stali rodzice przynosili ze sobą 
kolorowe posypki. Był też lukier 
do malowania pierników. 

Na spotkanie przyszły mamy 
lub babcie oraz młodsze i star-
sze rodzeństwo przedszkolaków. 
Wszyscy zasiedli przy stołach  
i razem z najmłodszymi malowa-
li ciasteczka. Gdy słodkie cudeń-
ka były gotowe, przyszedł czas, 
by je spróbować. Resztę koloro-
wych pierniczków zabierali do 
domu. Ale to nie wszystko. Ko-
lejnych pięć mam: Małgorzata 

Fercikowska, Bogumiła Kowal-
czyk, Agnieszka Kowalska, Ane-
ta Kubiak i Magdalena Moździe-
rzewska upiekło ciasta. 

– To bardzo miłe i rodzinne 
spotkanie – przyznaje Agniesz-
ka Ziółkowska, mama 5-letniej 
Gabrysi, która przyszła do szko-
ły z 2,5-letnim Jasiem. – Dzie-
ci są pochłonięte dekorowaniem 
pierników, zadowolone. Mama 
Kacpra Mrowickiego również 
chwaliła wspólną piernikową za-
bawę. – Pierniczki zaniesiemy do 
domu, a później powiesimy je na 
choince – dodawała. dag

od prawej: mama Agnieszka ziółkowska wraz z 5-letnią Gabrysią i 2,5-letnim Jasiem przyozdabiają 
kolorową posypką i lukrem pierniczki. obok stoi weronika ratajczyk, uczennica i klasy Sp w Szewcach 
nadolnych, która wraz z mamą przyszła na piernikową zabawę do braciszka bartka.

krzysztof Czarnecki, wiceprezes koła Pszczelarskiego w Bedlnie, 
przyznaje, że dzięki przynależności do związku można zabiegać o dotacje 
z Agencji rynku rolnego na zakup specjalistycznego sprzętu. 
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Pieniądze | burmistrz zarabia dużo, ale niektórzy wójtowie mu nie ustępują

Ile płacimy wójtom i burmistrzom
– wiele danych może zaskakiwać
Wybory jak i pierwsze sesje rad miejskich i gmin 
już za nami. Rozpoczęcie nowej kadencji wiąże się 
z koniecznością ustalenia przez radnych wysokości 
wynagrodzenia dla burmistrzów i wójtów. Tak też już 
w większości się stało w naszej okolicy.

Postanowiliśmy na początku 
nowej kadencji samorządu przyj-
rzeć się wynagrodzeniu, które 
trafi ać będzie do kieszeni wło-
darzy gmin i miast naszego re-
jonu. Pod uwagę wzięliśmy mia-
sta i gminy, w których ukazuje się 
Nowy Łowiczanin oraz Wieści 
z Głowna i Strykowa. Obok tek-
stu zamieściliśmy tabele, w któ-
rych znajdują się informacje do-
tyczące ilości mieszkańców 
– zgodnie z danymi GUS za-
mieszczonymi w roczniku demo-
grafi cznym, wysokości wynagro-
dzenia wójta (burmistrza), jak też 
wysokość wynagrodzenia przeli-
czona na mieszkańca gminy oraz 
kwota rocznego wynagrodzenia 
zawartego w oświadczeniu ma-
jątkowym. Dane te zostały też 
zilustrowane odpowiednimi wy-
kresami.

Przypomnijmy, że zgodnie 
z zapisami Ustawy o pracow-
nikach samorządowych, wyso-
kość wynagrodzenia zasadni-
czego dla wójtów i burmistrzów 
miast, które mają od 15 tys. do 
100 tys. mieszkańców, musi być 
ustalona w granicach od 4500 zł 
do 6.000 zł. Dodatkowo powin-
na być ustalona wysokość dodat-
ku funkcyjnego, która w ustawie 
określona została na poziomie 
od 0 zł do 2.100 zł, a także do-
datek specjalny ustalony na po-
ziomie 20-40% łącznej wysoko-
ści wynagrodzenia zasadniczego 
i dodatku funkcyjnego. Do wy-
nagrodzenia dochodzi również 
wysługa za lata pracy, maksy-
malnie 7 %.

Najniższe wynagrodzenie dla 
wójtów, burmistrzów w tej kate-
gorii gmin i miast wynosić może 
5.670 zł.

W powiecie łowickim wśród 
samorządowców najwyższe wy-
nagrodzenie ma burmistrz Ło-
wicza Krzysztof Kaliński. Mie-
sięcznie zarobi on 12.308 zł 
(brutto). Zostało ono utrzyma-
ne na tym samym poziomie co 
przez ostatnie dwa lata minionej 
kadencji. W 2013 roku burmistrz 
zarobił też łącznie najwięcej, 
bo przeszło 163 tys. zł. Zazna-
czyć należy, że burmistrz zarzą-
dza miastem, które liczy przeszło 
29 tys. osób. Można przeliczyć, 
że każdy z mieszkańców Łowi-
cza miesięcznie płaci mu za wy-
konywaną przez niego pracę 43 
grosze.

Nie tylko burmistrz Kaliński 
będzie otrzymywał miesięcznie 
ponad 12 tys. zł. Podobną kwo-
tę, bo tylko o 8 zł niższą zaro-
bi prezydent liczącego 45.657 
mieszkańców Kutna Zbigniew 
Burzyński, Andrzej Jankowski, 
burmistrz liczącej 8.838 miesz-
kańców gminy i miasta Stryków 
dostanie 12.100 zł, tyle samo za-
robi też Krzysztof Kołach, wójt 
liczącej zaledwie 5.749 gminy 
Bedlno.

W gminach powiatu łowickie-
go wójtem, który otrzymywać 
będzie najwyższe miesięcznie 
wynagrodzenie będzie Andrzej 
Barylski (gm. Łowicz), decy-
zją nowych radnych – 11.260 zł, 
przed podwyżką było to 10.760 zł.
Po nim najbardziej doceniony 
za swoją pracę jest Andrzej We-
rle (gm. Nieborów) – 10.099 zł,
któremu utrzymano wysokość 
wynagrodzenia z poprzedniej 
kadencji. Obie gminy należą do 
najbardziej licznych i kolejno 

mają mieszkańców 7.577 i 9.398. 
W powiecie łowickim pozostali
wójtowie zarabiają poniżej 10 tys.
zł. Warto zauważyć, że wójt gmi-
ny Chąśno Dariusz Reczulski
zrezygnował z proponowanej
przez radnych podwyżki, zara-
biać będzie więc tyle co wcze-
śniej, czyli 9.200 zł – ale w prze-
liczeniu na liczbę mieszkańców 
jest to i tak najwięcej w powiecie, 
bo aż 3.07 zł na mieszkańca.

Wśród wójtów w okolicy 
Głowna najwięcej zarabia Danu-
ta Supera – wójt gminy Dmosin. 
Miesięcznie otrzyma ona 11.320. 
Radni gminni przegłosowali dla 
niej podwyżkę po wyborach. 
W poprzedniej kadencji zarabia-
ła 9.990 zł.

Przypomnijmy, że na tere-
nie powiatu łowickiego po wy-

borach pracę rozpoczyna w tym 
roku trzech nowych wójtów. Wy-
sokość wynagrodzenia poka-
zuje, że są nowi i radni z pod-
niesieniem ich uposażenia chcą 
poczekać na efekty ich pracy. 
Agnieszka Wojda, wójt gminy 
Kocierzew Południowy, zaro-
bi miesięcznie 8.640 zł, a były 
komendant łowickiej policji 
Adam Ruta, który został wójtem 
w Łyszkowicach – 8,5 tys. zł. 
Jeszcze mniej zarobi Beata Mia-
zek – wójt gminy Kiernozia – 
7.680 zł. Będzie ona najmniej 
zarabiającym wójtem gminy po-
wiatu łowickiego. 

Sprawdziliśmy, ile przecięt-
ny mieszkaniec miasta i gmi-
ny „zapłaci” miesięcznie swoje-
mu burmistrzowi i wójtowi. I tak 
mieszkaniec gminy Oporów naj-

więcej, bo 3,64 zł, gminy Chąśno – 
3,07 zł – to najwięcej w powie-
cie łowickim, gminy Pacyna – 

2,64 zł, gminy Dmosin – 2,49 zł, 
gminy Bolimów – 2,40 zł, gminy 
Kiernozia – 2, 23 zł. 

PenSJa to nie wSZyStko
pracownikom samorządowym należą się nagrody jubileuszowe, 
których wysokość zależy od stażu pracy:
po 20 latach pracy – 75% wynagrodzenia
po 25 latach pracy – 100% wynagrodzenia
po 30 latach pracy – 150% wynagrodzenia
po 35 latach pracy – 200 proc. wynagrodzenia
po 40 latach pracy – 300 proc. wynagrodzenia
po 45 latach pracy – 400 proc. wynagrodzenia
ponadto pracownicy samorządowi mają prawo do odprawy, co reguluje 
ustawa z 21.11.2008 roku o pracownikach samorządowych. wysokość 
odprawy pracownika samorządowego zależy od stażu pracy i należy się 
w związku z przejściem na emeryturę lub w związku z upływem kadencji:
po 10 latach – 2-miesięczne wynagrodzenie
po 15 latach – 3-miesięczne wynagrodzenie
po 20 latach – 6-miesięczne wynagrodzenie

miasto / wynagrodzenie il. mieszkańców wynagr. na 1 wynagrodzenie
  gmina zł brutto / m-c w 2013 r.  mieszkańca za 2013 rok 

m. łowicz 12.308 29 420 0,42 163.120
gm. bielawy 8.688 5 649 1,54 109.652
gm. bolimów 9.700 4 044 2,40 125.175
gm. chąśno 9.200 2 996 3,07 128.368
gm. domaniewice 8.640 4 644 1,86 107.513
gm. Kiernozia 7.872 3 524 2,23 -
gm. Kocierzew 7.680 4 399 1,75 -
gm. łyszkowice 8.500 6 767 1,26 -
gm. nieborów 10.099 9 398 1,07 132.570
gm. łowicz 11.260 7 577 1,49 139.100
gm. zduny 9.665 5 955 1,62 115.734
   
m. Głowno 9.895 14 814 0,67 140.212
gm. dmosin 11.320 4 554 2,49 131.872
m.-gm. Stryków 12.100 8 838 1,37 158.440
gm. Głowno 9.900 4 894 2,02 130.384
    
gm. bedlno 12.100 5 749 2,10 149.838
gm. oporów 9.600 2 632 3,65 100.980
gm. pacyna 9.930 3 767 2,64 130.427
m. żychlin 9.920 12 489 0,79 126.784
    
Kutno 12.300 45 657 0,27 159.599
Skierniewice 11.340 48 634 0,23 -

toMaSZ
BartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Aktualne miesięczne zarobki brutto wójtów i burmistrzów

Aktualne miesięczne zarobki brutto wójtów i burmistrzów w przeliczeniu na 1 mieszkańca gminy

zestawienie wysokości wynagrodzenia wójtów i burmistrzów
oraz liczby mieszkańców w 2013 r. w danych gminach i miastach

Źródło: opracowanie własne nł na podstawie uchwał przyjętych przez rady miejskie i rady Gmin

Źródło: opracowanie własne nł

Źródło: opracowanie własne nł na podstawie uchwał rm, rG oraz danych GuS
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Łowiczanin Roku 2014 | maciej malangiewicz: człowiek kilku fascynacji

Kinem żyje od dziecka,
Łowiczem – odkąd tu trafi ł
Łowiczanin Roku 2014 nie jest łowiczaninem 
z urodzenia, ale od wielu lat należy do ludzi, którzy 
współtworzą oblicze naszego miasta. Pasjonuje się 
fi lmem, kierowane przez niego kino Feniks zdobyło 
w tym roku nagrodę Polskiego Instytutu Sztuki 
Filmowej dla najlepszej placówki w kraju. Napisał 
też, wraz z Jackiem Rutkowskim, i przed kilkoma 
tygodniami wydał, książkę o Łowiczu w latach I 
wojny światowej. O wszystkich swoich fascynacjach: 
kinie, historii i Łowiczu, a także piłce nożnej 
i rowerach, potrafi  barwnie opowiadać. Posłuchajcie.

Urodził się w roku 1968, ale 
nie do tej daty nawiązuje. Stu-
denckie bunty, hipisi, dzieci-
-kwiaty – nie to go określa. Dla 
niego rok 1968 to 23 lata po woj-
nie.– To mnie ukształtowało, hi-
storia – mówi. Tę historię poko-
chał, jest jedną z jego miłości.

Pierwszą jednak jest kino. 
Urodził się w Strykowie. To 
małe nawet dziś miasteczko, 
było wtedy jeszcze mniejsze, 
szare i smutne. Tylko latem, gdy 
wokół było zielono, gdy na po-

dwórkach, z kluczem do miesz-
kania przywieszonym na szyi, 
grało się w kapsle, chciało się 
żyć. Jesienią i zimą było strasz-
nie. Była już telewizja, ale tyl-
ko dwa programy i czarno-bia-
ła. Pierwszą furtką do świata 
kolorów był domowy projektor 
do wyświetlania bajek. Topor-
ny, ciężki Diaskop produkcji 
polskiej, rozgrzewający się tak, 
że można się było oparzyć, ob-
sługiwany był ręcznie, przekrę-
cało się rolką kadr za kadrem, 
w kilkunastu odsłonach opo-
wiadało się całą treść. To roz-
budzało wyobraźnię i było, jak 
to Malangiewicz dziś wspomi-
na, pierwszym własnym, domo-
wym kinem.

kino Jutrzenka
Drugim oknem na inny świat 

było duże, prawdziwe kino Ju-
trzenka, umiejscowione w bu-
dynku dzisiejszego OKSiR. Kil-
kuletniemu chłopcu wydawało 
się olbrzymie. Chodził do niego 
w niedzielę na zestawy bajek, fa-
scynował go kolor, wielki ekran, 
fotosy w hallu (zapamiętał, że 
były portrety m.in. Stanisława 
Mikulskiego, Paula Newmana 
i Poli Raksy). Nie przeszkadza-

ły drewniane krzesła, dwa piece 
kafl owe, czerwone drzwi do to-
alety, bijący z niej odór chloru. 
– To było moje okno na świat. 
Ktoś wyżej powiedział: „Ty, Ma-
langiewicz, będziesz się intere-
sował fi lmem” – jest przekona-
ny.

Pierwszym fi lmem, który 
w tym kinie obejrzał, była „Bu-
łeczka”, drugim, w tym samym 
roku 1973, „W pustyni i w pusz-
czy” z Moniką Roscą w roli Nel, 

w której od razu się zakochał. 
– To ten fantastycznie zrobiony 

Rok 1972, na dzień przed wigilią Bożego Narodzenia, mały maciek z babcią leontyną, przy projektorze do wyświetlania bajek. To był jego pierwszy 
kontakt z kinem.

woJCieCh 
waLigórSki

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

wyBory, na które nie MaMy wPływu
maciej malangiewicz jest 
synem włodzimierza, 
kapitana Służby 
bezpieczeństwa, który 
w latach od 1984 do stycznia 
1990 był szefem Sb 
w rejonowym urzędzie 
Spraw wewnętrznych 
w łowiczu. Syn niechętnie 
o tym opowiada, choć nie 

zaprzecza. – przez lata 
wiedziałem tylko, że tata 
pracuje w milicji – mówi. 
– To było długo kompletnie 
poza mną, wypłynęło później. 
moje relacje z ojcem były 
poprawne, ale jednak ja 
byłem raczej synem mamy, 
to mój brat był z nim w lepszej 
relacji. 

nie korzystali z tego tytułu ze 
specjalnych profi tów. mieli 
syrenkę, potem małego Fiata, 
mieszkali w bloku. – Trudno 
mi ojca oceniać, podobno nie 
był w swoim zaangażowaniu 
złośliwym człowiekiem – 
mówi maciej malangiewicz. 
– To są wybory, na które ja 
nie miałem wpływu.

Kino jutrzenka 
kilkuletniemu chłopcu 
wydawało się 
olbrzymie.

Łowiczanin Roku
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film pokazał mi, że istnieje inny 
świat – mówi. Z tych pierwszych 
produkcji pamięta też „Nie ma 
mocnych”, „Hubala”, „Perłę  
w koronie” z fascynującą dla mło-
dego chłopaka sceną erotyczną 
i „Potop” – ale na nim scena wy-
rżnięcia w karczmie kompanów 
Kmicica przez Butrymów tak go 
przeraziła, że na drugą część już 
nie poszedł, wrócił do tego filmu 
dopiero w tym (!) roku, ogląda-
jąc skróconą wersję cyfrową.

Częstym gościem kina stał 
się, odkąd w roku 1978 rodzi-
ce przeprowadzili się do bloków  
w centrum miasta z okolic dwor-
ca kolejowego. Wcześniej już 
strykowską Szkołę Podstawo-
wą nr 2, do której zaczął cho-
dzić, odwiedzała kierowniczka 
kina, Maria Tomczak, z infor-
macjami, co będzie w najbliż-

szym czasie grane oraz zachętą, 
by do kina chodzić. Dzisiejszy 
dyrektor ŁOK wspomina te wi-
zyty jako pierwszy znany mu 
przykład marketingu bezpośred-
niego. Zachęty były skuteczne, 
rodzice coraz częściej puszcza-
li go samego do kina, a odkąd, 
po przeprowadzce do centrum 

miał je 200 metrów od domu, 
stał się w nim stałym bywal-
cem. Fascynacja kinem rozkwi-
tała, pani Tomczak już go znała, 
osobiście zapraszała na wybrane 
pozycje. Zapamiętał, że pewne-
go razu, gdy w blokach nie było 
wody i szedł po nią z bańką, gdy 
przechodził obok Jutrzenki, kie-
rowniczka kina powiedziała mu: 
– Gramy „Godzillę”, wejdź na 
chwilę. Wszedł, na drugi dzień 
nie mógł się oprzeć, by pójść na 
cały seans. 

Wiele czasu spędzał przy ga-
blotach kina, wiedział z wy-
przedzeniem, co będzie grane.  
W piątki, gdy zwykle nowe fil-
my wchodziły na ekran, czekał 
pod kasą. Zdarzało się, że od-
chodził zawiedziony, bo był je-
dynym chętnym, a dla jednego 
projekcji nie zaczynano. Czy-

tał dużo od dzieciństwa, więc  
w bibliotece pochłaniał „Ekran” 
i „Film”. Gdy go bliżej poznała, 
bibliotekarka Krystyna Madej, 
dawała mu stare numery do po-
czytania w domu. Oglądał wte-
dy pasjami filmy katastroficzne, 
jak „Szczęki”, „Płonący wieżo-
wiec” czy „Tragedia Posejdona”, 
w telewizji też już więcej cieka-
wego się działo, były dobre se-
riale kryminalne, jak „Kojak” 
czy „Colombo”. Pasja trwała...

Piłkarskie lata
Drugą pasją młodości Ma-

cieja Malangiewicza stała się  
w roku 1981, gdy miał 13 lat, 
piłka nożna. Nietrudno wska-
zać związek przyczynowo-skut-
kowy: Stryków jest położony 
o rzut kamieniem od Łodzi, a 
te lata były apogeum sukcesów 

wielkiego Widzewa z Bońkiem, 
Tłokińskim, Surlitem, Młynar-
czykiem, Smolarkiem, Wragą. 
To wtedy łodzianie wyelimino-
wali z pucharu UEFA po kolei 
Manchester United i Juventus 
Turyn, to wtedy zdobyli po raz 
pierwszy Mistrzostwo Polski. – 
Wszyscy moi koledzy poszli do 
klubu, ja też – wspomina Ma-
ciej Malangiewicz. Tym klubem  
w Strykowie mogli być oczy-
wiście tylko Zjednoczeni. Grał  
w ich drużynie juniorskiej przez 
7 lat, występując na pozycji sto-
pera, w jednym z sezonów zdo-
bywając z drużyną tytuł mistrza 
województwa. „Wyleczył się” 
z fascynacji piłką dopiero, gdy 
obejrzał „Piłkarski poker” Janu-
sza Zaorskiego. – Nie wierzy-
łem, że tak to może wyglądać 
– mówi dziś. Mimo to w póź-
niejszych latach nadal w piłkę 
grał: od 1993 roku przez 4 se-
zony w Meblomaxie Zielkowi-
ce, który przekształcił się w Dar 
Placencja. Zapał do sportu jako 
takiego pozostał mu do dziś. 

Miłość do Widzewa (bo z klu-
bem się nie sympatyzuje, klub się 
kocha – o czym wie każdy fan, 
bez względu na klubowe barwy) 
miała też pewien wpływ na wy-
bór przez młodego Maćka szko-
ły średniej. Jako jedyny z klasy 
nie poszedł do zawodówki. Wy-
brał czteroletnie Liceum Poli-
graficzne, a ono położone było 
zaledwie 10 minut pieszo od sta-
dionu Widzewa, więc namiętnie 
chodził tam obserwować trenin-
gi ulubionej drużyny, nierzadko 

urywając się ze szkoły. Nie prze-
szkodziło mu to w ukończeniu tej 
placówki, a przez lata nauki miał 
dostęp do drukowanych tam ksią-
żek i okładek płyt, w tym takich 
kultowych wtedy zespołów jak 
Republika, Maanam czy TSA. – 
Byliśmy ważni i dumni – wspo-
mina. Były to dla niego 4 lata cie-
kawych znajomości, bywania na 
rockowych koncertach, fascyna-
cji muzyką reggae. 

Pierwsze spotkanie  
z łowiczem
Maturę zdał w roku 1997, do 

wojska iść nie chciał nie tylko 
ze względów politycznych, ale 
i dlatego, że widział, co uczyni-
ło ono z wielu jego kolegów: jak 
wracali zastraszeni, stłamszeni, 
a na dodatek rozpici. Przed woj-
skiem chroniły studia. Pomyślał 
o polonistyce na Uniwersytecie 
Łódzkim – ale oblał 2 z 4 zda-
wanych egzaminów. Pojechał na 
poprawki, ale bez przekonania, 
wziął nawet od razu ze sobą ple-
cak, by natychmiast po egzami-
nie pojechać na Mazury. Nie do-
stał się – i wtedy wymyślił, że na 
rok pójdzie do jakiegoś Studium 
Nauczycielskiego, przed woj-
skiem go to uchroni, a przez rok 
się poduczy i spróbuje ponownie 
na polonistykę.

Możliwości były dwie: Zgierz 
albo Łowicz. Nasze miasto wy-
dawało mu się ciekawsze, wi-
dział je kilka razy z okien sa-
mochodu, gdy latem przejeżdżał 
przez nie w drodze na Mazury, 
dokąd jeździli z rodzicami co 
roku. Wybrał więc SN w Łowi-
czu, kierunek nauczania począt-
kowego. I choć szedł tu z prze-
świadczeniem, że to tylko na 
rok, okazało się, że w ten spo-
sób kształtował zręby swej przy-
szłości. Bo w gmachu przy Sta-
nisławskiego po prostu mu się 
spodobało. Ściślej: spodoba-
li mu się wykładowcy: dyrektor  
i matematyczka w jednej osobie 
Maria Moskwa, jej mąż, uczą-
cy muzyki i prowadzący zespół 
mandolinistów Marian Moskwa, 
bajecznie przeplatający swe za-
jęcia opowieściami o łowickim 
folklorze, dalej: wykładająca 
psychologię i pedagogikę Zofia 
Petelewicz, Wojciech Sieradziń-
ski także od muzyki, Melania 
Wiśniewska-Bąbała od meto-
dyki nauczania języka polskie-
go. Pod jej kierunkiem studen-
ci przygotowywali, w ramach 
praktyk, przedstawienia teatral-
ne dla uczniów szkół podstawo-
wych. To ci wykładowcy sprawi-
li, że po roku Malangiewicz ani 
myślał rzucać Studium, był już 
pewien, że chce je skończyć.   →

Na małym, dziecinnym rowerku w Strykowie - ale już z kaskiem na głowie. rowerowa pasja pozostała mu  
do dziś.

Sierpień 1980 r. z najmłodszym bratem Tomkiem podczas wakacji na mazurach, w wilczym Szańcu  
pod Kętrzynem.

Czerwiec 1984 r., w drużynie juniorów zjednoczonych Stryków. maciej malangiewicz stoi czwarty od lewej.

Gramy „Godzillę”, 
wejdź na chwilę. 
wszedł. na drugi dzień 
nie mógł się oprzeć, 
by pójść na cały 
seans.

i choć szedł tu 
z przeświadczeniem, 
że to tylko na rok, 
w gmachu przy 
Stanisławskiego 
po prostu mu się 
spodobało.
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Z początku dojeżdżał co-
dziennie na zajęcia ze Strykowa, 
ale już w styczniu na pierwszym 
roku zdecydował się wyprowa-
dzić od rodziców i zamieszkał  
w internacie na Blichu, z które-
go studenci SN mogli korzystać 
na mocy umowy między szko-
łami. 

Przyjaciele i znajomi
Spodobali mu się także stu-

denci. To właśnie w łowickim 
SN poznał Pawła Pioruna, jedy-
nego człowieka, o którym mówi, 
że był jego przyjacielem. To wła-
śnie Paweł, potem przez całe lata 
tak lubiany przez rzesze chłop-
ców i dziewczynek, których spo-
kojnie, z uśmiechem na ustach 
i łagodnością uczył pływać, po-
kazywał mu Łowicz i potrafił go 
tym miastem zafascynować. To 
on zabrał go na pierwszy obóz 

wędrowny w Bieszczady, potem 
na kolejne, on brał go na obozy 
płetwonurków. spędzali ze sobą 
dużo czasu, rozmawiali. 

Dzięki niemu poznał wielu 
innych ludzi, przez których mia-
sto stało mu się bliskie: Ryszar-
da Gardenera juniora, Waldema-
ra Wilkoszewskiego, Tadeusza 
Wielemborka, Jana Cieślaka, 
Pawła Dolińskiego.

Marzena
Także w SN poznał Marze-

nę Jeżak. On był już na drugim 
roku, ona na pierwszym, na wy-
chowaniu przedszkolnym. Wpa-
dła mu w oko, zakochał się, Pa-
mięta dokładnie, że na pierwszą 
randkę zaprosił ją 8 marca 1989 
roku, było to na schodach w bu-
dynku Studium, a dzień był bar-
dzo ciepły. – Czy mógłbym cię 
zaprosić do kina? – zapytał, nie 

będąc pewnym, jak zareagu-
je. Nie odmówiła. Mieszkała  
w Zielkowicach, przyjechała 
autobusem. Maciej nie pamię-
ta nic z fabuły filmu, przypomi-
na sobie tylko, że był produkcji 
jugosłowiańskiej. To był jesz-
cze czas, gdy w kinie w Łowi-
czu sporo wyświetlano, jeszcze 
przed załamaniem spowodowa-
nym ekspansją domowego wi-
deo. – Jestem z nią do dzisiaj. 

Ta data jest dla mnie ważniejsza 
niż ślub – wspomina. Każdego 8 
marca na pamiątkę tego spotka-
nia jeżdżą do Płocka. Dlaczego 
tam? – Gdybym nie mieszkał w 
Łowiczu, to chciałbym miesz-
kać w Płocku – wyjaśnia. – Tam 
bym się dobrze czuł, bo to mia-
sto, podobnie jak Łowicz, ma 
swój genius loci. 

Pobrali się po kilku latach, 
17 lipca 1993 roku, gdy on był 
już na IV roku studiów. Ślub był  
w USC, potem w katedrze, ce-
remonii przewodniczył ks. An-
drzej Luter, wesele wyprawili  
w Domu Nauczyciela. Zamiesz-
kali w jej domu rodzinnym  
w Zielkowicach-Góry, do czego 
udało mu się ją przekonać, gdyż 
z początku zamierzała się prze-
nosić do bloków w Łowiczu, ale 
to on wiedział, że bloki są nic 
nie warte. Wypłacili jakieś sła-
be, niewiele już warte pienią-
dze z książeczki mieszkanio-
wej i dom wyremontowali. Nie 
żałują, choć Zielkowice się już 
zmieniły i nie są już oazą aż ta-
kiego spokoju jak przed 20 laty. 

Studia
Pierwszy okres małżeństwa 

nie był łatwy, bo Maciej Ma-
langiewicz po skończeniu SN 
chciał kontynuować studia, nie 
zamierzał bowiem iść do wojska 
i zapisał się oraz zdał egzaminy 
wstępne na pedagogikę w Wyż-
szej Szkole Rolniczo-Peda-
gogicznej w Siedlcach. Obie-
cał żonie, że będzie co tydzień 
przyjeżdżał do domu. Wracał 
tym chętniej, że w Siedlcach nie 
czuł się dobrze. Nie odpowiada-
ła mu atmosfera tego podlaskie-
go miasta, pełnego handlarzy  
zza wschodniej granicy, dyspo-
nującego trzema kinami, a mimo 
to jakoś, w jego odczuciu, bar-
dziej prowincjonalnego niż Ło-
wicz. 

Odskocznią od tej atmosfery 
były środowe wypady do war-
szawskiego kina Iluzjon na po-
kazy filmowej klasyki i uczest-
nictwo w organizowanym przez 
Ministerstwo Kultury i Sztuki 
w pałacyku w Rozalinie dwu-
letnim kursie upowszechniania 
kina i kultury filmowej. Kurs był 
na świetnym poziomie, Malan-
giewicz bardzo dobrze go wspo-
mina, zostały mu z tego okresu 
ciekawe znajomości. 

Studia zakończył w 1994 roku, 
broniąc pracę magisterską o roli 
dzieci w filmach Janusza Na-
sfetera. Przeniesiony do rezer-
wy miał już spokój z wojskiem,  
a nigdy nie ukrywał, że chciał go 
uniknąć. Od roku 1994 na dobre 
zakotwiczył się w Łowiczu. Pod-

jął pracę w nowej wówczas SP7 
na Bratkowicach, ucząc trochę 
polskiego, trochę plastyki i tro-
chę historii – w tym celu ukoń-
czył też podyplomową historię 
na „Mazowieckiej”. Bardzo mile 
wspomina czas pracy w tej szko-

le. – Stworzyło się tam świetne 
kombo młodych ludzi – mówi  
i wymienia nazwiska Ewy Stęp-
niewskiej, Agnieszki Piorun, 
Zbigniewa Łazińskiego, Stefana 
Staszewskiego czy Aleksandry 
Kłosińskiej. 

reKlAmA

Już w roli pracownika Łok, w listopadzie 1995 r., podczas spotkania 
z Korą.

Czerwiec 2002 r., z żoną marzeną i Jackiem Florczakiem, podczas lubuskiego lata Filmowego w łagowie.

MuSZę wiedZieć, który fiLM ChCę wZiąć

dystrybutor filmu nie robi 
cyfrowych kopii na zapas, 
bo są drogie. negocjuje 
więc z właścicielami kin, ile 
ma ich wyprodukować na 
premierę. – muszę 
wiedzieć, kiedy film wejdzie 
na ekrany i wiedzieć, 
czy go chcę – opowiada 
maciej malangiewicz.  
– dlatego bywam  
na konferencjach 
i targach filmowych.  
Gdy na rozsądnych 
warunkach uda mi się 
wziąć premierę – to biorę. 
muszę też negocjować  
z dystrybutorem, czy w tym 

czasie będę mógł 
wyświetlać także inne 
tytuły. mamy średnio  
ok. 12-14 nowych tytułów 
miesięcznie, podczas gdy 
dostępnych premier jest 
około 30 w miesiącu. 
w roku 2014 łowickie 
kino zagrało 3 tytuły 
przedpremierowo,  
19 tytułów premierowo,  
9 po pierwszym tygodniu, 
20 po drugim. Gdy 
negocjacje są zamknięte, 
dystrybutor przysyła 
do łowicza tzw. „taśmę 
wideo”, pracownicy łoK 
zgrywają ją na projektor, 

ale nie są w stanie filmu 
wyświetlić. dopiero w 
dniu premiery otrzymują 
mailem kod umożliwiający 
rozpoczęcie projekcji. 
dystrybutor ma na 
bieżąco podgląd, ile razy 
film był wyświetlany,  
a kino mailem potwierdza 
po każdym seansie, 
ile sprzedano biletów. 
zdarzają się kontrole: 
pracownik dystrybutora 
kupuje bilet, siada na 
widowni, liczy widzów,  
a po seansie legitymuje 
się i sprawdza w kasie 
ilość wydanych biletów. 

PLuSy MałyCh kin
jeszcze kilka lat temu 
wydawało się, że czas 
małych kin minął, że liczą 
się już tylko kilkusalowe 
multipleksy w wielkich 
miastach. Tymczasem 
rozwój technologii cyfrowej 
i cyfrowej projekcji odwrócił 
ten trend. jak mówi 
dyrektor łoK, udział kin 
jednosalowych w widowni  
w polsce wzrósł z nieco 
ponad 10% przed kilku laty, 
do 40% obecnie.
Kino Fenix jest członkiem 
sieci kin studyjnych  
i lokalnych, z których ok. 80 
aktywnie działa. Filmoteka 
narodowa wynajęła 
kancelarię adwokacką 
do reprezentowania tego 
środowiska w negocjacjach 

z dystrybutorami, sieć 
negocjuje też z zAiKS-em 
wysokość opłat dla aktorów.
A dyrektor malangiewicz 
myśli o dalszym 
wykorzystaniu atutów 
wszystkiego, co małe, 
dla potrzeb widza. robił 
już pierwsze seanse na 
życzenie, będą następne, 
myśli o „kinie dla kobiet”,  
o filmach sprowadzanych za 
pośrednictwem ambasad 
danych krajów, wreszcie  
o sali mikro, na kilkanaście 
osób, gdyby w łoK 
zwolniła się sala zajmowana 
dotąd przez filię biblioteki. 
byłaby ona przeznaczona 
dla koneserów kina, na 
projekcje klasyki i filmów 
wybitnie artystycznych.

Studia zakończył  
w 1994 roku, broniąc 
pracę magisterską  
o roli dzieci w filmach 
janusza nasfetera.
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Polityka przez małe „p” 
W czasach PRL Maciej Ma-

langiewicz nie angażował się 
w politykę: nie uczestniczył  
w działalności opozycyjnej, ale 
też nie robił kariery w komuni-
stycznych przybudówkach czy 
w samej partii. Ważniejsza była 
dla niego, jak mówi, muzyka  
i sport. Świadomie uczestniczył 
jednak już w przełomowych, 
na poły wolnych wyborach  
w czerwcu roku 1989, głosując 
na kandydatów Solidarności. – 
Wiedziałem, że jest inny świat  
i tego chciałem – wspomina. Ten 
inny świat ukazywał mu się od 
lat nie tylko z kinowego ekranu, 
pukał też wprost do jego drzwi, 
gdyż jego chrzestny, brat mamy, 
został w latach 70 marynarzem  
i z każdego rejsu przysyłał pocz-
tówki i przywoził prezenty, ja-
kich w Polsce nie można było 
uświadczyć: kolorowe, pachną-
ce, opakowane w elegancki pa-
pier... Wszystko w czasach, gdy 
on, jak pamięta, stał na przemian 
z babcią w kolejkach i walczył  
o Głos Robotniczy z programem 
telewizyjnym na święta. 

Pierwsze poważne zaangażo-
wanie społeczne, a właściwie 
polityczne, podjął już w wolnej 
Polsce. Był to rok 1995, gdy ów-
czesny Zarząd Miasta, któremu 
przewodniczył burmistrz Irene-

usz Jabłoński, chciał odwołać 
Marię Wojtylak z funkcji dy-
rektorki jego szkoły, SP7. Wraz 
z innymi nauczycielami Malan-
giewicz przeprowadził wtedy 
pikietę protestacyjną pod ratu-
szem, o której obszernie w NŁ 
pisaliśmy. – Byłem chyba jed-
nym z liderów – wspomina ten 
protest. – Nie widziałem powo-
dów, dla których miałaby być 
odwołana. 

Protest odniósł skutek, Ma-
ria Wojtylak pozostała na sta-
nowisku, a młodzi nauczyciele 
poczuli się, jakby dostali skrzy-
deł. – Nie akceptowałem tamtej 
Rady Miejskiej – przyznaje dziś 
Malangiewicz. – Jeszcze sam 
Jabłoński to była jakaś nowa ja-
kość, ale jego otoczenie było fa-
talne. 

Od tego momentu nie uni-
kał angażowania się w życie 
społeczne. W roku 1998 po raz 
pierwszy kandydował na rad-
nego w gminie Łowicz – i od 
razu radnym został. Startował  
z własnego komitetu wybor-
czego „Młodzi dla Zielkowic”, 
cztery lata później tak samo,  
a w kolejnych wyborach, w la-
tach 2006, 2010 i 2014, z listy 
PSL na prośbę wójta Andrzeja 
Barylskiego, choć do tej partii 
nie należy– i za każdym razem, 
teraz już po raz piąty, był wy-
bierany. Największą satysfakcję 
miał, gdy w roku 2006 został 
jedynym radnym w tej gminie, 
ponownie wybranym do składu 
Rady – wszyscy inni się wów-
czas zmienili.– Staram się bu-
dować społeczeństwo obywa-
telskie, z różnym skutkiem 
– mówi. – Mam sąsiada bez 
nogi, wokół wiele osób bied-
nych i chorych, staram się im 
pomagać. Sporo jako samo-
rząd w gminie zrobiliśmy: dro-
gę, wodociąg, planujemy kana-
lizację. 

Był przez dwie kadencje,  
w latach 2006-2014, przewod-
niczącym Rady Gminy Łowicz, 
Od kilku tygodni jest wiceprze-
wodniczącym, a radnym został 
nawet bez wyborów, bo w swo-
im okręgu wyborczym nie miał 

konkurenta. Ceni sobie współ-
pracę z wójtem Andrzejem 
Barylskim, którego uważa za 
bardzo dobrego gospodarza. – 
Szanujemy się, złego słowa nie 
powiem – mówi. Z niesmakiem 
patrzy natomiast na polityczne 
przepychanki, głównie w Radzie 
Powiatu, ale i w mieście. – To do 

niczego dobrego nie prowadzi, 
powinniśmy się nawzajem sza-
nować – ocenia. 

dyrektor z konkursu
Od listopada 1995r. zaczął na 

pół etatu pracę jako instruktor 
ds. plastyki w Łowickim Ośrod-
ku Kultury. Przyjmowała go 

jeszcze dyrektor Zofia Nowiń-
ska, potem szybko zastąpiona 
przez Pawła Kolasa. ŁOK pod 
tym kierownictwem i w takiej 
postaci nie był, jak to określa, 
tym, czego oczekiwał. – Mo-
głem to od kulis zobaczyć, to 
było bardzo słabe – opisuje dziś 
swoje wrażenia.   →

z żoną marzeną, synem Brianem oraz przyjaciółką krystyną Sobczyk w skansenie wsi kaszubskiej  
w Klukach, rok ok. 1999.

rowery i góry
Kolejną pasją macieja 
malangiewicza jest 
turystyka i amatorski 
sport. zaszczepili mu 
ją rodzice, z którymi 
każde wakacje 
spędzał na mazurach. 
nad morzem był 
tylko kilka razy, 
na zagranicznych 
wczasach all inclusive 
także – to nie dla 
niego. za to z żoną 
(absolwentką nie tylko 
Sn w łowiczu, ale  
i wrocławskiej AwF, 
obecnie dyrektorem 
szkoły w nieborowie) 
chętnie chodzi 
po górach i jeździ 
rowerem. zaprzyjaźnił 
się z gronem członków 
klubu rowerowego 
Szprycha, był z nimi 
na kilku wyjazdach, 
żona dotrzymuje mu  
w tym kroku.
pani marzena nie  
jest jednak  
w stanie dotrzymać 
mu towarzystwa  
w sporcie, który bodaj 

najbardziej zawładnął 
nim w ostatnich latach: 
wyścigach terenowych 
na rowerach górskich. 
Są to maratony na 
trasach do 35 km 
długości, przez 
pagórki, lasy, błoto, 
łąki, w nieodzownym 
kasku na głowie, 
do zupełnego 
wyczerpania, 
wymagające 
wielkiej kondycji 
i samozaparcia. 
Sezon obejmuje 13 
startów na mazowszu, 
podlasiu i w Górach 
świętokrzyskich.  
w sezonie 2014, który 
trwał od marca do 
października, zajął 
w klasyfikacji 
generalnej 93 miejsce 
na 1322 startujących, 
a w kategorii 
zawodników w wieku 
40-50 lat był 17 na 248 
startujących. – jakaś 
para w tych nogach 
jeszcze jest– stwierdza 
z satysfakcją.maciej malangiewicz, z numerem 16, na trasie maratonu rowerowego w jasienicy koło ostrowi mazowieckiej, 28 września 2014 r. 

w roku 2006 został 
jedynym radnym  
w tej gminie, ponownie 
wybranym do składu 
rady – wszyscy inni 
się wówczas zmienili.
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– Służyło właściwie tylko wy-
dawaniu samorządowej „Gaze-
ty Łowickiej”. Jego stanowisko 
w 1997 roku zresztą zlikwido-
wano. 

Chęć zmiany tego stanu rze-
czy stała za podjętą przez nowe, 
wyłonione w 1998 roku wła-
dze miasta, decyzją o rozpisa-
niu konkursu na dyrektora ŁOK. 
Konkurs odbył się w styczniu 
1999 r., wystartowało w nim 6 
osób, w tym Maciej Malangie-
wicz, do drugiego etapu prze-
szły 3: on, Artur Michalak i jed-
na kandydatka ze Skierniewic. 
Wygrał on zdecydowaną więk-
szością głosów, choć już dziś 
nie pamięta, czy było to 5 do 1 
czy nieco inaczej. Podkreśla jed-
nak, że zwyciężył uczciwie, bez 
żadnych koneksji. – Ja tych ludzi  
w komisji w ogóle nie znałem – 
mówi. Stanowisko objął z dniem 
1 lutego 1999. 

Jak ocalono łok
– Na początek miałem ob-

raz nędzy i rozpaczy – wspomi-
na. – Kino Bzura fatalne, zimne, 
brudne, z nieuregulowanym sta-
nem własnościowym, więc nic 
w nim nie można było zrobić, 
dziwne zaległe rachunki do za-
płacenia, w kawiarni nędza, do 
tego 17 etatów i chyba 3 sprzą-
taczki. I sytuacja lokalowa, któ-
rej wielu już nie pamięta: ŁOK, 
wyprowadzony w poprzedniej 
kadencji samorządu z budynku 
przy Podrzecznej 20, mieścił się 
całkowicie w gmachu kina Bzu-
ra – ale to oznaczało, że właści-
wie nie było miejsca na ćwicze-
nia grup młodzieżowych, bez 
względu na to, jakiego rodza-
ju. I do końca zbliżał się proces  
w sprawie własności budynku, 
w którym przeciwnikiem mia-
sta było reaktywowane Towa-
rzystwo Dom Ludowy – i ratusz 
był na najlepszej drodze do jego 
przegrania.

I być może właśnie zmiana 
na stanowisku dyrektora ŁOK 
oraz pierwsze działania pod-
jęte przez Malangiewicza, jak 
spotkania z ciekawymi ludź-
mi (pierwszym było spotkanie 
z dziennikarzem Zygmuntem 
Broniarkiem, gościem kolej-
nego był historyk Jakub Pe-
telewicz, potem przyjecha-
li dziennikarz Andrzej Bober  
i filokartysta Edward Miziołek)  
i wydanie albumu o Łowiczu 
na starej pocztówce, zadecydo-
wały o tym, że na wniosek rad-
nego i członka Zarządu Miasta 
Eugeniusza Furmana, który tę 
sprawę zdecydowanie forsował, 
Zarząd zadecydował o podję-
ciu remontu, na potrzeby ŁOK, 

opuszczonego wcześniej budyn-
ku przy ulicy Podrzecznej 20. 

och! – to był sukces
Jednym z pierwszych pomy-

słów Macieja Malangiewicza  
w roli dyrektora ŁOK było też 
zorganizowanie festiwalu filmo-
wego. Pomysł był, jak mówi, 
jego, ale nazwa festiwalu (Och! 
Film Festiwal) oraz formuła na-
rodziła się w gronie osób sku-
pionych wówczas wokół Dys-
kusyjnego Klubu Filmowego, 

wśród których Malangiewicz 
wymienia Jacka Wiśniewskie-
go, Andrzeja Gomołę, Artura 
Michalaka i Marcina Kosiorka. 
Towarzyszące filmowemu festi-
walowi imprezy muzyczne – to 
był znowu, wspomina dyrektor, 
jego pomysł. Festiwal rozpoczął 
się 1 lutego 2000 roku, okazał 
się wielkim sukcesem, na wie-
lu seansach kino było pełne –  
i trwa do dziś, co roku organizo-
wany w lutym. 

ostatni był rejs
Sukces Och! nic nie zmie-

nił w sytuacji lokalowej kina. 
Nie przeprowadzano już żad-
nych remontów, strażacy nie 
chcieli już przedłużać zezwo-
leń na użytkowanie, palacz 
czerwoną farbą podmalował 
wskazania termometru, by poka-
zywał 18 stopni, choć w praktyce  
w „Bzurze” było zimniej... Gdy 
w grudniu 2003 roku nowy wła-
ściciel obiektu zażądał opusz-
czenia kina, nastała dla tej 

placówki krytyczna chwila.  
18 grudnia zagrano, jako ostat-
ni film, „Rejs” Marka Piwow-
skiego. Ten a nie inny obraz wy-
brano świadomie, był to pomysł 
Zbyszka Stelmaszewskiego – 
bo trudno było o lepszą ilustra-
cję absurdu, jaki miłośnicy kina 
w Łowiczu przeżywali: pięk-
ny potencjalnie obiekt musi się 
zamknąć, bo miasto nie wyda 
pieniędzy na jego wykupienie, 
gdyż, po przegranym procesie  
o własność, nie potrafi się doga-
dać z ludowcami, by kupić samą 
tylko salę. Największa sala wi-
dowiskowa w mieście ma stać się 
sklepem, choć innej sali nie ma. 
a dla klientów sklepu nie ma par-
kingu. I o to, gdzie będzie kino, 
nikt nie pyta. „Tak musimy to 
zrobić, żeby tej krytyki nie było, 
tylko aplauz i zaakceptowanie...” 
– cytat z „Rejsu” aż cisnął się na 
usta. Zespół złożony z Edwarda 
Bednarka i Adama Cipińskiego 
zagrał marsz żałobny, projektor 
wyłączono, 30 grudnia wypro-
wadzono z kina to, co się dało.

tymczasowy sprzęt  
z Blichu
I być może kina w Łowiczu 

już by nie było, jak nie ma np. 
w Głownie, choć jest tam ośro-
dek kultury, gdyby nie upór i de-
terminacja Malangiewicza i jego 
współpracowników: Jacka Flor-
czaka i Zbigniewa Stelmaszew-
skiego. Myśleli, co zrobić, by 
kino uratować. ŁOK był już wte-
dy na Podrzecznej, po remoncie, 
ale w głównej sali nie było nic, 
nie było też na nic pieniędzy. 
Była tylko tradycja: że w tej sali 
właśnie, w latach międzywojen-
nych, istniało kino Eos. 

„Bzury” nie dało się na Po-
drzeczną przenieść, jedyną rze-
czą, jaką mogli wziąć, był zaku-
piony kilka lat wcześniej ekran. 
Nawet projektory były zbyt 
duże, by je zmieścić w kabinie 
przy pustej, płaskiej, nie wygłu-
szonej sali. Ale dowiedzieli się, 
że na wyposażeniu internatu na 
Blichu jest niewykorzystywany 
od dawna projektor i do wzię-
cia 60 starych foteli – pozosta-
łość po salce, w której kiedyś 

wyświetlano filmy. Zdecydo-
wali się za pieniądze z budże-
tu ŁOK kupić i fotele, i projek-
tor. – Robiliśmy to na wariata, 
czasu było niewiele, ostatni se-
ans w Bzurze był w grudniu, a 
chcieliśmy zrobić w lutym Och! 
– wspomina Maciej Malangie-

wicz. Wydali folder festiwalowy, 
w którym Malangiewicz napisał 
m.in. „Ostatnie wydarzenia – za-
mknięcie kina Bzura i perturba-
cje z tym związane – postawiły 
znak zapytania nad dalszym lo-
sem Festiwalu i upowszechnia-
nia kultury filmowej w tym mie-
ście. Mamy nadzieję, że udział 
łowickiej publiczności w tego-
rocznej edycji festiwalu rozpocz-
nie merytoryczną dyskusję nad 
przyszłością tak ważnej instytu-
cji, jaką bez wątpienia jest kino 
w Łowiczu”.

Pojektor był za słaby, ekran 
niedoświetlony, na sali pogłos, 
foteli mało i stare – a mimo to fe-
stiwal cieszył się popularnością, 
na seanse przychodziła masa lu-
dzi. – Miałem argument – wspo-
mina dziś te dni dyrektor. 

Wrzesień 2014 r., po otrzymaniu nominacji dla kina Fenix,  
jeszcze przed galą.

z synem Brianem, dziś studentem politechniki warszawskiej

reKlAmAreKlAmA
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podkreśla,  
że zwyciężył uczciwie, 
bez żadnych koneksji. 
– ja tych ludzi  
w komisji w ogóle  
nie znałem – mówi.

„bzury” nie dało się na 
podrzeczną przenieść, 
jedyną rzeczą, jaką 
mogli wziąć, był 
zakupiony kilka lat 
wcześniej ekran.
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Radosna chwila na gali, 16 września 2014. Statuetkę dla kina Fenix wręcza maciejowi malangiewiczowi 
magdalena zawadzka.

od bezsennych nocy  
do wygodnych foteli
Argumenty nie zawsze jed-

nak do ludzi trafiają. – Rozpo-
cząłem największą batalię ki-
nową w życiu – wspomina lata 
2004-2005 Maciej Malangie-
wicz. Zamierzał przekonać rad-
nych do tego, by w budżecie 
miejskim przeznaczyli pienią-
dze na urządzenie nowoczesne-
go kina w sali w ŁOK. Nie było 
to łatwe, bo pamiętajmy, że Pol-
ska dopiero wchodziła wtedy 
do Unii Europejskiej i fundusze 
na różne przedsięwzięcia do-
piero zaczynały być dostępne, 
nikt jeszcze nie miał praktyki  
w ich pozyskiwaniu, miasto mu-
siało od A do Z pokryć koszty 
inwestycji z własnych zasobów. 
Chodził więc na posiedzenia 
wszystkich miejskich komisji  
i starał się do tego pomysłu 
przekonywać radnych. Mówił 
o koncepcji małego, studyjnego 

kina. Czasami miał wrażenie, 
że mówi do ściany. – Strasz-
ne dni, nie spałem po nocach 
– wspomina. Przekonywanie 
trwało wiele tygodni, podcho-
dził do tego bardzo poważnie, 
wiedząc, że od tej decyzji zale-
ży być albo nie być kina – bo 
choć widział, iż mimo kiepskiej 
jakości projekcji ludzie na sean-
se przychodzili, to jednak było 
oczywiste, że na dłuższą metę 
nie da się tak tego ciągnąć.

Udało się. Rada Miejska wy-
asygnowała ostatecznie 200 ty-
sięcy złotych na remont i ada-
ptację sali na potrzeby kina i na 
analogowy projektor. Na doda-
tek w tym samym roku Powstał 
Polski Instytut Sztuki Filmowej 
i dyrektor od razu zaaplikował 
o fundusze na wsparcie kin stu-
dyjnych, jakimi PISF dyspono-
wał. Zdobył 30 tys. zł. na fotele 
oraz 25 tys. na system nagło-
śnienia i nowy ekran. Remont 
przeprowadziła latem i jesienią 
roku 2006 firma Budowa Janu-
sza Mostowskiego, kino otwar-
to uroczyście 2 listopada 2006. 
– Nie chciałem nazwy Feniks, 
wymyślił ją jeden z pracowni-
ków, ale też nie chciałem się 
sprzeciwiać, uszanowałem ten 
wybór – mówi Malangiewicz. 

do czego może się 
przydać historia
Pasja jest pasją, z definicji ni-

czemu nie służy, czasem dzieli 
się ją z innymi, czasem nie – ale 
akurat dyrektorowi ŁOK dobrze 
się przysłużyła. Chodzi w tym 
przypadku nie o pasję filmową, 
lecz o tę drugą, jego pasję do hi-
storii lokalnej i, szerzej, historii 
XX wieku. Bowiem gdyby nie 

ona, niewykluczone, że wiel-
ki sukces, jakim było otwarcie 
nowego kina, mógł się zbiec  
w czasie z decyzją, że to wcale 
nie Malangiewicz będzie tą pla-
cówką zarządzał i ją rozwijał. 
Oto bowiem kilka tygodni po 
uroczystym otwarciu kina wy-
nik wyborów samorządowych 
zadecydował, że na stanowisku 
burmistrza Łowicza Ryszarda 
Budzałka zastąpił Krzysztof Ka-
liński. – Miałem świadomość, 
że jestem do odstrzału – wspo-
mina ten czas dyrektor. – Byłem 
uważany za człowieka Budzał-
ka, choć sam wcale się za takie-
go nie uważałem. 

Zdecydował się porozma-
wiać z nowym burmistrzem 
pamiętając, że rok wcześniej 
Kaliński, wówczas przewodni-
czący Rady Miejskiej, jako je-
dyny z radnych przyszedł do 
niego, by dokładnie się dowie-
dzieć, jakie są możliwe warian-
ty odtworzenia kina. Zapro-
ponował: – Może popracujmy 
trochę razem, pan mnie oceni. 
Na tym stanęło – i szybko oka-
zało się, że Kaliński, historyk  
z wykształcenia, nie mógł nie 
docenić zaangażowania dyrek-
tora w projekty o historycznym 
właśnie charakterze, populary-
zujące naszą najnowszą, czę-

sto przez lata skazaną na zapo-
mnienie historię. 

To Malangiewicz bowiem 
napisał wniosek do Narodowe-
go Centrum Kultury na dofi-

nansowanie pomnika pamięci 
więźniów obozów w Małszy-
cach i na Kapitule, postawio-
nego na Błoniach, to on stał za 
wnioskiem o pieniądze na Izbę 
Pamięci Żydów Łowickich, na-
pisał wniosek o sfinansowanie 
filmu o łowickich Szarych Sze-
regach, wymyślił konkurs na 
lokalną Książkę Roku. Następ-
ne w kolejności były: film o za-
mordowanym przez UB Janku 
Piwowarczyku, reprinty „Prze-
chadzki po Łowiczu” Romual-
da Oczykowskiego, wywiadu  
z Tadeuszem Gumińskim  
i książki Jana Wegnera o Józe-
fie Chełmońskim, wreszcie al-
bum o 100-leciu kina w Łowi-
czu i – w tym roku – książka  
o I wojnie światowej w Łowiczu. 
Obie ostatnie pozycje Malangie-
wicz stworzył osobiście, wespół 
z Jackiem Rutkowskim.

100 lat kina w łowiczu
W 2009 roku kierownik ło-

wickiego oddziału Archiwum 
Miasta St. Warszawy Marek 
Wojtylak zwrócił uwagę Macie-
jowi Malangiewiczowi na fakt, że  
w roku 2012 minie 100 lat od po-
wstania w Łowiczu pierwszego 
kina – kinematografu Eos.   →

oni PraCuJą w kinie
ekipa pracowników kina 
Fenix w łowiczu nie zmienia 
się od lat albo zmienia 
niewiele. oprócz macieja 
malangiewicza, który jest 
dyrektorem łoK, ale też 
najczęściej dobiera repertuar 
oraz zajmuje się festiwalem, 
pracują: operatorzy jacek 

Florczak i zbigniew 
Stelmaszewski, kasjerki Anna 
zabost i janina wawrzyn, 
a także mateusz rudak, 
który zajmuje się małym 
och festiwalem dla dzieci i, 
wespół ze Stelmaszewskim, 
dyskusyjnym Klubem 
Filmowym.

w doBorowyM 
towarZyStwie

w poprzednich latach 
nagrodę piSF otrzymały:
2007 Kino muranów  
w warszawie 
2008 Kino charlie  
w łodzi 
2009 Kino pod 
baranami w Krakowie 
2010 Kino Agrafka  
w Krakowie 
2011 Krakowskie 
centrum Kinowe Ars 
2012 Kino Amok  
w Gliwicach 
2013 Kino Fenix  
w łowiczu 

A
r

c
h

iw
u

m
 p

r
y

w
AT

n
e



14  www.lowiczanin.info2 stycznia 2015      nr 1

To było impulsem do rozpo-
częcia prac nad wspomnianym 
albumem. Na jego wydanie dy-
rektor pozyskał grant z Polskie-
go Instytutu Sztuki Filmowej, 
a z Filmoteki Narodowej pie-
niądze na obchody tej rocznicy. 
Dzięki temu mieliśmy wtedy bo-
gaty, filmowy rok: filmową Noc 
Muzeów, koncert muzyki filmo-
wej, rekonstrukcję filmu z I woj-
ny światowej, przegląd kronik 
filmowych dotyczących Łowi-
cza i Ziemi Łowickiej, wystawę 
na 100-lecie kina i jednodniów-
kę z tej okazji, wreszcie koncert 
filmowy orkiestry Filharmonii 
Łódzkiej w kościele pijarskim.

Książka została dostrzeżona, 
nominowano ją w 2013 roku do 
nagrody PISF w kategorii „Naj-
lepsza książka filmowa”, dyrektor 
z Jackiem Florczakiem pojechali 
na festiwal do Gdyni, ale nagro-
dy nie dostali. – Wyzbyłem się 
wtedy złudzeń, że mamy jakieś 
szanse. Pomyślałem, że zawsze 
będzie się liczyła tylko Warszaw-
ka, establishement kulturalny, że 
to nie dla nas... – wspomina dy-
rektor. Już rok później miało się 
okazać, że się mylił.

Cyfrowy projektor 
oznacza szybkie 
premiery
Wcześniej zdołał Malangie-

wicz przeprowadzić w łowickim 
kinie prawdziwą technologiczną 
rewolucję – która zaowocowa-
ła zwiększeniem liczby widzów 
na seansach. Wraz z Jackiem 
Florczakiem napisali wniosek 
do startującego wtedy Narodo-
wego Programu Cyfryzacji Kin, 
prowadzonego przez PISF, o do-
finansowanie na zakup cyfrowe-

go projektora. Argumentowali, 
że bez tego cały wysiłek wło-
żony w ratowanie i odtworzenie 
kina spełznie na niczym, bo ana-
logowych kopii robi się niewie-
le, przez co prowincjonalne kina 
otrzymują je z 3-4 tygodnio-
wym opóźnieniem, gdy dany ty-
tuł schodzi z afisza w większych 
miastach. Przez to wielu kino-
manów jeździło na premiery czy 
pierwsze dni projekcji do War-
szawy, Łodzi czy Skierniewic. 

Odnieśli sukces, w czerw-
cu 2012 roku PISF przyznał  
175 tys. zł dotacji na zakup pro-
jektora cyfrowego. – Przez chwi-
lę się cieszymy – wspomina Ma-
ciej Malangiewicz – ale po chwili 
przychodzi refleksja: projektor 
kosztuje 300 tysiecy... Idę do bur-
mistrza, decyzja krótka i męska: 
tak, zrobię wszystko, by przeko-
nać Radę Miejską. Myślę, że było 
to wynikiem mojego zaangażo-
wania w obchody 100-lecia kina 
i wcześniej w obchody 100-lecia 
urodzin Jana Wegnera.

Rada pieniądze przyznała, dy-
rektor zdobył też pieniądze na 
nowy ekran i w październiku 

2012 odbyła się pierwsza projek-
cja z cyfrowego aparatu. Od tego 
czasu datuje się jakościowy skok: 
kino jest w Łowiczu na bieżąco 
z wszystkimi nowościami filmo-
wymi i tylko od zdolności nego-
cjacyjnych i preferencji dyrektora 
zależy, czy dany film będzie u nas 
wyświetlany w terminie premie-
rowym czy nieco później (patrz 
ramka). Efekty są znakomite: w 
roku 2006 było w łowickim kinie 
6 tys. osób, w roku 2014 jest to 
już 29 tysięcy. – Chciałem prze-
kroczyć tę barierę, bo to ozna-
cza, że statystycznie każdy łowi-
czanin był w kinie w tym roku 
co najmniej raz – cieszy się dy-
rektor i zaznacza, że mówi tyl-
ko o sprzedanych biletach, nie 
licząc seansów niebiletowanych, 
jak np. tych dla dzieci w ramach 
Małego Och! Film Festiwalu czy 
projekcji z cyklu edukacyjnego  
o X Muzie. – To jest dla nas źró-
dłem wielkiej satysfakcji, bo cho-
dzi nam o to, by kino żyło, by tu 
przychodzili ludzie. Oni zaczę-
li się kinem interesować, a widz 
jest najważniejszy – mówi. 

nie kupować kota  
w worku, nie robić  
z kina jarmarku
Łowickie kino jest ewenemen-

tem: jesteśmy par excellence pro-

wincją, nie ma już w Łowiczu  
w ogóle studentów, grupą doce-
lową, do której adresowane są 
filmy, są ludzie do 19 roku życia 
i potem powyżej 40-go. Dobrać 
dla nich repertuar nie jest łatwo, 
ale jest to możliwe – przy czym 
Feniks trzyma poziom. Owszem, 
są wyświetlane, bo być muszą, 
pozycje popularne, najbardziej 
kasowe, ale sporo jest filmów am-
bitnych, dla wyrobionego widza, 
dających do myślenia. – Filmy 
są opakowane przez producen-
ta jak cukierek – ocenia dyrektor 
– dlatego mam swoją drogę, by 
je wypróbować. Chcę je osobi-
ście obejrzeć przed decyzją o za-
mówieniu, a co najmniej dostać  
od dystrybutora obszerniejsze 
materiały o filmie. Wymieniamy 
się też poglądami i informacjami 
z innymi kinami studyjnymi. 

Dyrektor ŁOK umieszcza kino 
Feniks w gronie kin art-houso-
wych, w których dominują dobre 
filmy i w których – co podkreśla 
– nie ma reklam. – Jestem w kra-
ju wytykany palcem, że nie biorę 
żadnych reklam komercyjnych – 
mówi. – Ale jestem do tego prze-
konany. W domu nie oglądam te-
lewizji, bo mam dosyć reklam w 
trakcie filmu i nie chcę tego w ki-
nie. Uciekają z tego powodu pew-
ne pieniądze, ale zdobywam inne.

radość na gdyńskim 
festiwalu
Wreszcie nadszedł ten dzień. 

Chwila, która zwieńczyła lata 
wysiłku – choć bynajmniej ich 
nie kończy. W czerwcu 2014 roku 
Maciej Malangiewicz był na kon-
frontacjach filmowców w Iławie. 
Tam dowiedział się, że kino Fe-
nix znalazło się w gronie trzech 
nominowanych do dorocznej na-
grody PISF w kategorii „Kino”. 
Rywalami były: poznańskie Rial-
to i Światowid z Elbląga. Było to 
dlań kompletnym zaskoczeniem, 
ŁOK nie zgłaszał kandydatury 
kina, dyrektor jest przekonany, 
że informacja o rozwoju Fenik-
sa dotarła do 10-osobowej kapi-
tuły nagrody z takich źródeł, jak 
Filmoteka Narodowa, sieć kin 
studyjnych i lokalnych czy sam 
PISF. – Widzą więc nas – po-
myślał, był tak podniecony wia-
domością, że od razu wyjechał 
z Iławy i wrócił do domu.

Mimo to nie sądził, że nagroda 
przypadnie Łowiczowi, wiedział 
bowiem, że Rialto było nomino-
wane już po raz trzeci. Jechałem 
odebrać nominację – pamięta – 
bez nadziei na zwycięstwo. Je-
chaliśmy z Jackiem Florczakiem. 
Wręczenie nominacji było o 13. w 
Muzeum Miasta Gdyni, było bar-
dzo sympatycznie, obok Tomasz 

Raczek, Andrzej Zaorski, nomi-
nowani z poprzednich lat...

Myślał, że na tym się skoń-
czy, a udział w zapowiedzianej 
na godz. 20 wieczorem gali w Te-
atrze Muzycznym będzie okazją 
do oklaskiwania kogoś innego. 
Mimo to cieszył się na tę chwilę, 
była obok żona, której Florczak 
odstąpił miejsce, samemu siada-
jąc na schodach. Był spokojny. I 
gdy Magdalena Zawadzka, którą 
prowadzący galę Krzysztof Ma-
terna poprosił o odczytanie wer-
dyktu, przeczytała, że zwycięzcą 
w kategorii Kino jest Fenix z Ło-
wicza, nogi mu się zaczęły trząść. 
– Spociłem się – wspomina. – Wy-
szedłem na scenę, podszedłem 
do Magdy Zawadzkiej, ona taka 
mała, ucałowałem ją. Nie pamię-
tam, co mówiłem. Wiem, że za-
dedykowałem zwycięstwo zało- 
życielom kinematografu Eos Alek-
semu Kobielskiemu i Edmundowi 
Aleksandrowi Schmidtowi.

Było wiele braw, uśmiechnię-
te twarze Jerzego Hoffmana, Jana 
Dworaka, Macieja Stuhra, gratu-
lacje, wywiady, miłe rozmowy, 
od razu SMS-y do pracowników 
do Łowicza. Całą uroczystość 
mogli oni obejrzeć w retransmisji  
w TVP Kultura. 

– Mam kilka nagród, ale ta 
jest dla mnie najważniejsza – 
przyznaje Maciej Malangiewicz.  
– To satysfakcja po 40 latach 
świadomego funkcjonowania 
z filmem. Mam nadzieję, że to 
nam otworzy nowe możliwo-
ści, jeśli chodzi o popularyzację 
kina. Przed nami kolejna praca, 
by utrzymać to, co już zrobili-
śmy i to rozwijać. Statuetka, któ-
rą otrzymaliśmy, jest wystawiona 
w kinie. Robimy swoje.  

reKlAmA

Wszyscy laureaci podczas gali gdańskiego festiwalu.
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mam kilka nagród, 
ale ta jest dla mnie 
najważniejsza.  
To satysfakcja po  
40 latach świadomego 
funkcjonowania  
z filmem.
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Łowicz | Fc widzewa dał o sobie znać

Życzenia z wandalizmem w tle
Tradycją już stały się życzenia 

od łowickiego Fanklubu Widzewa 
namalowane własnoręcznie spray-
em przez młodych ludzi na płach-
tach białego płótna, przymoco-
wywanych na ogrodzeniach przy 
głównych drogach w Łowiczu.  
W tym roku jednak na akcji poło-
żył się cień wandalizmu.

Michał Wójt, jedna z osób za-
angażowanych w działania łowic-
kiego fanklubu, powiedział nam, 
że przez te życzenia kibice chcą 
kreować pozytywny wizerunek 
swojego środowiska. Jak podkre-
śla, fanklub to nieformalna gru-
pa podejmująca szereg działań 
spontanicznie. Niektóre inicjaty-
wy tego grona w ostatnim czasie 
spodobały się mieszkańcom Ło-
wicza, przykładem może być mu-
ral przy ul. Starorzecze poświęco-
ny żołnierzom wyklętym, fanklub 
doprowadził też do przyjazdu do 
Łowicza zawodników Widzewa, 
którzy ćwiczyli wspólnie z mło-
dzieżą łowickich szkół np. SP1.

Wójt tłumaczy nam, że życze-
nia składane są mieszkańcom Ło-
wicza poprzez ręczne malowanie 
ich na płótnie właśnie po to, aby 
nie malować po ścianach i nie 

niszczyć elewacji budynków. Pod-
kreśla, że jest to forma edukacji 
młodych ludzi, którzy zaczynają 
działać w tym gronie.

Niestety, przyznał, że w tym 
roku na akcji cieniem kładą się 
akty wandalizmu, które wskazu-
ją też na fanów łódzkiego klu-
bu piłkarskiego. Na ul. Semina-
ryjnej transparent z wypisanymi 
sprayem życzeniami zawisnął na 
ogrodzeniu przepompowni wody, 

co nikomu nie szkodziło, ale w 
tym samym czasie po sąsiedzku,  
na znakach drogowych na dojeź-
dzie do przejazdu wymalowano 
„Widzew”, „RTS”, na innym na-
malowano koło. Michał Wójt wy-
klucza, aby to te same osoby, które 
wieszały życzenia, dokonały po-
tem tych aktów wandalizmu.

– Jestem pewien osób działa-
jących w klubie, ale sympatyków 
klubu w Łowiczu jest kilkaset, 
niesposób znać każdą osobę i na 
każdą mieć wpływ. My wycho-
dzimy z założenia, że kochamy 
Widzem, ale kochamy też Łowicz 
i chcemy, aby nasze miasto było 
piękne, dlatego zwracamy uwagę 
na to, aby nie niszczyć napisami 
elewacji budynków – dodaje.

Paweł Gawroński, naczelnik 
Wydziału Spraw Komunalnych 
w ratuszu wie o zniszczeniach.  
– Mam nadzieję, że uda się znaki 
oczyścić z farby, podejmiemy taką 
próbę, ale jeśli to się nie uda, zna-
ki będziemy musieli wymienić,  
a to nie jest tanie, cena jednego to 
około 400 zł – mówi – Dobrze, 
że nie pomalowano dużych zie-
lonych tablic, jedna kosztuje bo-
wiem 1,5 tys. zł.  tb

reKlAmA

kocierzew | zespół Szkół publicznych

Swędzący problem
Szkoła w Kocierzewie zmaga się z epidemią wszawicy wśród uczniów. Dzieci z podstawówki oraz 
gimnazjum, które dzielą ze sobą ten sam budynek, są w równym stopniu dotknięte tym problemem. 

Choć kwestia wszawicy do-
tyczy wielu podobnych placó-
wek w całej Polsce, to w szko-
le w Kocierzewie zjawisko to 
występuje często. Wzmianki  
o problemach z tymi pasożyta-
mi można zobaczyć już od oko-
ło 2000 roku. Dyrektor szkoły 
w Kocierzewie Jolanta Kowa-
lik mówi, że kiedy obejmowała 
swoje stanowisko we wrześniu 
2013 r., szkoła zmagała się już  

z wszami wśród uczniów. Do 
tego momentu nic się nie zmie-
niło pomimo starań dyrekcji, 
nauczycieli, pielęgniarki oraz 
rodziców. 

Wszy nie są wybredne – ata-
kują młodszych i starszych, 
niezależnie od stopnia utrzy-
mywanej przez nich higieny 
osobistej. Wręcz szybciej roz-
wijają się w najbardziej zadba-
nych włosach. Dyrektor i  przed-

stawiciele Rady Rodziców nie  
podają nawet mocno orientacyj-
nej liczby uczniów dotkniętych 
tym problemem. Może to suge-
rować, że sprawa może być po-
ważniejsza, niż to się wydaje  
– Wszawica często występuję 
po okresie wakacyjnym – mówi 
jedna z matek dziecka uczęsz-
czającego do szkoły. Skoro jest 
więc tak powszechnym i zna-
nym problemem, czemu tak 

trudno jest uzyskać o nim infor-
mację?

Dyrektor szkoły podjęła kro-
ki, by opanować epidemię, 
postępując zgodnie z zalece-
niami Sanepidu. Przygotowano 
m.in. prezentację, skierowaną 
do rodziców, którzy są zanie-
pokojeni sytuacją. Na spotka-
niu dowiedzieli się z niej, w jaki 
sposób walczyć z wszami. Istot-
nym jest, aby zakupić i regular-

nie stosować odpowiednie szam-
pony, jak i sukcesywnie usuwać 
niechcianych „lokatorów”, uży-
wając do tego specjalnego grze-
bienia. Ta ostatnia metoda jest 
uciążliwa, szczególnie dla po-
siadaczy długich włosów. Jed-
nak to jeden z najlepszych spo-
sobów, by pozbyć się wszawicy 
bez używania środków chemicz-
nych, na które coraz więcej dzie-
ci ma alergię skórną. 

Potrzebna zgoda 
rodziców
By móc śledzić rozprzestrze-

nianie się wszawicy, niezbędne 
jest wyrażenie zgody rodzica 
na badanie dzieci w placówce. 
Szkoła nie miała problemu ze 
zdobyciem takich dokumentów. 
Tylko jeden rodzic nie zgodził 
się na takie badania jego dzieci. 
Badań dokonuje pielęgniarka  

z ośrodka zdrowia, gdyż szko-
ła nie posiada takiej pracownicy 
na etacie. 

Badanie przeprowadza  
w sposób zapewniający intym-
ność ucznia, w oddzielnej sali, 
bez udziału osób trzecich. Wy-
niki kontroli są przedstawiane 
rodzicom z pominięciem po-
średników. 

Po przerwie świątecznej 
uczniowie zostaną ponow-
nie zbadani. Okaże się wtedy, 
czy sytuacja poprawiła się czy 
wszawica nadal się rozprze-
strzenia. Najlepszym sposobem 
na poprawienie sytuacji było-
by znalezienie źródeł, z których 
dzieci mogą przynosić wszy do 
szkoły. Dyrektor Jolanta Kowa-
lik domniemywa, iż miejsca-
mi takimi mogą być zaniedba-
ne domy osób starszych czy też 
chorych.  mq 

Szkoda, że sympatycy klubu takim 
wandalizmem niszczą pozytywny 
wizerunek kibica widzewa 
wypracowywany przez fanklub.

Punkt zapalny

m
A

r
c

in
 K

u
c

h
A

r
S

K
i

Łowicz | zGm

Elewacja już zniszczona
Bezsensownym aktem wan-

dalizmu nazwała umieszczenie 
wymalowanego sprayem graffiti  
z nazwą popularnego w Łowiczu 
klubu Widzew, na ścianie budyn-
ku komunalnego przy Kaliskiej 
6, dyrektor ZGM Joanna Mika. 
Elewacja została odnowiona  

w ramach prac modernizacyjnych 
budynku, co kosztowało przeszło  
2 mln. zł – prace zakończyły się 
we wrześniu. Teraz jak powiedzia-
ła Mika, trzeba będzie wydać ko-
lejne pieniądze na usunięcie szpe-
cącego budynek napisu. 

Na szczęście powinno się udać 
go zamalować, prace zlecone zo-
staną łowickiej firmie Budra, któ-
ra dokonywała remontu całego 
budynku.  tb

Domaniewice | niedokończona kanalizacja

Jest szansa na wyjście z trudnej sytuacji
Optymizmem powiało na sesji 

Rady Gminy Domaniewice, któ-
ra odbyła się 29 grudnia. Wszyst-
ko wskazuje na to, że gminie uda 
się wyjść obronną ręką z trud-
nej sytuacji, w której znalazła się  
po tym, jak firma P.U.H. Wodo-
ciągi i Kanalizacji Krzysztofa Ku-
cińskiego z Głowna wycofała się  
z budowy sieci wodociągowej 
wraz z przyłączami w ulicach 
Długa Wieś i Kolejowej w Doma-
niewicach oraz miejscowościach 
Krępa i Rogóźno. 

Inwestycja zaplanowana była 
na dwa etapy. Pierwszy miał być 
wykonany do końca roku 2014, 
drugi do końca maja roku obec-
nego. Firma z Głowna, która po-
padła w kłopoty organizacyjne 
wycofała się z dalszej realizacji 
jeszcze przed końcem pierwszego 

etapu. Gmina znalazła się w bar-
dzo trudnej sytuacji, gdyż część 
środków na budowę wodociągu 
miała pochodzić ze środków unij-
nych. Rozliczenie nieskończonej 
inwestycji w Urzędzie Marszał-
kowskim byłoby niemożliwe.

Jak ogłosił na sesji wójt Pa-
weł Kwiatkowski, dzięki udanym 
rozmowom na dniach ma zo-
stać podpisany aneks do umowy 
z Urzędem Marszałkowskim. Na 
jego mocy gmina będzie mogła 
rozliczyć inwestycję jako całość  
(a nie dwa odrębne etapy) do koń-
ca czerwca. 

Co również ważne, przy rozpi-
sywaniu przetargu na dokończe-
nie inwestycji gmina będzie mogła 
brać pod uwagę cenę z kosztory-
su inwestorskiego, a nie tę, którą 
uzyskała w pierwszym przetargu. 

Pierwotnie gmina na całość prze-
widywała ponad 5 milionów zło-
tych, w tym na drugi etap ponad  
2 miliony zł. Firma z Głowna za-
oferowała za wykonanie całej in-
westycji łącznie 1.446.000 zł.

Na sesji wójt Kwiatkowski po-
wiedział również, że w niedłu-
gim czasie nastąpi rozliczenie  
z P.U.H. Wodociągi i Kanaliza-
cje. Po przeprowadzeniu inwen-
taryzacji prace, które firma zdą-
żyła przeprowadzić wyceniono na 
758.315,92 zł brutto. Gmina ma 
do zapłacenia jeszcze 365.465,20 
zł brutto. 

Już na sesji 9 grudnia Pa-
weł Kwiatkowski zapowie-
dział, że gmina będzie starała się  
o wyegzekwowanie od firmy kar 
umownych za niedokończenie  
inwestycji.  kl

Szpecący napis trzeba usunąć.

To
m

A
S

z 
b

A
r

To
S



16  www.lowiczanin.info2 stycznia 2015      nr 1

Podsumowanie roku

Łowicz | podsumowanie dwunastu minionych miesięcy

Czym żyliśmy w minionym roku?
Rok 2014 przeszedł już do historii. Przypominamy 
najważniejsze wydarzenia z Łowicza, Głowna 
i okolic, które miały wtedy miejsce.

StyCZeń
 Sztab wolontariuszy 

Wielkiej orkiestry Świątecz-
nej Pomocy, zorganizowany 
przez łowicki hufi ec zHP, ze-
brał ponad 30 tys. zł na zakup 
sprzętu specjalistycznego dla 
dziecięcej medycyny ratunkowej 
i godnej opieki  osób starszych. 
W Łowiczu i okolicach kwesto-
wało 110 wolontariuszy. Nato-
miast wolontariusze z Głowna, 
Strykowa i okolic łącznie zebrali 
niemal 45 tys. zł.

 22 stycznia, dzień przed 
pierwszą rocznicą bulwersują-
cej zbrodni, dokonanej na wła-
ścicielce salonu piękności na ul. 
Podrzecznej w Łowiczu przez 
jej byłego męża, w Sądzie Okrę-
gowym w Łodzi zapadł wyrok 
w tej sprawie. oskarżony zo-
stał skazany na 25 lat pozba-
wienia wolności. Kilka mie-

sięcy później Sąd Apelacyjny 
podtrzymał ten wyrok.

Luty
 Cały luty trwał och! Film 

Festiwal, organizowany przez 
Łowicki Ośrodek Kultury. Festi-
walowi towarzyszyły koncerty, 
m.in. Artura Andrusa, Dawida 
Podsiadły czy grupy Waglewski 
Fisz Emade. Został pobity kolej-
ny rekord frekwencji – bilety ku-
piło 4 tys. osób.  

 15 lutego zbigniew Bród-
ka zdobył złoty medal olim-
pijski w indywidualnym bie-
gu łyżwiarskim na dystansie 
1.500 m na Igrzyskach Olimpij-
skich w Soczi. Jest to najwięk-
szy w historii sukces sportowca 
z naszych okolic. Za swoje 
wcześniejsze sukcesy, przede 
wszystkim wywalczenie Pucha-
ru Świata, został kilka tygodni 
wcześniej Łowiczaninem Roku 
2013.

 28 lutego doszło do tragicz-
nego wypadku na drodze krajo-
wej nr 14. W okolicy Głowna 
zginął 25-letni mieszkaniec tego miasta i jego 19-letnia 

pasażerka. Do wypadku do-
szło podczas manewru wyprze-
dzania ciężarówki.

MarZeC
 21 marca Sąd Okręgowy 

w Łodzi ogłosił wyrok w spra-
wie zabójstwa w Piaskach Ban-
kowych w gminie Bielawy 
z października 2012 roku. Bez-
pośrednio odpowiedzialni za 
zabójstwo łowiczanie – Se-
bastian G. i Paweł L. zostali 
skazani na 25 lat pozbawie-
nia wolności. W grudniu Sąd 
Apelacyjny zdecydował o po-
nownym rozpatrzeniu tej sprawy.

kwieCień
 Park i pałac w kiernozi 

wrócą do dawnych właści-

cieli – informowaliśmy o tym 
w NŁ 17 kwietnia. Wszystkie 
instancje sądów administracyj-
nych orzekły bowiem, że nigdy 
nie powinny być skonfi skowa-
ne ich przedwojennym właści-
cielom.

MaJ
 22 maja minęło 10 lat od 

czasu przyjęcia sakry bisku-
piej oraz ingresu do katedry 
łowickiej bp. Andrzeja Fran-
ciszka Dziuby. Zastąpił on wte-
dy na stanowisku przechodzące-
go na emeryturę bp. Alojzego 
Orszulika.

 25 maja odbyły się ogól-
nopolskie wybory do Parla-
mentu europejskiego. W na-
szym regionie zwyciężyło PiS, 
zdobywając 41% głosów, PO 

zdobyła 18% głosów, PSL – 
16%. Żaden z kandydatów z na-
szego regionu, a było ich pięciu, 
nie uzyskał jednak mandatu.

 Mimo protestów w sprawie 
wprowadzenia strefy płatnego 
parkowania, parkomaty w na-
szym mieście pozostały. Bur-
mistrz 28 maja zatwierdził wy-
nik przetargu na obsługę strefy 
przez kolejne 12 miesięcy. Opi-
nie na temat tej decyzji są moc-
no podzielone.

 Żółto i niebiesko zrobiło 
się 30 maja na ulicach Stryko-
wa. Przyodziany w takie właśnie 
barwy miasta korowód Patrio-
tyzmu Lokalnego rozpoczął 
tegoroczne dni Strykowa. 
Korowód wyglądał tak imponu-
jąco, że przyłączało się do niego 
wielu przechodniów.

CZerwieC
 1 czerwca odbył się 

w Łowiczu marsz dla Życia 
i Rodziny, w którym wzięło 
udział około tysiąca osób. Prze-
szedł on spod kościoła ojców pi-
jarów na muszlę koncertową na 
Błoniach. Tam przygotowany 
był piknik. Inicjatywa pochodzi-
ła ze środowiska związanego ze 
szkołami pijarskimi.

 Firma kapella z Warsza-
wy poinformowała, że wy-
buduje w specjalnej strefi e 
ekonomicznej w Łowiczu, w są-
siedztwie zakładu fi rmy Baumit, 
zakład produkujący oświetle-
nie LeD. Ma on ruszyć w 2015 
roku i początkowo zatrudniać 20 
osób. Prace przy budowie ruszy-
ły w listopadzie.

 13 czerwca na drodze krajo-
wej nr 70 w Bełchowie doszło 
do tragicznego wypadku. 
Zginął w nim 22-letni mieszka-
niec Łowicza Jakub C., który 
z nieznanych przyczyn zjechał
na przeciwległy pas ruchu 
wprost pod samochód ciężaro-
wy. Łącznie w minionym roku 
na drogach powiatu łowickiego 
doszło do 69 wypadków, w któ-
rych zginęło 10 osób, w tym tro-

je pieszych. Doszło także do 858 
pożarów, w których życie straci-
ła 1 osoba, 10 było rannych. 

 19 czerwca odbyła się 
uroczystość Bożego Cia-
ła. Tysiące ludzi, jak co roku, 
uczestniczyło w procesji, któ-
ra przeszła ulicami Łowicza, 
obchodząc cztery ołtarze, aby 
uczcić święto Najświętszego 
Ciała i Krwi Pańskiej. Wziął 
w niej także udział prezydent 
Bronisław Komorowski.  Po-
tem odbyła się Parada Pasiaków 
z udziałem zespołów ludowych.

 W weekend po Bożym Cie-
le odbyły się kolejne już Dni 
Łowicza. W czasie dwudnio-
wej zabawy wystąpiły m.in. ze-
społy Boys, Big Cyc, Ewelina 
Lisowska czy Kayah. Impreza 
na Nowym Rynku przyciągnę-
ła tłumy.

LiPieC
 W podziemiach remon-

towanego kościoła pw. Świę-
tych Apostołów Piotra i Paw-
ła w Sobocie odkryto krypty 
ze szczątkami rodziców po-
wstańca, Artura zawiszy 
Czarnego. Konserwator za-
bytków zdecydował jednak, że 
krypty nie będą badane.

 Już w lipcu, kilka miesię-
cy przed wyborami samorządo-
wymi, znane były nazwiska 
trzech kandydatów na sta-
nowisko burmistrza. Do walki 
z Krzysztofem Kalińskim po-
stanowili stanąć Robert Wójcik 
i Jarosław Śmigiera. Dużo póź-
niej do grona kandydatów dołą-
czyli Robert Sikorski i Ewa Dęb-
ska.

SierPień
 60. rocznicę święceń ka-

płańskich obchodził ks. pra-
łat Stefan Wysocki. Pochodzi 
on z parafi i katedralnej, jest Ho-
norowym Obywatelem Łowicza, 
kapelanem Szarych Szeregów, 
był uczestnikiem akcji na łowic-
kie więzienie w roku 1945. Jako 
kapłan szczególnie angażował

BoguMiła
ZieLińSka

informacje@lowiczanin.info

W łowickiej procesji Bożego Ciała uczestniczyło, jak co roku, wiele osób w strojach ludowych. 
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Strykowskie przedszkolaki – najmłodsi uczestnicy Korowodu patriotyzmu lokalnego. 
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Wolontariusze Wielkiej orkiestry Świątecznej Pomocy z Głowna: 
marcin Kowalczyk i michał wójcik. 
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zbigniew Bródka ze złotym medalem olimpijskim zdobytym 
na dystansie 1500 metrów.
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się w pracę duszpasterską z mło-
dzieżą szkolną i akademicką

wrZeSień
 7 września odbył się Viii 

Festiwal Dobrej Żywności – 
księżackie Jadło. Bawiło się 
na nim tysiące ludzi, a na scenie 
wystąpili m.in. Kabaret pod Wy-
rwigroszem, Tercet Egzotyczny, 
Wojciech Gąssowski i Pectus.

 Swoją działalność za-
kończyła mazowiecka Wyż-
sza Szkoła Humanistyczno-
-Pedagogiczna w Łowiczu. Ze 
względu na pogarszającą się ja-
kość kształcenia, zmniejszanie 
się kadry naukowej oraz liczby 
studentów, a w związku z tym 
problemy finansowe, zdecydo-
wano, że rekrutacja nie będzie 
już prowadzona.

 16 września w kościele pod 
wezwaniem Św. Ducha 44-letni 
mieszkaniec Łowicza oblał 
się denaturatem i podpalił. 
Nie wiadomo, co było moty-
wem, który pchnął go do tego 
czynu. Obrażenia, których do-
znał, okazały się śmiertelne.

PaźdZiernik
 1 października wójt gmi-

ny Łyszkowice Włodzimierz 
t. został skazany na 1 rok wię-
zienia w zawieszeniu na 3 lata. 
za przekroczenie uprawnień 
i niedopełnienie obowiązków 
służbowych, poświadczenia nie-
prawdy i oszustw. Łącznie wój-
towi stawianych było 166 zarzu-
tów.

 W Alei Gwiozd Łowickich 
pojawiły się kolejne. Tym ra-
zem uhonorowano: Helenę Mia-

zek, Adama Głuszka, Ludowy 
Zespół Artystyczny PROMNI 
oraz, pośmiertnie, Annę i Hen-
ryka Świątkowskich.

 7 października za 7,5 mln 
zł został sprzedany teren po 
jednostce wojskowej przy ul. 
Jana Pawła II. Kupiła go w dro-
dze licytacji Zofia Tamborska, 
córka łowickich przedsiębior-
ców, Agnieszki i Marka Krajew-
skich. Teren ten obejmuje blisko 
6 hektarów, mają ta powstać bu-
dynki o przeznaczeniu usługo-
wym, handlowym i mieszkal-
nym.

 kino Fenix podczas Fe-
stwialu Filmowego w Gdy-
ni otrzymało nagrodę w ka-
tegorii „Kino”. Statuetkę z rąk 
aktorki Magdaleny Zawadzkiej 
odebrał jego dyrektor, Maciej 
Malangiewicz. Taką nagrodę 
mogą otrzymywać kina z sukce-

sem upowszechniające i propa-
gujące polskie filmy.

 mieszkaniec Domanie-
wic wygrał w Lotto ponad  
5,7 mln zł. Była to główna wy-
grana w tej grze. Szczęśliwy los 
został zakupiony w kolekturze  
w sklepie Carrefour.

LiStoPad
 16 listopada odbyły się 

wybory samorządowe. Sta-
nowisko wójta zapewnili sobie 
już w I turze: Stanisław Linart  
w Bolimowie, Paweł Kwiatkowski  
w Domaniewicach, Andrzej Ba-
rylski w Łowiczu, Dariusz Re-
czulski w Chąśnie (był jedynym 
kandydatem), Jarosław Kwiat-
kowski w Zdunach, Gabriel Wie-
czorek w Sannikach. Nowym 
włodarzem gminy Kiernozia zo-
stała Beata Miazek. W wyborach 
do łowickiej Rady Miejskiej zwy-

ciężyło PiS, radnymi z ramienia 
tej partii zostało 9 osób. W wybo-
rach do Rady Powiatu duży suk-
ces odniosło PSL, które również 
zyskało tam 9 miejsc. W Stryko-
wie burmistrzem ponownie zo-
stał Andrzej Jankowski. Mając 
dwóch kontrkandydatów, zdobył 
on 75% głosów.

 W ii turze wyborów roz-
strzygnęła się walka o fotele 
burmistrzów miasta Łowicza 
i Głowna. Po raz kolejny został 
nim Krzysztof Kaliński, zdoby-
wając 54% głosów. Na kolejną 
kadencję wójta gminy Nieborów 
został wybrany Andrzej Werle,  
a w Bielawach minimalną więk-
szością 13 głosów – Sylwester 
Kubiński. 

Nowych wójtów zyskały na-
stępujące gminy: Kocierzew 
Płd. w osobie Agnieszki Wojdy 
oraz Łyszkowice, gdzie zwycię-

żył Adam Ruta. W drugiej tu-
rze burmistrza wybrali również 
mieszkańcy Głowna. Ponownie 
został nim Grzegorz Janeczek, 
zdobywając niemal 70% głosów.

 Jubileusz 25-lecia sakry 
biskupiej obchodził biskup 
senior diecezji łowickiej, Alojzy 
Orszulik. Diecezją zarządzał od 
jej powstania w 1992 roku.

grudZień
 9 grudnia na Sesji Rady 

Miejskiej w Głownie podję-
to uchwałę zmieniającą zasady  
funkcjonowania komunikacji 
miejskiej. Przejazdy nią od lu-
tego 2015 roku mają być bez-
płatne.

 19 grudnia odbyła się 
kolejna edycja turnieju cha-
rytatywnego „Gwiazdy na 
Gwiazdkę”. Wystąpiły w nim 
cztery drużyny znakomitych pol-

skich piłkarzy. Zebrano ponad  
20 tys. zł na leczenie Kuby Chra-
bańskiego, chorego na nowotwór 
mózgu.

 Regionalny zespół Pie-
śni i tańca „Boczki Chełmoń-
skie” został laureatem nagro-
dy im. oskara koelberga za 
całokształt twórczości w dzie-
dzinie działalności na rzecz kul-
tury ludowej. Jest to jedna z naj-
bardziej prestiżowych nagród  
w tej dziedzinie przyznawanych 
w Polsce.

 Grupa maspex Wadowi-
ce, jedna z największych spo-
żywczych firm w naszej czę-
ści Europy, kupiła 18 grudnia 
zakłady Agros Nova w Łowi-
czu, wraz z m.in. marką Ło-
wicz. Firma zapowiada, że bę-
dzie inwestować w produkcję, co 
oznacza rozwój przedsiębiorstwa  
i wzrost zatrudnienia. 

Na księżackim Jadle nie zabrakło Księżanki i Księżaka roku 2014, czyli danuty Kaźmierczak i radosława 
Kupca. na zdjęciu oboje w towarzystwie Katarzyny cichopek.

Piknik po marszu dla Życia i Rodziny obfitował w ciekawe występy. na zdjęciu dzieci z przedszkola diecezjalnego.Pracownicy Łowickiego ośrodka kultury. dzięki nim kino zdobyło nagrodę na Festiwalu Filmowym w Gdyni. 
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tragiczny wypadek, który wydarzył się w czerwcu w bełchowie. zginął w nim 22-letni łowiczanin. 
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Biskup senior Alojzy orszulik obchodził 25-lecie swojej sakry biskupiej 
7 grudnia w łowickiej katedrze. 
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ks. Stefan Wysocki podczas 
jednego ze spotkań z harcerzami.  
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opinie na temat strefy parkowania były różne. na zdjęciu kontroler 
sprawdza, czy kierowcy płacą za parkowanie.
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WSPomNieNiA | pozoSTAną w nASzej pAmięci

oDeSzLi oD NAS
11.12.-28.12.2014

reKlAmA

Stefania Pawlaczyk z domu Lisiewska urodziła się 28 listopada 1951 roku  
w Sochaczewie, zmarła 13 sierpnia 2014 roku w Łowiczu. Pozostawiła  
w żałobie córkę, syna, wnuków oraz grono przyjaciół i znajomych.  
Mąż Stanisław zmarł ponad cztery lata wcześniej. 

Większą część dzieciństwa 
Stefania spędziła w Sochacze-
wie, gdzie się urodziła, chodziła 
do szkoły podstawowej. Później 
kształciła się w zawodzie sprze-
dawcy i przez pierwsze lata swo-
jej aktywności zawodowej pra-
cowała właśnie jako sprzedawca 
w sklepach na terenie Sochacze-
wa. To właśnie w sklepie, w któ-
rym pracowała, poznała swoje-
go pierwszego męża. Wyszła za 
mąż młodo, w wieku 17 lat. Nie-
cały rok później urodził się syn 
Adam. 

Małżonkom nie układało się 
najlepiej i po około 3 latach po-
stanowili się rozejść. Z drugim 
mężem poznała się poprzez 
wspólnych znajomych, był 7 lat 
starszy od niej, również miał za 
sobą nieudane, ale bezdzietne 
małżeństwo, mieszkał w Łowi-
czu. – To był mój prawdziwy, 
choć nie biologiczny ojciec. On  
i mama mnie wychowywali. 
Biologicznego ojca nie miałem 
okazji nigdy poznać – opowiada 
syn. Zanim pani Stefania i Sta-
nisław formalnie zostali małżon-
kami, minęło kilka lat. 

Przeszkodą w zawarciu związ-
ku był poprzedni życiowy part-
ner pani Stefanii, który odbywał 
wyrok pozbawienia wolności  

i nie ułatwiał spraw związanych 
z rozwodem. – Mieszkaliśmy ra-
zem, ja mówiłem do niego „tato” 
i chyba nawet nie zdawałem so-
bie sprawy, że rodzice formalnie 
nie są mężem i żoną – opowia-
da syn. Wspomina, że gdy miał 
kilka, a może kilkanaście lat, 
mama spytała go w trakcie jed-
nej z rozmów, czy wie, dlaczego 
ma inne nazwisko niż tata, któ-
ry z nimi mieszka. – Nie wiem 
skąd, pewnie gdzieś mi ktoś po-
wiedział, a może sobie sam to 
wytłumaczyłem, że pierwszy 
tata mnie porzucił i teraz moim 
prawdziwym tatą jest tata Sta-
nisław. Mama była zaskoczona, 
popłakała się, przytulała mnie, 
a ja nie wiedziałem dlaczego  
– wspomina syn. 

Państwo Pawlaczykowie za-
mieszkali w Łowiczu. Przez kil-
ka lat opiekowali się matką pana 
Stanisława, która z racji wieku 
oraz licznych chorób była osobą 
niedołężną i wymagającą opie-
ki praktycznie przez całą dobę. 
Pani Stefania w tym czasie nie 
pracowała lub pracowała doryw-
czo, głównie w sezonie letnim  
i jesienią, kiedy to zatrudniała 
się w sadach przy zbiorze owo-
ców. Głównym źródłem do-
chodów rodziny była praca jej 

męża – jak mówi o nim syn  
– prawdziwego budowlańca, 
który umiał murować, kryć da-
chy, kłaść elektrykę oraz zajmo-
wał się tzw. „wykończeniówką”. 
Adam również pracuje w bran-
ży budowlanej, jest brygadzistą  
na budowach dużych obiektów 
w Warszawie i podwarszawskich 
miejscowościach. 

Córka państwa Pawlaczy-
ków – Katarzyna – urodziła się 
w 1975 roku. Ukończyła szko-
łę podstawową i zawodową  
w Łowiczu. Obecnie wraz z mę-
żem Polakiem mieszka w Niem-
czech, tam urodził się im syn 
Paweł. Całą rodziną przyjeżdża-
li do rodziców na święta Boże-
go Narodzenia oraz prawie co 
roku na część wakacji. – Mama 
była wspaniałą kobietą, bardzo 
kochała wnuczka i nauczyła się 
specjalnie dla niego obsługiwać 
kamerkę komputerową i Sky-
pe’a, żeby mogli rozmawiać 
– wspomina córka Katarzyna. 
Stefania Pawlaczyk zmarła nie-
co ponad tydzień po wizycie  
w Polsce córki wraz z mężem  
i ich synem. – Mama jakby prze-
czuwała, że już nie zobaczy cór-
ki i wnuka. Przed wyjazdem 
pożegnała się z nimi czule jak 
nigdy – opowiada syn.  mak 

Stefania Pawlaczyk (1951-2014)

 Stefania Pawlaczyk
(1951-2014) 

urodziła się i spędziła 
dzieciństwo w Sochaczewie, 
miłość swojego życia 
znalazła w łowiczu. przez 
lata opiekowała się chorą 
teściową i pracowała 
dorywczo. wychowała 
dwoje dzieci, a specjalnie 
dla wnuka, który mieszka 
z rodzicami w niemczech, 
nauczyła się obsługi 
komputera, by móc z nim 
rozmawiać przez internet.

  11 grudnia: Sławomir Szymczak, l.67.
  12 grudnia: bogdan zieliński, l.55, 

Szczecin.
  14 grudnia: maria owczuk, l.100.
  15 grudnia: wojciech owczarek, l.68; 

marian jezierski, l.71; Adam chałupski, 
l.81.

  16 grudnia: witold wyszomirski, l.72, 
Głowno.

  17 grudnia: izydor witkowski, l.61.
  18 grudnia: Stanisław Kosiński, l.70, 

Głowno
  19 grudnia: Stanisław lebioda, l.76, 

Głowno.
  23 grudnia: Stanisław masłowski, l.81, 

Stary waliszew.
  24 grudnia: marianna wiśniewska, 

l.93, Stryków.
  25 grudnia: Anna Kucińska, l.80; 

helena Kaczmarek, l.90, rokitnica; 
Grażyna wacholc, l.58, Stryków; 
janina wrona, l.68, łowicz; janina 
panuszewska, l.81, łowicz.

  26 grudnia: edward deka, l.72, łowicz.
  27 grudnia: Stanisław pawlata, l.51, 

lisiewice małe.
  28 grudnia: halina pawlata, l.56;  

julian Kosiorek, l.91.

Stary Waliszew | Strażacki pogrzeb

Odszedł Stanisław 
Masłowski
Strażacy ochotnicy, liczni wychowankowie  
i byli uczniowie, rodzina, znajomi i przyjaciele  
w sobotę, 27 grudnia uroczyście pożegnali 
honorowego prezesa OSP w Starym Waliszewie, 
byłego dyrektora miejscowej Szkoły Podstawowej  
i społecznika, Stanisława Masłowskiego.

Stanisław Masłowski urodził 
się w 1933 r., a zmarł 23 grud-
nia 2014. Przez 47 lat, tj. w la-
tach 1964-2011 był prezesem 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Starym Waliszewie, a w ostat-
nich latach pełnił funkcję preze-
sa honorowego jednostki oraz 
prezesa honorowego Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Bielawach. Zawodowo zwią-
zany ze Szkołą Podstawową  
w Starym Waliszewie, uczył bio-
logii, wiedzy o społeczeństwie, 
przysposobienia obronnego  
i wdrażał młodzież do rozu-
mienia ekologii. W gronie jego 
uczniów i wychowanków zna-
leźli się m.in. bracia Olejnicza-
kowie – poseł Cezary i były eu-
roposeł Wojciech. Przez 30 lat 
Stanisław Masłowski był także 
dyrektorem waliszewskiej pod-
stawówki, później – jednym  
z założycieli Stowarzyszenia Na 
Rzecz Rozwoju Wsi Waliszew 
i Okolic, które postawiło sobie 
za cel uratowanie szkoły przed 
likwidacją, a które dziś samo-
dzielnie prowadzi placówkę, 
przekształconą w Zespół Szkół. 

Stanisław Masłowski był 
także wieloletnim prezesem 
Zarządu Oddziału Związ-
ku Nauczycielstwa Polskiego  
w Bielawach. Na emeryturze 
pozostał aktywnym i zaanga-
żowanym mieszkańcem swojej 
miejscowości, zawsze chętnym 
służyć następcom radą, wiedzą 
i doświadczeniem. Od kilku lat 
Stanisław Masłowski zmagał 
się z postępującą chorobą, któ-
ra ostatecznie doprowadziła go 
do śmierci. 

Został pochowany 27 grudnia 
na cmentarzu w Starym Wali-
szewie, a pogrzeb zorganizo-
wano ze strażackimi honora-

mi. Uczestniczyły w nim m.in. 
liczne poczty sztandarowe z te-
renu waliszewskiej parafii, gmi-
ny Bielawy i powiatu łowickie-
go, a także dzieci i młodzież 
ze sztandarem Zespołu Szkół 
SRWWiO w Starym Walisze-
wie. Nabożeństwo w miejsco-
wym kościele pw. Narodzenia 
NMP odprawił proboszcz ks. 
Arkadiusz Grodzicki, a zmar-
łego w swoich przemówieniach 
ciepło wspominali m.in: po-
seł na Sejm RP i obecny pre-
zes OSP w Starym Walisze-
wie Cezary Olejniczak, jego 
brat Wojciech, prezes Zarzą-
du Oddziału Gminnego ZOSP 
RP w Bielawach Jacek Chudy, 
prezes Zarządu Oddziału ZNP 
w Bielawach Krystyna Jercha 
oraz honorowy wiceprezes Za-
rządu Oddziału Powiatowego 
ZOSP RP w Łowiczu Włady-
sław Gala. 

Obszerne wspomnienie  
o Stanisławie Masłowskim 
przygotujemy do jednego z ko-
lejnych numerów Nowego Ło-
wiczanina.  ewr

Bolimów | Szkoła podstawowa

Jasełka i wigilia
19 grudnia w Szkole Podsta-

wowej w Bolimowie pracowni-
cy szkoły, uczniowie, zaproszeni 
goście, m.in. proboszcz miejsco-
wej parafii ks. Krzysztof Choj-
nacki oraz przewodniczący Rady 
Rodziców – Andrzej Wójcik spo-
tkali się na Wigilii. W świąteczną 
atmosferę wprowadzili zebranych 
uczniowie z klas III – VI, którzy 

wystawili tradycyjne jasełka. Ca-
łość przedstawienia uświetniły ko-
lędy oraz mniej znane wszystkim 
pastorałki. Na koniec dyrektor 
Małgorzata Ciężarek, która na po-
czątku złożyła życzenia świątecz-
ne wszystkim przybyłym, oraz 
goście podzielili się opłatkiem  
z przedstawicielami klas oraz zło-
żyli sobie życzenia.   tb

trzej królowie w czasie składania darów dzieciątku, w postaci  
wcielili się: mateusz Fortuniak, mateusz hutorowicz i maciej wójcik.

Stanisław masłowski
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Łowicz | świetlica integracyjna Słonko

Cztery paczki pełne prezentów dla potrzebujących
17 grudnia swoje 
spotkanie wigilijne 
obchodziła Świetlica 
Integracyjna „Słonko” 
działająca przy parafii 
p.w. Św. Ducha  
w Łowiczu.

Przybyło ok. 50 osób, w tym 
dzieci korzystające na co dzień  
z pomocy świetlicy, wolontariu-
sze i zaproszeni goście, którzy 
aktywnie włączają się w pomoc 
dla świetlicy i jej podopiecznych. 
Podopieczni oraz wolontariu-
sze, wspomagani też przez osoby  
z zewnątrz, przygotowali jasełka.  
W półgodzinnym programie, 
oprócz tradycyjnych postaci jaseł-
kowych, aktorzy odegrali też role 
bohaterów baśni i bajek. Nie mo-
gło zabraknąć opłatka, życzeń, po-
częstunku oraz oczywiście święte-
go Mikołaja, w którego wcielił się 
wiceburmistrz Łowicza Bogusław 
Bończak. Przygotowano dla dzie-
ci cztery duże paczki z prezen-
tami. Jedną przygotowała sama 
świetlica, drugą Urząd Miejski, 

trzecią Zarząd Osiedla Noakow-
skiego, a czwartą, wypełnioną sło-

dyczami, samorząd szkolny Cen-
trum Kształcenia Ustawicznego 

w Łowiczu pod kierownictwem 
Anny Bogusz.    tm

Łowicz | Konsekracja czterech wdów

Od teraz poświęcone 
tylko Chrystusowi
21 grudnia podczas 
mszy świętej w bazylice 
katedralnej w Łowiczu 
odbyła się uroczysta 
konsekracja czterech 
wdów pochodzących  
z diecezji łowickiej.  
Była to druga 
konsekracja wdów  
w historii tej diecezji.

Do grona wdów konsekrowa-
nych diecezji łowickiej dołączyły 
w niedzielę: Teresa Jaros, Zofia 
Trębska oraz Leokadia Gałecka  
z parafii św. Stanisława w Skier-
niewicach oraz Jadwiga Koziarska 
z parafii Podwyższenia Krzyża  
w Jeruzalu pod Skierniewicami. 
W 2010 roku, podczas pierwszej 
w diecezji konsekracji wdów, zro-
biły to Krystyna Stopczyńska i Ja-
dwiga Zwolińska z Głowna oraz 
Irena Puchała z Mszczonowa.

Aktu konsekracji dokonał bi-
skup ordynariusz diecezji Andrzej 

Franciszek Dziuba, a asystowa-
li mu przy tym proboszcz parafii 
katedralnej ks. Wiesław Skoniecz-
ny oraz proboszcz parafii na Ko-
rabce ks. Adam Domański, który 
w diecezji łowickiej pełni funkcję 
opiekuna indywidualnych form 
życia konsekrowanego. On zaj-

mował się przygotowaniem wdów 
do konsekracji, podczas spotkań 
organizowanych w parafii. Proces 
przygotowań wdów do konsekra-
cji trwał ok. dwóch lat.

Kobiety wyrażały gotowość 
do służenia Bogu, mówiąc „Je-
stem!”. Podczas ceremonii zosta-

ły poświęcone należące do każdej  
z nich atrybuty wdowieństwa, 
czyli krzyż, brewiarz i obrączka.

Tradycja konsekracji wdów 
sięga swoimi korzeniami czasów 
początków chrześcijaństwa. Zo-
stała ona przypomniana podczas 
Soboru Watykańskiego II, dekre-
tem o odnowie życia zakonnego,  
a w 1996 roku św. Jan Paweł II od-
nowił ją adhortacją o życiu konse-
krowanym.

Wdowy konsekrowane ślubu-
ją żyć w czystości, zobowiązują 
się do oddania modlitwie brewia-
rzowej, pokucie oraz apostolstwu 
i dziełom miłosierdzia, naśladując 
tym samym postawę Maryji. Poza 
tym prowadzą normalne, świec-
kie życie. Inne indywidualne for-
my świeckiego życia konsekrowa-
nego w Kościele Katolickim to: 
dziewice konsekrowane i pustel-
nicy. W diecezji łowickiej mamy 
jedną dziewicę konsekrowaną  
– Paulinę Kucińską oraz jednego 
pustelnika – ks. Leszka Niewia-
domskiego.  tm

Wdowy z diecezji łowickiej powierzają się bogu.
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Łowicz | zakład Karny

Przedświąteczna wizyta
19 grudnia w Zakładzie Kar-

nym w Łowiczu gościem był bi-
skup ordynariusz diecezji łowic-
kiej Andrzej Franciszek Dziuba. 
Biskup przybył do jednostki przy 
ul. Wiejskiej na zaproszenie jej dy-
rektora płk. Roberta Rusieckiego  
i kapelana ks. Bogdana Skóry. 

Ksiądz biskup spotkał się z osa-
dzonymi w więziennej kaplicy, 
gdzie ks. Skóra odczytał fragment 
z Ewangelii wg św. Łukasza. Ska-
zani wraz z kapłanami odśpiewa-
li też kilka kolęd i przełamali się 
opłatkiem.

W drugiej części wizyty biskup 
spotkał się w więziennej świetlicy 
z funkcjonariuszami Służby Wię-
ziennej, którym również błogosła-

wił i życzył powodzenia oraz Bo-
żej pomyślności.

Druga część wizyty odbyła się 
w świetlicy zakładu, gdzie ordy-
nariusz łowicki spotkał się z kadrą 
kierowniczą jednostki. Dyrektor 
Rusiecki przedstawił kadrę zakła-
du, a następnie złożył wszystkim 
życzenia bożonarodzeniowe. Bi-
skup Dziuba w swojej wypowie-
dzi podkreślił ważną rolę, jaką od-
grywają w naprawianiu drugiego 
człowieka funkcjonariusze SW, 
złożył im życzenia dalszych suk-
cesów w trudnej służbie, pobło-
gosławił i połamał się opłatkiem 
z pracownikami jednostki. Życze-
nia złożyli sobie wszyscy obecni 
na uroczystości.  tm

ks. prałat Wiesław Skonieczny i ks. bp Andrzej F. Dziuba 
oprowadzani po zakładzie Karnym przez ppłk. Sławomira witkowskiego  
i kpt. zdzisława Kryściaka.
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Łowicz | pcK

Dzieci i młodzież
chcą pomagać

– Jesteśmy bardzo zadowoleni, 
nasz apel spotkał się z odpowie-
dzią z 13 szkół, od których dosta-
liśmy dużą ilość żywności, oprócz 
tego dostarczyło ją także sporo 
osób indywidualnych – powie-
dział nam szefowa biura łowickie-
go oddziału Polskiego Czerwone-
go Krzyża Jolanta Głowacka.

Od wielu lat łowicki PCK or-
ganizuje zbiórkę żywności dla 
stołówki przy ul. 3 Maja w Łowi-
czu, która karmi osoby bezdomne 
i ubogie. Koszt posiłków dla więk-
szości z nich pokrywany jest z bu-
dżetu Miejskiego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej (4,5 zł za posiłek), 
ale w okresie zimowym do sto-
łówki przychodzi więcej potrze-
bujących, dla których wydawany 
obiad jest jedynym ciepłym poży-
wieniem w ciągu dnia. Dzięki da-
rom udaje się zwiększyć ilość po-
siłków, a oprócz tego przygotować 
je z bogatszych składników.

W ostatnej w jesiennej akcji 
pozyskiwania żywności uczest-
niczyli uczniowie z 13 placówek 
oświatowych, w tym ze szkół pod-
stawowych z: Bolimowa, Jamna, 
Łaguszewa, Soboty i Wygody, 
gimnazjów w Bielawach, Dzierz-
gówku, Łaguszewie i Popowie 
oraz Zespołu Szkół w Błędowie  
i Nieborowie, a także z bursy dzia-
łającej przy ul. Ułańskiej. W su-
mie na stołówkę trafiło ponad 1,5 
tony żywności, były to głównie 
makarony, ryż i kasze. W porów-
naniu z latami minionymi dużo 
mniej było płodów rolnych: ziem-
niaków i marchwi, choć więk-
szość szkół, które ofiarowały dary, 
to szkoły wiejskie.

Głowacka powiedziała nam, 
że akcja się nie kończy i cały 
czas można do stołówki dostar-
czyć żywność – ważne, aby mia-
ła długi termin przydatności do 
spożycia.  tb

Wiceburmistrz jako Święty mikołaj rozdaje prezenty. obok niego (po prawej) dorota Guzek.
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zuchy z gromady „Dzielne Wilczki” odwiedziły także redakcję nowego łowiczanina przynosząc do niego 
płomień z betlejem na zdjęciu z redaktorem naczelnym wojciechem waligórskim.
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Łowicz | zhp

Harcerze obdarowali łowiczan 
światłem z Betlejem
W okresie 
przedświątecznym  
na ulicach Łowicza 
można spotkać harcerzy 
i zuchy z łowickiego 
Hufca ZHP, którzy 
roznosili płomień 
dostarczony z groty  
z Bazyliki Narodzenia 
Pańskiego w Betlejem.

Naszą redakcję ze światłem  
i życzeniami odwiedziły 18 grud-
nia zuchy ze 102 Gromady Zu-
chowej Dzielne Wilczki.

Zastępca komendanta Hufca 
ZHP w Łowiczu hm Katarzy-
na Kordecka powiedziała nam, 
że tego dnia odwiedziły one też 
ratusz i wiceburmistrza Bogu-
sława Bończaka oraz funkcjo-
nariuszy z łowickiej Komendy 
Powiatowej Policji. Ale, jak pod-
kreśliła, zadanie związane z roz-

noszeniem płomienia z Betlejem 
po Łowiczu zostało rozdzielone 
pomiędzy kilka drużyn, do świąt 
miały one za zadanie odwiedzić 
wszystkie instytucje i organizacje 
działające w Łowiczu, z którymi 
współpracują harcerze.

Przypomnijmy, że 21 grudnia 
płomień z Betlejem trafił do ło-
wickich świątyń, zaś dzień póź-
niej, 22 grudnia, można było indy-
widualnie odebrać go w siedzibie 
hufca przy ul. Mostowej 4.  tb
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W tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach 
poprzedzających wydanie tego numeru naszego tygodnika urodziły się  
w szpitalach w Łowiczu i w Głownie, wraz z datą i godziną tej szczęśliwej 
dla rodziców chwili. Dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się  
na publikację zdjęcia, życzymy dużo radości z powiększenia rodziny.  
Każde nowo narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej 
społeczności. Jeśli Wasze dziecko urodziło się w tych dniach  
w jakimś innym szpitalu – prosimy, podeślijcie nam jego fotografię i dane  
na adres e-mail: redakcja@lowiczanin.info) – także z przyjemnością 
je zamieścimy.  Redakcja

Witamy wśród nas!

Aurelia Płuska, ur. 20.12.2014 r., 
godz. 9.10, dł. 56 cm, waga  
3.660 g, córka Anny i mikołaja, 
zam. w łowiczu

Błażej Lewiński, ur. 23.12.2014 r. 
godz. 12.25; dł. 53 cm; waga 
3.080 g; syn wiolety i rafała; zam. 
domaniewice

igor zakrzewski, ur. 21.12.2014 r. 
godz. 16.15; dł. 51 cm;  
waga 3.010 g; syn Anny  
i przemysława; zam. łowicz

Jakub Nowak, ur. 27.12.2014 r., 
godz. 0:45, dł. 56 cm, waga  
3.420 g, syn małgorzaty i rado-
sława, zam. dąbkowice Górne 

krzysztof Czajkowski,  
ur. 19.12.2014 r., godz. 11.15; dł.  
55 cm; waga 3.070 g, syn wioletty 
i Krzysztofa; zam. dmosin 

Liliana Wasilewska,  
ur. 15.12.2014 r., godz. 10:05,
dł. 58 cm, waga 3.350 g,  
córka doroty i roberta, 
zam. nowe zduny

maja Jankowska, ur. 15.12.2014 r. 
godz. 23:40, dł. 56 cm, waga 
3.620 g, córka Kingi i michała, 
zam. łowicz

marika Nowak, ur. 15.12.2014 r., 
godz. 14.50; dł. 52 cm; waga 
2.810 g; córka ewy i łukasza; 
zam. złota 

mateusz Góral, ur. 24.12.2014 r. 
godz. 16.05; dł. 58 cm; waga 
3.600 g; syn moniki i zbigniewa; 
zam. wrzask

otylia tomczyk, ur. 19.12.2014 r., 
godz. 5.35; dł. 54 cm; waga  
3.540 g; córka Katarzyny  
i damiana; zam. wyskoki

Szymon kluszczyński,  
ur. 15.12.2014 r., godz. 17:45, 
dł. 57 cm, waga 3.220 g, syn 
małgorzaty i marcina, zam. łowicz

tymoteusz Pietrasiak, ur. 
20.12.2014 r., godz. 17.15; dł.  
56 cm; waga 3.910 g; syn Agaty  
i Sylwestra; zam. Stryków 

zuzia Adach, ur. 16.12.2014 r., 
godz. 13:45, dł. 52 cm, waga 
2.720 g, córka Katarzyny i dawida, 
zam. w łowiczu

reKlAmA

Łowicz | plan kolędy

Za nami pierwsze wizyty
W każdej z łowickich 
parafii rozpoczęły się już 
wizyty duszpasterskie  
w domach parafian, 
popularnie zwane 
„kolędą”. W kolejnych 
dniach księża 
będą kolędować 
według poniższego 
harmonogramu:

Parafia katedralna
 W piątek 2 stycznia, od 

godziny 10 księża będą kontynu-
owali odwiedziny parafian w Po-
powie – przy trasie i przy cegiel-
ni, a od 16.30 będą przychodzić 
do mieszkańców ulic: Gdań-
skiej, Chrobrego, Sobieskiego, 
Jagiellońskiej, Wyszogrodzkiej  
i Wyzwolenia w Łowiczu. 

 W sobotę 3 stycznia, od 
godziny 10 księża będą odwie-
dzać mieszkańców ulic Poznań-
skiej i Kopernika w Łowiczu. 

Parafia Matki Bożej 
nieustającej Pomocy 
na korabce
 Piątek 2 stycznia od godz. 

15.00 – ul. Płocka i Kiernozka – 
trzech księży od początku i od 
końca – jeden z przerwą na spo-
wiedź o 16.30 i na mszę św.

 Sobota 3 stycznia od 
godz. 9.00 – ul. Chełmońskiego 
– 3 księży; od godz. 18.00 – ul. 
Armii Krajowej 43 H – 3 księży 
– każdy po jednej klatce, zaczy-
nając od góry. 

 Niedziela, 4 stycznia od 
godz. 16.00 – ul. Armii Krajowej 
43 O – od początku i od końca.

 Poniedziałek, 5 stycz-
nia od godz. 9.00. Chąśno I.  – 
3 księży (od początku, od koń-
ca i od środka); od godz. 16.00 
– Strzelcew Parcel – 3 księży od 
początku i od końca (1 kapłan  
z przerwą na mszę św.)

 Wtorek, 6 stycznia, godz. 
16.00. ul. Bołtucia – 2 księży od 
początku i od końca, a następnie 
ul. Skotnickiego.

Parafia pw. Chrystusa 
dobrego Pasterza
 Piątek, 2 stycznia od godz. 

15.00 – ul. Kaliska bloki nr 1 i 2.
 Sobota, 3 stycznia od 

godz. 9.00 – ul. Katarzynów.
 Poniedziałek, 5 stycznia 

od godz. 15.00 – ul. Powstań-
ców. 

 Wtorek, 6 stycznia – wizyt 
duszpasterskich nie będzie.

 Środa, 7 stycznia od godz. 
15.00 – ul. Wygoda i Zgoda. 

 Czwartek, 8 stycznia od 
godz. 15.00 – ul. Łyszkowicka  
i Wspólna. 

Parafia pw. Świętego 
ducha
 Piątek 2 stycznia, od godz. 

9. – Dąbkowice Górne (3 kapła-
nów), od godz. 16. ul. Środkowa 
i ul. 17 stycznia (2 kapłanów), 
od godz. 19. – ul. Wieniawskie-
go (2 kapłanów).

 Sobota 3 stycznia, od 
godz. 9. – Jastrzębia, domy przy 
Os. Górki (1 kapłan).

reKlAmA
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Stary Waliszew | Sukces gimnazjalistów

Nagrodzona chatka do schrupania
Okazałą „Słodką chatkę Baby Jagi” z baśni braci Grimm  
o Jasiu i Małgosi wykonali uczniowie klasy I Gimnazjum
w Zespole Szkół Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Waliszew i Okolic 
na ogólnopolską grę czytelniczą. Ich praca robi wrażenie!

Grę „Między nami czytel-
nikami” organizuje dla ostat-
nich trzech klas podstawówek 
oraz gimnazjalistów Gdańskie 
Wydawnictwo Oświatowe. Gra 
podzielona jest na 3 etapy, na 
każdym uczestnicy mają do wy-
konania inne zadanie. Pierwszym 
było przygotowanie przepisu 
i pracy zainspirowanej dowol-
nym literackim opisem jedzenia. 
Uczniowie z Waliszewa sięgnęli 

po znaną baśń i pod opieką wice-
dyrektor Anny Lelonkiewicz po-
stanowili wykonać chatkę Baby 
Jagi. Do jej przygotowania wy-
korzystali wafle, herbatniki, pier-
niki w czekoladzie, bezy, lizaki 
i chrupki. Zdjęcia gotowej pracy 
przesłali organizatorom konkur-
su, a ci przyznali pomysłowym 
gimnazjalistom z Waliszewa dru-
gie miejsce w pierwszym etapie 
rywalizacji (pierwsze miejsce za-

jęła szkoła z Sieradza za nektar 
antycznych bogów). 

Chatka, która pozostała w szko-
le i jest ozdobą korytarza na pię-
trze, stała się elementem scenogra-
fii krótkiego spotkania z literaturą, 
jakie gimnazjaliści zorganizowa-
li dla waliszewskich przedszkola-
ków. Dzieci wysłuchały przeczy-
tanej baśni, spotkały się z Jasiem 
i Małgosią oraz skosztowały liza-
ków z ogródka Baby Jagi.

W finale czytelniczej gry  
na zwycięzców czekają czytniki 
e-booków i nagrody książkowe, 
ale przed uczestnikami jeszcze 
dwa etapy zmagań.  oprac. ewr Piękna i pyszna chatka. efektowne dzieło uczniów ze Starego waliszewa zdobi szkolny korytarz. 
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Rzut okiem | jASełKA dlA przedSzKolAKów w chąśnie

Pięcio- i sześciolatki  
z Przedszkola nr 7 
„Wiosenka” w Łowiczu były 
15 grudnia gośćmi w punkcie 
przedszkolnym w Chąśnie, 
gdzie wystawiły dla swoich 
kolegów i koleżanek swój program 
jasełkowy. dzieci z chąśna  
i okolic były bardzo zadowolone  
z przedstawienia, bardzo 
bogatego jeśli chodzi o ubiory.  
po jasełkach dzieci z obu 
przedszkoli przełamały się 
opłatkiem, a potem wzięły udział 
we wspólnym poczęstunku. tm

mastki | świątecznie w Sp

Zumba, pierniczki i jasełka
Szkoła Podstawowa w Mast-

kach miała swoje spotkanie wi-
gilijne 18 grudnia. Brali w nim 
udział uczniowie, nauczyciele 
i inni pracownicy szkoły, a tak-
że rodzice i zaproszeni goście. 
Tego dnia wszyscy mogli podzi-
wiać tradycyjne Jasełka, przygo-
towane przez uczniów pod okiem 
nauczycielki Sylwii Stępień. Po-
tem wszyscy zebrani podzieli-
li się opłatkiem, składając sobie 
życzenia, po czym wspólnie za-

śpiewali kilka kolęd. Na koniec 
zaproszono wszystkich do stołu 
na słodki poczęstunek, w które-
go przygotowaniu czynny udział 
brały mamy uczniów, podobnie 
jak w przygotowaniu strojów do 
przedstawienia.

Wcześniej została ubrana cho-
inka na szkolnym korytarzu. 
Piernikowe ozdoby, które na niej 
zawisły, były od rana przygo-
towywane przez dzieci z klas 
I i II.  tm

Wiktoria Czubak i erwin Gromek w przedstawieniu jasełkowym.
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Łyszkowice | jasełka w Sp

Przyszła nam nowina
19 grudnia, w Szkole Podsta-

wowej w Łyszkowicach jasełka 
dla całej szkolnej społeczności 
oraz gości przygotowali ucznio-
wie klas trzecich. Program został 
zatytułowany „Przyszła nam no-
wina”. Dzieci odtworzyły wyda-
rzenia z Betlejem sprzed dwóch 
tysięcy lat. Do żłobka z pokło-
nem przyszli pastuszkowie, trzej 

królowie, a także dzieci, któ-
re obiecały, że będą dobrze się 
uczyć, pamiętać o codziennej 
modlitwie i słuchać rodziców. 

Przedstawienie przeplatane 
było kolędami i pastorałkami. Ży-
czenia obecnym złożyła dyrek-
tor Małgorzata Zielińska, dzieci 
otrzymały też paczki ze słodycza-
mi od wójta Adama Ruty.     tm

Grupa aniołków (do lewej: martyna Siatkowska, Amelia Siatkowska, 
zofia Stań, weronika Grochola i julia dondzbach) przed maryją (w tej roli: 
monika Sukiennik).
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Łowicz – Radom | Koderki zwyciężają na ogólnopolskim festiwalu

Cieszmy się i pod niebiosy
Grupa młodzieżowa zespo-

łu Koderki zdobyła 29 grud-
nia pierwsze miejsce i specjalne 
wyróżnienie na Ogólnopol-
skim Festiwalu Kolęd i Pastora-
łek „Staropolskie Kolędowanie”  
w Radomiu, w kategorii wyko-
nawców do lat trzynastu. Utwo-
rami, które powiodły ich do 
zwycięstwa, były dwie kolędy 
staropolskie: „W dzień Boże-
go Narodzenia” oraz „Cieszmy 
się i pod niebiosy”. Była to już 
XIII edycja tegoż festiwalu, przy-
ciągającego wielu uczestników:  
w przesłuchaniach eliminacyj-
nych wzięło udział przeszło 1500 
wykonawców. Konkurs powstał, 
by promować tradycyjną formę 
spędzania świąt.

Aby pojawić się w finale, ze-
spół musiał przejść przez elimi-
nacje, które odbyły się 18 grud-
nia w miejscowości Drzewice. 
Koderki zajęły na nim I miejsce, 
ex aequo z lokalnym zespołem 
FOUR M. 

Grupę szesnastu śpiewających 
wspierała kapela składająca się 

z pięciu osób, która przygrywała 
na: akordeonie, bębnie ludowym, 
skrzypcach, kontrabasie i klarne-
cie. Młodzież przygotowywała 
instruktor wokalny zespołu - Ewa 
Smerecka. Muzykę zaś opraco-
wał kierownik zespołu Eugeniusz 
Strycharski, który w rozmowie  
z reporterem NŁ powiedział, iż 
nie spodziewał się takiego wy-
różnienia. Ćwiczyli wspólnie od 
listopada, czyli niespełna mie-
siąc. Taka decyzja była spowo-
dowana tym, żeby nie znudzić 
dzieci odgrywaniem tych samych 
utworów. Dzięki temu muzyka 
była świeża oraz żywa. 

Na miejsce dotarli autobu-
sem, podróż sfinansował ŁOK, 
zespół przybył na miejsce o go-
dzinie 10.00 i spędził w Rado-
miu prawie 12 godzin. Do ostat-
nich chwil nie było wiadome, kto 
zwycięży.

W wymaganiach organizato-
ra było podane, by prezentowa-
ne kolędy były „staropolskie”. 
Kolędy wybrane przez Strychar-
skiego pochodziły z przełomu 

XVII i XVIII w. Kierownik wy-
brał je z płyty, którą zespół nagrał 
w 2011 r.  

Jednym z najmłodszych człon-
ków zespołu był Paweł Toma-
la. Ma on 12 lat i uczęszcza do 
Szkoły Podstawowej nr 1 w Ło-
wiczu,  od 9 roku życia jest zwią-
zany z Koderkami. W rozmowie 
z NŁ powiedział,  że bardzo lubi 
występować, nawet na tak dużej 
scenie jak w Radomiu, przez co 
nie odczuwał stresu, choć występ 
obserwowało na widowni blisko 

300 osób. Opowiedział również, 
że na początku członkom zespołu 
wydawało się, że zdobyli jedynie 
wyróżnienie za swój występ i nie 
byli z tego zadowoleni. Okazało 
się jednak, że wyróżnienie było 
jedynie dodatkiem do pierwsze-
go miejsca, które zajęli. Po tej 
wiadomości w zespole wybuchła 
wielka radość. 

Koderki podzieliły się pierw-
szym miejscem z Zespołem Pie-
śni i Tańca Ludowego „Kuni-
czanki”.  mq

Występ koderek podczas Staropolskiego Kolędowania.
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Łowicz | muzyczny projekt piątki licealistów

Połączyła ich muzyka, teraz chcą połączyć innych
Koncerty oraz happeningi związane z muzyką, 
nie zamkniętą w ramach jednego, określonego 
gatunku, mają zamiar w najbliższym czasie 
organizować  Anna Markowska, Aleksandra 
Rożniata, Anna Sobolewska, Damian Kosiorek 
i Paweł Piorun, uczniowie szkół średnich realizujący 
bardzo ciekawy projekt „Muzyka łączy ludzi”.

Pomysł wzięcia udziału w ta-
kiej inicjatywie zrodził się w I LO
im. Józefa Chełmońskiego po 
tym, jak uczniowie tej szkoły 
– Anna Markowska, Aleksan-
dra Rożniata i Damian Kosiorek 
dowiedzieli się od nauczycielki 
o ogólnopolskim programie 
„Zwolnieni z teorii”. Jest to swego 
rodzaju olimpiada, w odróżnieniu 
jednak od tych przedmiotowych,
nastawiona na umiejętności prak-
tyczne, organizacyjne i działanie. 
Trójka z „Chełmona” postano-
wiła włączyć do projektu także 
znajomych z Pijarskiego Liceum 
Ogólnokształcącego – Annę So-
bolewską i Pawła Pioruna.

Wszyscy oni są sami uzdolnie-
ni muzycznie, grają na różnych 
instrumentach. Bardzo dużo mu-
zyki też słuchają, nie ogranicza-
jąc się do konkretnych wykonaw-
ców czy stylów. Każdy z nich ma 

nieco inne preferencje muzycz-
ne, w efekcie czego gama ga-
tunków, na których się znają, jest 
szeroka – od muzyki klasycznej, 
przez jazz, po rock, techno, pop 
czy hip-hop. Realizowany przez 
nich projekt ma bowiem łączyć, 
a nie dzielić. – Gusty są różne, ale 
chyba każdy lubi jakąś muzykę – 
mówiła nam Aleksandra Rożnia-
ta. – Nie znam człowieka, który 
nie lubiłby zupełnie żadnej mu-
zyki. Chcielibyśmy więc znaleźć 
coś dla każdego.  

To, w jaki sposób projekt bę-
dzie się rozwijał, nie zależy tylko 
i wyłącznie od piątki organizato-

rów. Inicjatywa ma z założenia 
polegać na jak największej ak-
tywizacji lokalnego środowiska, 
zaangażowania innych zespołów 
czy po prostu miłośników śpiewu 
i instrumentów. Wszyscy chętni, 
którzy chcą wziąć udział w pro-
jekcie, mogą pisać do organiza-
torów na adres e-mail muzykala-
czyludzi@onet.pl.

Ma w ten sposób powstać cykl 
wydarzeń muzycznych, organi-
zowanych mniej więcej co ty-
dzień od 10 stycznia do  połowy 
marca, kiedy to zaplanowany jest 
ogólnopolski fi nał projektu. Kon-
certy, ze względu na porę roku, 
mają być organizowane w za-
mkniętych pomieszczeniach – 
ŁOK-u, lokalach gastronomicz-

nych i szkołach. Wszystkie mają 
mieć charakter niekomercyjny.
Przewidziane są dobrowolne 
opłaty za wstęp, które mają być 
w całości przeznaczone na po-
trzeby Zespołu Integracyjnego 
Furkotki.

– Biorąc pod uwagę, że to chy-
ba pierwsza tego typu akcja w Ło-
wiczu, to początek jest obiecujący 

– uważa Anna Markowska. – Co 
prawda częściej to my wychodzi-
my do wykonawców, niż otrzy-
mujemy zgłoszenia, ale to zrozu-
miałe. 

Sami organizatorzy mówią, że 
jest to dla nich doświadczenie zu-
pełnie nowe, więc trudno powie-
dzieć, jak akcja się potoczy – czy 
będzie fala zainteresowania na po-
czątku, a potem opadnie? A może 
z każdym kolejnym koncertem 
będzie lepiej? Cała piątka nie wy-
klucza, że w razie sukcesu ich ini-
cjatywa może być kontynuowana 
nawet po zamknięciu olimpiady 
„Zwolnieni z teorii”. 

Organizatorzy projektu mają już
za sobą pierwszą akcję – w czasie 
świąt zatrzymywali ludzi na ulicy 
i zachęcali ich do wspólnego kolę-
dowania. – Była to świetna zaba-
wa, chociaż niektórzy podchodzili 
do nas z dużą rezerwą – mówił Pa-
weł Piorun. – Zdarzali się ludzie, 
którzy chcieli nam dawać pienią-
dze. Widać, że nie wszyscy są 
przyzwyczajeni do akcji robio-
nych tylko dla zabawy, za szcze-
ry uśmiech czy za uścisk dłoni. 
Mamy nadzieję, że to się zmieni.

Zaplanowane są już dwa kon-
certy – akustyczny z udziałem 
absolwentów łowickich szkół 
średnich 10 stycznia o godzinie 
19 w kawiarni Powroty oraz 18 
stycznia koncert kolęd (godzina 
i miejsce nie są jeszcze pewne). 
Organizatorzy chcieliby, aby po-
dobne wydarzenia miały miejsce 
co tydzień. 

to oni chcą muzycznie rozkręcić Łowicz. od lewej: damian Kosiorek, Aleksandra rożniata, Anna markowska, 
Anna Sobolewska i paweł piorun.
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Rzut okiem | przypomnieli o zwyczAjAch i TrAdycjAch świąT 

młodzież z zespołu wokalno-
muzycznego działającego 
w zSP nr 1 w Łowiczu, pod 
kierownictwem Tomasza 
walczaka, podczas uroczystego 
przedświątecznego apelu 
przypominała o zwyczajach 
i tradycjach świąt bożego 
narodzenia. nie mogło w tym dniu 
zabraknąć kolęd, np. ,,mizerna 
cicha’’, ,,oj maluśki’’, ,,przybieżeli 
do betlejem’’, ,,dzisiaj w betlejem’’, 
,,pójdźmy wszyscy do stajenki’’. 
Szkolną wigilię występem 
uświetnili: patrycja janicka, Adrian 
Karalus, Grzegorz bębenista, 
Augustyn Kobierecki, Kamil 
jóźwiak, Tomasz dębski, Karol 
Kwiatkowski, Krystian Kędziora 
i natalia związek. mak 

Łowicz
Kalendarz
o kajakach
i taekwondo

Po raz pierwszy Łowicka 
Akademia Sportu wydała kalen-
darz. Prezes organizacji Kamil 
Sobol powiedział nam, że ma 
on być materiałem promującym 
Akademię i turystykę kajako-
wą na Bzurze oraz sport, w tym 
szczególnie taekwondo, w ży-
ciu codziennym. Autorami zdjęć 
wykorzystanych w kalendarzu 
są Justyna Panak, Piotr Kowalski 
oraz Pekka Sairanen. Kalendarz, 
który ukazał się w nakładzie 
50 sztuk, można zamówić pod 
adresem: piotrkowalski155@
gmail.com.  tb

Domaniewice
W tym roku
też powstała 
żywa szopka

Najprawdopodobniej do 6 
stycznia, czyli do święta Trzech 
Króli, przy Przedszkolu Niepu-
blicznym Sióstr Pasjonistek św. 
Pawła od Krzyża w Domanie-
wicach będzie można oglądać 
żywą szopkę. 

W szopce obejrzeć można ta-
kie żywe zwierzęta jak: osioł, 
owce, króliki, gołębie, a na-
wet lamę. Podobnie jak w roku 
ubiegłym, szopkę przygotowa-
no dzięki zaangażowaniu sióstr 
Pasjonistek i rodziców dzieci 
uczęszczających do przedszko-
la. kl 

ma w ten sposób 
powstać cykl 
wydarzeń muzycznych, 
organizowanych mniej 
więcej co tydzień 
od 10 stycznia 
do połowy marca.



23www.lowiczanin.info  nr 1      2 stycznia 2015

informacje
 �informacja PkP (ogólnokrajowa) 

22/19436
 �informacja PkS (całodobowa)  

(46) 837-38-13 
 �informacja o krajowych numerach tp 

118-913
 �informacja o międzynarodowych  

numerach tp 118-912

telefony
 �Rozmowy międzynarodowe tp  

– zamawianie 9051
 �Naprawa telefonów – błękitna linia 

tp 9393
 �Biuro zleceń tp 9497
 �Wojewódzkie Centrum zarządzania 

kryzysowego Łódzkiego urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi 9287

 �komisariat Policji w Żychlinie  
(24) 285-29-97, (24) 253-00-14

 �Policja w Pacynie: (24) 235-03-20
 �komenda Powiatowa Policji  

w kutnie: (24) 253-22-00 
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �ochotnicza Straż Pożarna  

w Żychlinie: (24) 285-12-10
 �ochotnicza Straż Pożarna  

w Pacynie: 604-349-406
 �ochotnicza Straż Pożarna  

w Bedlnie: (24) 285-51-91

pogotowia
 �Policyjny telefon zaufania  

w kutnie: (24) 254 27 93 
 �Poradnia Leczenia uzależnień  

w kutnie (24) 355-81-00
 �Poradnia zdrowia Psychicznego  

w kutnie: (24) 355-81-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  

w kutnie: (24) 253-63-86
 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  

w kutnie: tel. (24) 253– 33– 20 
 �Wodociągi – Hydrofornia orłów-Par-

cel: (24) 282 26 31
 �Pogotowie energetyczne  

w Żychlinie: 285-10-27
 �Awarie oświetlenia ulicznego kutno: 

całodobowo można zgłaszać  
pod nr 606-605-494 lub 692-888-144

 �zakład pogrzebowy: (24) 285-06-60 
 �Dystrybucja gazu w Żychlinie:  

(24) 285-10-71, (24) 285-14-28,  
(24) 285-26-39, (24) 285-14-20 

 � Lecznice dla zwierząt w Żychlinie: ul. 
Traugutta 11a, tel. 605-973-325 

telefony
 �taxi osobowe kutno: (24) 253-30-44, 

(24) 355-57-10, 604-554-539, 604-527-782
 �PuP Filia w Żychlinie: (24) 285-13-46 
 �Starostwo Powiatowe w kutnie: sekre-

tariat (24) 355-47-80 
 �urząd Gminy w Żychlinie: (24) 285-

10-06,
 �urząd Gminy w Bedlnie: (24) 282-14-20
 �urząd Gminy w Pacynie: (24) 285-80-54
 �urząd Gminy oporów: (24) 383-11-50
 �urząd Skarbowy w kutnie: (24) 355-

61-00
 �zuS kutno: (24) 253-99-44 
 �urząd Pocztowy w Pacynie: (24) 

285-80-33
 �Bank Spółdzielczy mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24) 285-80-10
 �urzędy Stanu Cywilnego: żychlin (24) 

285-49-60, bedlno (24) 282-17-66, pacyna 
(24) 285 80 06, oporów (24) 383-15-52

 �ośrodki Pomocy Społecznej: żychlin 
(24) 285-11-26, bedlno: (24) 282-17-64, 
pacyna (24) 285-80-60, oporów: (24) 
383-11-53

 �Blisko Dziecka Stowarzyszenie Pomo-
cy Dzieciom i młodzieży  
w Żychlinie: 
(24) 285-13-06

 �Placówka opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24) 285-12-87

 �Stowarzyszenie Rodzinnego klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie: 
695-054-433 

 �Powiatowe Centrum Pomocy  
w Rodzinie w kutnie: (24) 355-47-50 

 �ogólnopolska poradnia telefoniczna 
dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna od pon.-pt. godz. 14.00-
22.00 pod bezpłatnym numerem telefonu 
116 123; www.116123.edu.pl

ośrodki kultury
 �Żychliński Dom kultury (24) 285-10-34
czynny w godzinach: 
poniedziałek – 8.00 – 17.00
wtorek - 8.00 – 16.00
środa – 8.00 – 17.00
czwartek – 8.00 – 16.00
piątek – 8.00 – 14.00

 �Gminny ośrodek kultury w Bedlnie: 
(24) 282-10-36;  
czynny od poniedziałku do piątku 
w godzinach 8:00-16:00

 �Gminny ośrodek kultury w Pacynie: 
(24) 285-80-56

biblioteki
 �miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. marii kownackiej w Żychlinie:  
(24) 285-11-69, (24) 285-49-79

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie: (24) 282-17-51

 �Gminna Biblioteka Publiczna w Pacynie 
(Filia Biblioteczna w Skrzeszewach):  
(24) 285-80-56

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w oporowie: (24) 383-12-25

przychodnie
 �Żychlin, ośrodek zdrowia Nzoz Alma-

med: (24) 285-10-90; (24) 285-10-86
 �Żychlin, ośrodek zdrowia Nzoz 

Promed: (24) 285-48-44, (24) 285-29-20, 
(24) 285-10-08

 �Bedlno, ośrodek zdrowia Nzoz ARS 
meDiCA Sp. z o.o. : (24) 282-14-90

 �Bedlno, ośrodek zdrowia Nzoz 
iNteR-meD : (24) 282-17-34

 �Pacyna, Gminny ośrodek zdrowia 
Nzoz medyk: (24) 285-80-25

 �oporów, ośrodek zdrowie Nzoz 
Promed: (24) 285-91-21

 �oporów, ośrodek zdrowia Nzoz 
Almamed: (24) 383-15-00

 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
kutno, ul. Popiełuszki 1, Niepubliczny 
zakład opieki zdrowotnej ReD-meD,  
J. Robak , tel. (24) 355-60-11,  
697-859-705 

 �ośrodek zdrowia Nzoz Pro Familia  
w Pleckiej Dąbrowie: (24) 282-21-84

apteki
 �Żychlin, ul. 1 maja 3, tel. 24-285-21-70 
 �Żychlin, ul. Łąkowa 3a, tel. 24-285-19-94 
 �Żychlin, ul. Narutowicza 71/1,  

tel. 24-285-10-46 
 �Żychlin, ul. Narutowicza 72,  

tel. 24-285-43-52 
 �Bedlno, tel. 24-282-14-67
 �Plecka Dąbrowa, tel. 24-282-21-28
 �załusin, tel. 24-285-07-17

msze święte  
w niedziele i święta

 �Żychlin, parafia pw. Świętych Aposto-
łów Piotra i Pawła:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Czwartek – sobota, 18-20 grudnia: 
Rekolekcje adwentowe w parafii 
żychlin; prowadzić je będzie ks. jerzy 
modelewski; czwartek-piątek: godz. 6.00, 
9.00, 11.00 i 18.00, dzieci 16.00; 
sobota: 6.00 i 9.00, dzieci 11.00.

 �Żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 
kolbego:  
9.30, 11.00, 12.30

 �Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
Papieża i męczennika: 9.00, 11.00

 �Luszyn: parafia pw. św. Stanisława 
Biskupa i męczennika: 

9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwia-

stowania Najświętszej maryi Panny: 
9.00, 11.30

 �Suserz, parafia pw. Wniebowzięcia 
Najświętszej maryi Panny:  
8.00, 10.00, 12.00

 �trębki, parafia pw. św. Stanisława 
kostki w trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 �Bedlno, parafia pw. św. Floriana Bisku-
pa i męczennika: 9.00, 11.30

 �Pacyna, parafia pw. św. Wawrzyńca, 
diakona i męczennika:  
8.30, 10.00, 12.00

 �oporów, parafia pw. św. marcina 
Biskupa: 8.30, 10.00, 11.30

aquapark w kutnie 
kutno, ul. kościuszki 54

 �Baseny codziennie w godz. 6.00-22.00, 
tel. 24-357-56-08.

 �Fitness, Squash czynne codziennie  
w godz. 8.00 - 22.00, tel. 24-357-56-07

 �kręgle czynne codziennie  
w godz. 8.00 - 24.00, tel. 24 357-56-11

pływalnia 
w Łowiczu 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety:

 �Poniedziałek –20.15-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Wtorek – 11.20-12.10; 15.00-16.30, 
19.30-20.15; 21.00-22.00 (ostatnie wejście 
o 21.00)

 �Środa –11.00-12.00; 15.00-16.30; 20.15-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Czwartek – 14.00-14.45; 19.30-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Piątek – 14.00-15.45; 16.50-18.30; 
19.30-22.00(ostatnie wejście o 21.00)

 �Sobota – 8.00-20.00 
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 8.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Grota solna i sauna – czynne  
codziennie w godz. 14.00-20.00

boiska i hale 
sportowe

 �orlik przy zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie – 601-564-839 (kontakt do 
animatora sportu remigiusza michalaka)

 �orlik przy Szkole Podstawowej  
nr 1 w kutnie – nr tel. 667-218-122, pon.-
-pt., w godz. 15-20, sob. 10-16-, ndz. 14-19

 �orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w kutnie – pon.-pt. 15-20, w weekendy   
w godz. 9-16, do ustalenia na miejscu

 �orlik przy Szkole Podstawowej nr 9   
w kutnie – pon.-pt. 15-20,  
w weekendy w godz. 14-21

 �moSiR w kutnie – pon.-ndz., stadion 
ogólnodostępny z wyjątkiem boisk 
piłkarskich (opłata za wynajęcie),  tel. (24) 
355-22-24

 �Sala gimnastyczna w Gimnazjum   
w Bedlnie – nr tel. (24) 282-14-26  
(tylko dla mieszkańców gminy bedlno)

wystawy stałe
 �muzeum-zamek w oporowie,  

czynne codziennie w godzinach 10:00-
16:00, kasa 10:00-15:30. w sezonie wiosen-
no-letnim od 1 maja do 30 września  
w soboty i niedziele w godzinach 10-17:00, 
kasa 10:00-16:30. w poniedziałki wstęp 
bezpłatny. ostatni zwiedzający wchodzi na 
pół godziny przed zamknięciem muzeum

 �Sztuka Baroku – rzemiosło artystyczne: 
meble, tkaniny, szkło, porcelana, a także 
malarstwo i rzeźba. Kaplica św. boro-
meusza w muzeum w łowiczu. czynne 
codziennie oprócz poniedziałku w godz. 
10.00-16.00. bilety: normalny 10 zł,  
ulgowy 6 zł. w soboty wstęp bezpłatny.

 �Historia miasta i regionu: zabytki arche-
ologiczne, militaria, rzemiosło artystyczne, 
portrety trumienne, pamiątki powstańcze, 
gabinet kolekcjonera. muzeum w łowiczu.  
w godz. 10.00-16.00. bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł. w soboty wstęp bezpłatny.

 �etnografia księstwa Łowickiego – 
stroje ludowe, wycinanki, rzeźby, ceramika, 
tkaniny, eksponaty z dziedziny papiero- 
plastyki. muzeum w łowiczu. czynne 
codziennie oprócz poniedziałku w godz. 
10.00-16.00. bilety: normalny 10 zł,  
ulgowy 6 zł. w soboty wstęp bezpłatny.

 �Łowicka galeria sztuki – wystawa prac 
znaczących artystów XX w., związanych 
z łowiczem, m.in. czesława Tańskiego, 
Stanisława noakowskiego, Aleksandra 
Krawczyka, Kazimierza Strzemińskiego, 
Teodora Klonowskiego, zdzisława pągow-
skiego, zofii i romana Artymowskich, zofii 
rostad-Abadie, a także twórczość obecnie 
działających w regionie malarzy. muzeum  
w łowiczu. czynne codziennie oprócz po-
niedziałku w godz. 10.00-16.00. bilety 2 zł.

 �mini skansen przy muzeum w Łowiczu 
– od 1 listopada do 31 marca zwiedzanie 
obiektów tylko z zewnątrz, obowiązuje bilet 
spacerowy 2 zł, dzień bezpłatny – niedziela.

 �Skansen w maurzycach – od 1 listopa-
da do 31 marca zwiedzanie obiektów tylko 
z zewnątrz, obowiązuje bilet spacerowy 3 zł.

 �muzeum w Nieborowie i Arkadii  
– zamknięte do 28 lutego 2015 r.; ogrody 
czynne codziennie, wstęp bezpłatny. 

 �Wystawa w muzeum Diecezjalnym  
w Łowiczu – zwiedzanie katedry wraz  
z eksponatami znajdującymi się w wieży; 
możliwość oglądania panoramy miasta  
z tarasu; czynna: pon.-sob. 10-16. 

 �muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne przez cały rok 
w dni powszednie 9.00-17.00, w niedziele  
i święta 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Pałac w Sannikach – zwiedzanie od 
wtorku do piątku w godz. 8.00-15.00,  
w soboty i niedziele 8.00-16.00;  
bilety: 10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). 

 �Park przy pałacu w Sannikach  
– czynny do 31 marca w godz. 8.00-17.00, 
wejście bezpłatne. 

 �ekspozycja 500 guzików z muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria łowicka,  
i piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. 

wystawy czasowe
 �Historia jednej fotografii kpt. Władysła-

wa Nawrockiego – wystawa w żychlińskim 
domu Kultury, ul. Fabryczna 3.

 �Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć i tra-
dycja – w 150. rocznicę wybuchu powstania 
Styczniowego na ziemi łowickiej – wystawa 
internetowa przygotowana przez marka 
wojtylaka; strona Archiwum państwowego 
m.st. warszawy: www.warszawa.ap.gov.pl 

 �Święty Jan Paweł ii w Łowiczu – wysta-
wa zdjęć michała Sierszaka z wizyty jana 
pawła ii w łowiczu w 1999 r. Galeria eV 34, 
ul. zduńska 34.

 �Powrót do przeszłości 1919-2014  
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP) – wystawa zdjęć w dużym formacie, 
zSp nr 1, łowicz, ul. podrzeczna 30.

 � „Łowickie Nekropolie” – historia 
i teraźniejszość; wystawa fotograficzna 
Sylwestra cichala i jacka rybusa; powiato-
wa biblioteka publiczna w łowiczu, wejście 
od ul. 3 maja.

 �„100. rocznica operacji Łódzkiej  
1914-2014. i wojna światowa  
w zbiorach muzeum w Łowiczu” – wysta-
wa plansz informacyjnych przestawiających 
wydarzenia i miejsca regionu łódzkiego  
z okresu „operacji łódzkiej” i opisujących 
wydarzenia w łowiczu podczas i wojny 
światowej; uzbrojenia i wyposażenia żoł-
nierskiego pochodzącego z pól bitewnych 
1914 r., umundurowania żołnierskiego oraz 
druków i ulotek. wystawa czynna do  
25 stycznia; muzeum w łowiczu, Stary 
rynek 5/7. 

 �„Boże Narodzenie i kolędnicy” – wysta-
wa masek, figurek i obrazów przedstawiają-
cych świąteczne postaci z regionu żywiec-
kiego, ze zbiorów państwowego muzeum 
etnograficznego w warszawie; czynna 
od wtorku do piątku w godz. 8.00-15.00; 
pałac – europejskie centrum Artystyczne 
w Sannikach, ul. warszawska 129.

 �„tworzone z miłości” – wystawa grafik, 
rzeźb, ceramiki i gobelinów stworzonych 
przez uczestników warsztatów Terapii za-
jęciowej w parmie; sala barokowa muzeum 
w łowiczu.

 �Łowicka Szopka Bożonarodzenio-
wa – wystawa pokonkursowa; czynna do 
końca stycznia; muzeum w łowiczu, Stary 
rynek 3/5.

kino kutnowskiego 
Domu kultury 
ul. Żółkiewskiego 4, tel/fax: (24) 254-21-37, 
www.kinokdk.net.pl

 �Piątek, 2 stycznia:
godz. 14.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d dubbing); Filmowa adaptacja 
książki j.r.r. Tolkiena, będąca wstępem 
do słynnego „władcy pierścieni”. To 
opowieść pełna niezwykłych wydarzeń 
i magicznych postaci, przedstawiająca 
odwieczną walkę dobra ze złem. po 
wielkim sukcesie pierwszych dwóch 
części trylogii pt. „hobbit: niezwykła 
podróż” (2012 r.) oraz „hobbit: pustkowie 
Smauga” (2013 r.), nadszedł czas na film 
zamykający wielkie dzieło petera jackso-
na, „hobbit: bitwa pięciu Armii”.
godz. 17.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (2d dubbing)
godz. 20.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d napisy);

 �Sobota, 3 stycznia:
godz. 14.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d dubbing)
godz. 17.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (2d dubbing)
godz. 20.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d napisy);

 �Niedziela, 4 stycznia:
godz. 14.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d dubbing)
godz. 17.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (2d dubbing)
godz. 20.00 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d napisy)

 �Poniedziałek, 5 stycznia:
godz. 14.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d dubbing)
godz. 17.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (2d dubbing)
godz. 20.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d napisy);

 �Wtorek, 6 stycznia:
godz. 14.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d dubbing)
godz. 17.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (2d dubbing)
godz. 20.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d napisy);

 �Środa, 7 stycznia:
godz. 14.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d dubbing)
godz. 17.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (2d dubbing)
godz. 20.30 – Hobbit: bitwa pięciu 
armii (3d napisy);

kino Fenix 
łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Piątek, 2 stycznia:
godz. 16.00 – Paddington – film 
familijny, przygodowy; film familijny, 
przygodowy;  
miś o imieniu paddington mieszka  
w peru wraz ze swoją ciocią. pew-
nego dnia ich wspólny dom zostaje 
zniszczony,  
a niedźwiadek wyjeżdża do Anglii, aby 
tam szukać szczęścia. po przybyciu 
do londynu, okazuje się, że nie jest to 
miejsce przyjazne dla bezdomnych, 
pluszowych misiów. paddington posta-
nawia odszukać dawnego znajomego 
ciotki, który mieszka w londynie.  
na swojej drodze spotyka jednak, 

brownów, którzy oferują mu tymcza-
sowy pobyt w swoim domu. nie są 
oni świadomi jakie niebezpieczeństwa 
i przygody ściągnie na nich mały, 
pluszowy niedźwiadek.
godz. 18.00 – Pani z przedszkola 
(premiera) – komedia prod. polskiej, 
reż.  marcin Krzyształowicz; obraz 
rodziny, której życie z dnia na dzień 
staje na głowie, gdy wkracza w nie 
przedszkolanka syna, piękna i tajemni-
cza Karolina (Karolina Gruszka).  
To za jej sprawą rodzice chłopca – 
zapalony konstruktor latawców (Adam 
woronowicz) i jego melancholijna mał-
żonka (Agata Kulesza) odkryją, czym 
jest prawdziwa miłość i zrozumieją,  
że przez wszystkie lata małżeństwa tak 
naprawdę niewiele o sobie wiedzieli.
godz. 20.00 – Son of a Gun (pre-
miera)  – dramat prod. australijskiej; 
reżyseria: julius Avery 
młody jr (brenton Thwaites) zostaje 
aresztowany za niewielkie przestęp-
stwo. w twardych warunkach więzienia 
szybko zdaje sobie sprawę, że bez sil-
nej opieki nie ma szans na przetrwanie 
za kratami. młodemu przestępcy udaje 
się zawrzeć znajomość z groźnym 
kryminalistą uchodzącym za wroga pu-
blicznego numer jeden – brendanem 
lynchem (ewan mcGregor). jr staje 
się podopiecznym gangstera. wszyst-
ko ma jednak swoją cenę. młody 
chłopak musi pomóc brendanowi  
i jego ekipie w ucieczce z więzienia.  
w nagrodę za udaną akcję, jr dostaje 
propozycję udziału w napadzie na 
złoto warte miliony dolarów. Kiedy  
w grę wchodzą tak olbrzymie pienią-
dze, nie można ufać nikomu. 

 �Sobota, 3 stycznia:
godz. 18.00 – Pani z przedszkola
godz. 20.00 – Son of a gun (premiera) 

 �Niedziela - czwartek, 
   4–8 stycznia:

godz. 16.00 – Paddington
godz. 18.00 – Pani z przedszkola
godz. 20.00 – Son of a gun (premiera)

 �9 - 15 stycznia, piątek - czwartek:
godz. 17.00 (3d, dubbing), 19.45 (2d, 
napisy) – Hobbit: Bitwa Pięciu Armii  
– Film fantasy, przygodowy prod. 
nowa zelandia, uSA; reżyseria: peter 
jackson;

koncerty
 �Niedziela, 4 stycznia:
godz. 12.00 – Łowickie kolędowanie 
– występ dziecięco-młodzieżowego 
zespołu ludowego Koderki, który 
zaprezentuje najpiękniejsze kolędy  
i pastorałki w ludowej aranżacji. 
Kościół św. ducha.
godz. 12.30 – kolędowanie w wykona-
niu miejsko-Strażackiej orkiestry 
Dętej; parafia matki bożej nieustającej 
pomocy na Korabce w łowiczu;
godz. 16.30 – koncert noworoczny  
w wykonaniu kapeli Góralskiej  
kotlawa, muzycy grają typową muzykę 
góralską beskidu żywieckiego i śląskie-
go; kościół parafialny w żychlinie.

 �Sobota, 10 stycznia:
godz. 19.00 – koncert akustyczny  
z udziałem absolwentów łowickich 
szkół średnich; kawiarnia „powroty”  
w łowiczu; koncert bezpłatny.

 �Niedziela, 11 stycznia:
godz. 11.30 – Łowickie kolędowanie  
– występ dziecięco-młodzieżowego 
zespołu ludowy Koderki, który zapre-
zentuje najpiękniejsze kolędy  
i pastorałki w ludowej aranżacji. bazyli-
ka Katedralna.

inne
 � Niedzielę 4 stycznia: 
godz. 11.00 – Jasełka w wykonaniu 
dzieci z Przedszkola nr 5 Jaś  
i małgosia; kościół matki bożej nie-
ustającej pomocy na Korabce  
w łowiczu.

 �Wtorek, 6 stycznia:
godz. 10.00 – orszak trzech króli – 
jasełkowy korowód wyruszy po mszy 
świętej w kościele matki bożej nie-
ustającej pomocy w łowiczu, po której 
orszak wyruszy na Stary rynek; 

 �Niedziela, 11 stycznia:
godz. 10.00 – Jasełka w wykonaniu 
dzieci z klas iii Szkoły podstawowej 
nr 3; parafia matki bożej nieustającej 
pomocy w łowiczu; 

 �Poniedziałek, 12 stycznia:
Bezpłatne badania mammograficz-
ne dla kobiet 50+ z gminy Sanniki; 
mammobus przy urzędzie Gminy 
Sanniki,  ul. warszawska 129; zapisy: 
42 254-64-10, 517-544-004

 �Sobota, 17 stycznia:
godz. 17.00 – „opowieść Wigilijna”  
– przedstawienie w wykonaniu 
alumnów; aula wyższego Seminarium 
duchownego w łowiczu.



Informacje
iNFoRmAtoR dlA żychlinA i oKolic

oFeRtY PRACY
powiATowy urząd prAcy w KuTnie
(stan na 29.12.2014 r.)

 � mechanik utrzymania ruchu
 � Spawacz
 � Kierownik zmiany
 � Tłumacz języka włoskiego
 � pracownik ogólnobudowlany
 � z-ca kierownika marketu
 � Specjalista do spraw rozwoju
 � przedstawiciel handlowy-doradca klienta
 � przedstawiciel handlowy\
 � Spawacz -monter
 � Kucharz
 � pracownik fizyczny
 � listonosz-doręczyciel
 � jeliciarz
 � operator maszyn cnc
 � pracownik magazynowy-kierowca kat. 

bc
 � Technik elektryk-mechanik - z możliwo-

ścią przyuczenia
 � monter zabudów samochodowych
 � Technik serwisu elektrowni wiatrowej
 � mechanik-kierowca ce z upr. spawacza 

elektrycznego
 � nauczyciel języka angielskiego
 � operator konwojera
 � Spawacz metodą mAG
 � kierownik utrzymania ruchu
 � Tokarz-wiertacz-tłoczarz
 � programista maszyn numerycznych
 � Asystent zarządu
 � Kierowca samochodu ciężarowego- kat. 

ce kraj
 � Kierownik robót elektrycznych
 � elektronik, elektryk pojazdów samocho-

dowych
 � Kontroler jakości
 � Konstruktor
 � operator koparki
 � brukarz
 � Kierownik robót budowlanych
 � Technolog procesu produkcji
 � Kierowca autobusu
 � Kierowca autobusu
 � Fakturzystka
 � nauczyciel języka angielskiego

RoLNik SPRzeDAJe 
(ceny z dnia 30.12.2014 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � różyce: 3,50 zł/kg+VAT

 � Skowroda płd.: 3,80 zł/kg+VAT

 � domaniewice: 3,50 zł/kg+VAT

 � chąśno: 3,50 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 3,50 zł/kg+VAT

 � Karnków: 3,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Skowroda płd.: jałówki 7,00 zł/
kg+VAT, krowy 4,80 zł/kg+VAT;  
byki 7,10 zł/kg+VAT;

 � różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT; 
krowy 4,70 zł/kg+VAT;  byki 7,00 
zł/kg+VAT;

 � domaniewice: jałówki 6,50 zł/
kg+VAT; krowy 4,70 zł/kg+VAT;  
byki 7,00 zł/kg+VAT;

 � Kiernozia: krowy 5,00-6,00 zł/
kg+VAT; byki 6-7,00 zł/kg+VAT; 
jałówki 6-6,50 zł/kg+VAT

 �Niedziela, 18 stycznia:
godz. 15:00 – Xii Regionalny Prze-
gląd kolęd – Domaniewice 2015  
– podsumowanie przeglądu, ogło-
szenie wyników, koncert laureatów, 
rozdanie nagród; sala widowiskowa 
Gminny ośrodek Kultury  
w domaniewicach.

 �Wtorek, 27 stycznia:
Bezpłatne szkolenia z obsługi kom-
putera – zapisy do 15 stycznia 2015 r.; 
Gminny ośrodek kultury w Sannikach; 
ilość miejsc ograniczona. 

oFeRtY PRACY
powiATowy urząd prAcy w łowiczu
(stan na 31.12.2014 r.)

 � opiekunka dziecięca
 � dziewiarz /mechanik maszyn 

dziewiarskich 
 � Szwaczka
 � Technik prac biurowych 
 � Sprzedawca
 � magazynier/ Kierowca
 � pracownik obsługi monitoringu 
 � operator urządzeń transmisyjnych 

telewizyjnych 
 � Kierowca samochodu dostawczego
 � pomoc kuchenna 
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Ogłoszenia

 
PuNktY PRzYJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „NŁ”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz, ul. pijArSKA 3A; BeDNARY, SKlep p. pApierniK 24A; BoBRoWNiki 27, SKlep p. pAcler; BoLimóW, ul. ryneK KościuSzKi 17, SKlep „ewA”, 

p.pApierniK; DomANieWiCe, ul. GłównA 26, SKlep p. jAKubiAK; GąGoLiN PoŁuDNioWY, SKlep „KoS”; HumiN 1A, SKlep p. GreFKowicz; iŁóW: pl. ryneK STAromiejSKi 2A; SKlep p. pApierowSKieGo; kieRNoziA, ryneK 

KoperniKA, KioSK p. weSołowSKiej; koCieRzeW PŁN., SKlep p. drAGAńSKiej; kRęPA 155, SKlep p. mArczAKA; kuRABkA 17A, SKlep p. TopolSKiej; ŁoWiCz, oS. brATKowice, KioSK loTTo; ŁYSzkoWiCe, SKlep „dueT”, 

ul. GminnA 6; NieBoRóW, Al. leGionów polSKich 18, SKlep p. FiGATA; NoWA SuCHA 22, SKlep p. Siewiery; oStRóW 20, SKlep p. bejdy; oSmoLiN, ul. ryneK 2, SKlep p. SerwAch; PARmA 57, SKlep p. GAjA; SANNiki,  
ul. wArSzAwSKA 183, SKlep p. olKowicz; SoBotA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, SKlep p. bińczAK; SokoŁóW 19, SKlep p. GłowAcKieGo; StACHLeW 113A, SKlep p. wierzbicKiej; ŚLeSzYN, ul. GórnA 5, SKlep p. mączyń-

SKiej;  WALiSzeW StARY 19, SKlep  p. pAbijAńczyK; zABoStóW DuŻY, SKlep p. SzAleniec; zAWADY 67, SKlep p. SoKAlSKiej; zŁAkóW BoRoWY 139A, SKlep p. piecKi.

PuNktY PRzYJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „WieŚCi”: BiuRo oGŁoSzeń GŁoWNo, ul. łowicKA 40; DmoSiN 1, bożenA KrzeSzewSKA, pieKArniA:  StRYkóW: SKlep „zoSiA”, ul. TArGowA 25/27; SKlep p. łuKASzA 

pApińSKieGo, STAry ryneK 4/29.

PuNktY PRzYJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „NŁ DLA ŻYCHLiNA, oPoRoWA, BeDLNA i PACYNY”: BeDLNo 28, SKlep mini-mAG; DoBRzeLiN, ul. wł. jAGiełły, SKlep mAGdA; PACYNA, ul. TowArowA 4, SKlep p. mAG-

dAleny durKi; PLeCkA DąBRoWA, SKlep „moniKA”; ŚLeSzYN, ul. GórnA 5, SKlep p. mączyńSKiej; ŻYCHLiN, ul. łąKowA 9A, SKlep „mAGdA”; ul. nAruTowiczA 85F, SKlep „mAGdA”; ul. 29 liSTopAdA 25-26, SKlep „elemiS”.

WYDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA tReŚć oGŁoSzeń i RekLAm oPuBLikoWANYCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWY  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
 �Auta bezwypadkowe, tel. kom. 

795-297-763.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �kupię auta, gotówka, tel. kom. 
501-196-901.

 �Auta kupię. najlepsze ceny, tel. kom. 
690-255-863.

 �Auto skup, tel. kom. 886-802-487.

 �Auto skup, 1-24 h, tel. kom. 
796-999-111.

 �Kupię samochód osobowy sprawny 
lub lekko uszkodzony, tel. kom. 
513-375-786.

 �Skrzynie biegów, polonez. Silnik, 
skrzynia 1.8, 2.0 opel, Vw, mercedes 
190, 124, sprawne, wyeksploatowane, 
tel. kom. 512-476-760.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
zaświadczenia do Wk. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

 �Skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych samochodów, tel. kom. 
512-476-760.

 �złomowanie pojazdów- 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �AlFA romeo 156, 1.9 jTd, 1999 

rok, tel. kom. 510-328-571.

 �Audi A4, 1.9 Tdi, 2005 rok, kombi, 
bogate wyposażenie, cały w oryginale, 
bezwypadkowy, konkurencyjna cena,  
w rozliczeniu mogę przyjąć tańszy, 
21.600 zł, tel. kom. 604-706-309.

 �bmw 320d e46, 2003 rok, bogate 
wyposażenie (możliwość zamiany na 
mniejszy), tel. kom. 604-706-309.

 �bmw 321, 2008 rok, tel. kom. 
698-234-166.

 �ciTroËn c4 picasso, 2.0 diesel, 
2011 rok, 50.000 km, tel. kom. 
500-041-363.

 �dAewoo lanos, 1.4 8V gaz,  
2005 rok, klimatyzacja, stan bdb, tel. 
kom. 663-055-249.

 �FiAT bravo, 1.4 benzyna, 1996 
rok, czerwony, 2.500 zł, tel. kom. 
531-936-849.

 �FiAT punto, 1.2, 2004 rok, 80.000 km, 
tel. kom. 512-462-205.

 �FiAT Seicento 1999 rok, benzyna/
gaz, tel. kom. 663-554-106.

 �FiAT Siena, 1.6, tel. kom. 603-872-897.

 �FiAT uno i, 1997 rok, tel. kom. 
781-995-103.

 �Ford Fiesta, 1998 rok, tel. kom. 
600-979-583.

 �hondA civic, 1.4 gaz, 1998 rok, 
2.500 zł, tel. kom. 608-068-793.

 �niSSAn Qashqai, 1.6 hdi, 2012 rok, 
98.000 km, tel. kom. 500-041-363.

 �opel Astra, 1.7 Tdi, 1999 rok, tel. 
kom. 514-339-672.

 �opel Astra, 1.7 Td, 1997 rok, stan 
dobry, tel. kom. 606-431-217.

 �opel corsa, 1.2 benzyna/gaz, 2002 
rok, 6.900 zł, tel. kom. 725-292-877.

 �opel Vectra, 1995 rok, tel. kom. 
509-619-344.

 �opel Vectra, 2000 rok, diesel, tel. 
kom. 726-903-276.

 �opel zafira, 2.0 dTl, 2003 rok, 
7- osobowy (w rozliczeniu przyjmę 
mniejszy), tel. kom. 513-375-786.

 �peuGeoT 807, 2.2 hdi, 2005 
rok, bogate wyposażenie, tel. kom. 
694-456-985.

 �peuGeoT partner, 1.6 hdi, 2006 
rok, srebrny, 5-drzwiowy, tel. kom. 
692-415-637.

 �peuGeoT, 1999 rok, uszkodzony 
prawy bok, tel. kom. 798-906-451.

 �SeAT cordoba, 1.6, benzyna/gaz, 
1999 rok, kombi, stan bdb, tel. kom. 
609-459-539.

 �SeAT leon, 1.9 diesel, 2009 
rok, 88.000 km, czarny, bogate 
wyposażenie, zarejestrowany w polsce, 
tel. kom. 600-428-743.

 �SKodA Felicia, 1.3 benzyna/gaz, 
1997/1998 rok, stan techniczny bdb., 
tel. kom. 795-950-870.

 �SKodA octavia, 1.6, benzyna, 1997 
rok, hatchback, stan bdb, tel. kom. 
504-554-044.

 �SKodA octavia, 1.6, benzyna, 
1999 rok, kombi, stan bdb, tel. kom. 
609-459-539.

 �SuzuKi Grand Vitara, 2.0 benzyna, 
2004 rok, tel. kom. 511-735-802.

 �SuzuKi SX4, 1.9 ddiS, 2006 rok, 
stan bdb, tel. kom. 608-263-951.

 �ToyoTA yaris, 2004 rok, tel. kom. 
661-220-527.

 �VolVo V40, 1.9 Td, 2000 rok, tel. 
kom. 601-256-323.

 �Vw caddy, 1.9 Tdi, 2009 rok, 
5-osobowy, faktura VAT, klimatronik, 
elektryczne szyby, tel. kom. 
505-926-212.

 �Vw Golf, 1.6d, 1991 rok, tel. kom. 
518-246-920.

 �Vw Golf iV, 1,4 Tdi, 2004 rok, 
5-drzwiowy, bogate wyposażenie,  
w rozliczeniu przyjmę Seicento, tel. kom. 
604-706-309.

 �Vw passat, 1.9 Tdi, 2006 rok, tel. 
kom. 733-805-081.

 �Vw passat b5, 1.9 Tdi, 1999 rok, full 
opcja, tel. kom. 793-770-777.

 �Vw passat b6, 2.0 FSi 200 km,  
2008 rok, sedan, bogate wyposażenie, 
z salonu (w rozliczeniu przyjmę tańszy), 
25.800 zł, tel. kom. 604-706-309.

inne
 �opony i felgi z niemiec, hurt, detal, 

bratoszewice, ul. łódzka 28,  
www.opony-gaweda.pl, tel. (42) 719-63-
08, 505-151-701.

 �chcesz kupić używany samochód 
i nie zostać oszukany/a? obejrzę, 
podpowiem, pomogę. duże 
doświadczenie, tel. kom. 602-652-879.

 �Sprzedam akumulatory 
samochodowe różnej mocy oraz 
części, tel. kom. 513-491-379.

 �Sprzedam felgi 14’, 140 zł, tel. kom. 
535-809-983.

 �opony 15’ (zimowe), tel. kom. 
535-809-983.

 �pompa waku i pompa wtryskowa Vw 
T4 2.4d, tel. kom. 536-001-699.

 �mercedes A klasa koła kompletne 
zimowe, tel. kom. 698-743-107.

 �Sprzedam nowe opony zimowe 
z alufelgami 185/65/14, tel. kom. 
693-830-160.

motorowe

kupno
 �Kolekcjoner kupi stare motocykle, 

samochody, części, tel. kom. 
513-185-357.

sprzedaż
 �Quad magnus 125 cm3, 2011 rok, tel. 

kom. 536-001-699.

 �wSK 175 cm3, tel. kom. 536-001-699.

garaże

wynajem
 �wynajmę garaż, ul. Tuszewska, tel. 

kom. 509-637-917.

 �wynajmę garaż, os. bratkowice, tel. 
kom. 503-436-493.

 �wynajmę miejsce postojowe  
w garażu podziemnym pod nowym 
blokiem ul. Akademicka 6 (wjazd 
od osiedla Starzyńskiego), tel. kom. 
692-817-133.

nieruchomości

kupno
 �Kupię m-3, na osiedlu bratkowice lub 

dąbrowskiego, tel. kom. 607-930-282.

sprzedaż
 �działki budowlane w nieborowie, tel. 

kom. 607-328-032.

 �działka budowlana 1.000 mkw., 
Klickiego 42, tel. kom. 502-163-313.

 �Sprzedam ziemię 7,20 ha, żychlin, ul. 
Głowackiego 15, tel. (24) 285-30-75, tel. 
kom. 729-674-534.

 �Sprzedam działki budowlane, 
bronisławów (gmina Głowno), tel. kom. 
606-510-545.

 �Sprzedam kamienicę, łowicz, 
nowy rynek, tel. kom. 604-695-389, 
606-288-540.

 �cztery pokoje, 75,5 mkw., blisko 
dworca pKp, os. Szarych Szeregów, tel. 
kom. 601-385-890.

 �działka budowlana nieborów, 
niedaleko pałacu 1513 mkw., woda, 
prąd, tel. kom. 661-966-124.

 �mieszkanie 60 mkw., Konopnickiej, 
tel. kom. 783-202-830.

 �mieszkanie 2-pokojowe, 49 mkw., 
bratkowice, tel. kom. 667-517-129.

 �Sprzedam mieszkanie, 2-pokojowe 
z kuchnią, 46 mkw., żyrardów ul. Ks. 
wittenberga, ii piętro, super lokalizacja, 
tel. kom. 609-578-017.

 �dom 200 mkw., działka 1000 mkw., 
Strzelcew, tel. kom. 511-735-802.

 �mieszkanie 60 mkw., osiedle 
bratkowice, tel. kom. 784-096-633.

 �działka budowlana, media, 5 km do 
A2, bobrowniki, tel. kom. 501-518-325.

 �dom z działką, 7.850 mkw., tel. kom. 
661-977-500.

 �mieszkanie 72 mkw., ii piętro, 
po remoncie, bratkowice, tel. kom. 
886-183-452.

 �m-4, 60 mkw., bratkowice, tel. kom. 
605-562-651.

 �działka, Górki, tel. kom. 793-295-417.

 �domek 60 mkw., działka 6.000 mkw. 
budowlano-usługowa, narożna, łowicz, 
tel. kom. 603-878-783.

 �mieszkanie m-3 48 mkw., iii piętro, 
os. Kopernika Głowno, tel. kom. 
507-731-223.

 �Sprzedam mieszkanie 50.68 mkw., 
parter, os. Kostka, tel. kom. 505-416-171.

 �mieszkanie 39 mkw., parter, 2 
pokoje, zadbane, Głowno, tel. kom. 
509-440-292, po 16.

 �Sprzedam bardzo ładne, 3-pokojowe 
mieszkanie 57 mkw. w centrum. parter, 
cegła, tel. kom. 604-260-277.

 �wulkanizacja, budynki, napoleońska 
6, łowicz, tel. kom. 502-163-313.

 �Sprzedam mieszkanie 2-pokojowe 
33 mkw., os. Starzyńskiego, tel. kom. 
668-388-229.

 �działka rolna o powierzchni 1,67 ha w 
gminie bolimów, tel. kom. 607-330-538.

 �Siedlisko, dmosin, tel. kom. 
881-087-040.

 �mieszkanie 60 mkw., 3 pokoje, 
i piętro, bratkowice, tel. kom. 
600-883-033.

 �działka budowlana w łowiczu, 
media, tel. kom. 790-285-059.

 �Sprzedam działkę lub działki  
0,707 mkw., pilaszków, otolice przy 
trasie łęczyckiej, tel. kom. 667-248-227, 
607-032-462.

 �budowlano-rolna, 7 ha, nieborów, 
tel. kom. 603-878-783.

 �budynek handlowo-usługowy  
do remontu w łowiczu, tanio, tel. kom. 
602-187-540.

 �Sprzedam ziemię 6.28 ha, gmina 
bielawy, tel. kom. 602-898-128.

 �Sprzedam m-3, 138.000 zł, tel. kom. 
602-898-128.

 �nieruchomość 4.100 mkw., łowicz, 
ul. warszawska, tel. kom. 504-906-572.

 �działka budowlana, 2.800 
mkw., popów, k. łowicza, tel. kom. 
504-906-572.

 �Sprzedam mieszkanie 37 mkw.,  
os. Kostka blok 5, tel. kom. 
539-064-414.

 �Siedlisko, budynki: nowy, stary 
dom, obora, stodoła, garaż, ziemia 
4,13 ha lub sam nowy dom w stanie 
deweloperskim o pow. 217,3 mkw., 
z odrębną działką 613 mkw., gmina 
Sanniki, tel. kom. 663-729-248.

 �Sprzedam nowy dom, stan 
deweloperski + budynek gospodarczy, 
działka 570 mkw.; łowicz, młyńska 17, 
osiedle Górki, tel. kom. 606-712-892.

 �Sprzedam wyremontowane, 
3-pokojowe mieszkanie, tel. kom. 
883-728-682.

 �mieszkanie, 32 mkw., i piętro, 
Starzyńskiego 9, tel. kom. 784-223-203, 
608-331-300.

 �Sprzedam pilnie działkę budowlaną 
w mysłakowie 1.200 mkw., łąkę 
mysłaków, tel. kom. 784-814-278.

 �Sprzedam posiadłość w małszycach, 
tel. kom. 728-910-844.

 �Sprzedam m-3, tel. kom. 662-332-287.

 �działka budowlana 1.500 mkw.  
w Głownie, tel. kom. 792-931-678.

 �mieszkanie 38,5 mkw., salon  
z wnęką, 2 pokoje, po remoncie, tel. 
kom. 784-011-860.

 �działka budowlana 88 arów, bednary, 
w całości lub na dwie mniejsze, tel. 
kom. 694-804-682.

 �Sprzedam mieszkanie, 2 pokoje, 52 
mkw., iV piętro, ul. Kwiatowa, tel. kom. 
502-024-251.

 �Sprzedam lub zamienię na kawalerkę 
46 mkw., os. broniewskiego, 2 pokoje, 
cena 135.000, bez negocjacji, tel. kom. 
506-275-898.

wynajem
 �wolne, nie umeblowane, 2-pokojowe 

z kuchnią, 50 mkw., ii piętro, 
noakowskiego, łowicz, tel. kom. 
607-328-028.

 �Kwatery pracownicze, Głowno koło 
Strykowa, tel. kom. 502-420-340, 
503-065-351.

 �wynajmę lokal na zakład 
kosmetyczny przy fryzjerce, Głowno, tel. 
kom. 502-132-906.

 �Sprzedam lub wynajmę m-4, Głowno, 
ul. Kopernika, tel. kom. 502-132-906.

 �dwupokojowe mieszkanie, centrum 
łowicza, umeblowane, tel. kom. 608-
307-631, 606-139-388.

 �wynajmę 36 mkw., iV piętro, osiedle 
dąbrowskiego, tel. kom. 602-776-823, 
po 20.

 �lokal do wynajęcia, 50 mkw., 
Krakowska, tel. kom. 661-937-410.

 �do wynajęcia 2-pokojowe, 36 mkw., 
łowicz, tel. kom. 695-024-222.

 �mieszkanie 45 mkw, Głowno, tel. 
kom. 510-281-982.

 �Tanio wynajmę mieszkanie  
w łowiczu, tel. kom. 881-666-523.

 �wynajmę mieszkanie w centrum 
łowicza, po generalnym remoncie, tel. 
kom. 506-555-620.

 �mieszkanie 34 mkw., i piętro, 
częściowo umeblowane, centrum 
łowicza, tel. kom. 508-345-573.

 �Kawalerka do wynajęcia, tel. kom. 
530-900-588.

 �Kawalerka, pokój, tel. kom. 
692-101-989.

 �do wynajęcia, 3 pokoje, Tkaczew, tel. 
kom. 505-326-093.

 �do wynajęcia 3-pokojowe mieszkanie 
w Głownie, tel. (42) 719-35-79.

 �budynki inwestycyjne w łowiczu, tel. 
kom. 508-953-694.

kupno różne
 �rębaki do drewna: średnica ciętego 

drzewa do 15 cm, na kawałki po 15 cm 
długości, tel. kom. 602-249-683.

 �przyjmę gruz, glinę, ziemię; każda 
ilość, tel. kom. 885-122-144.

 �Kupie orzechy włoskie, tel. kom. 
608-613-658.

 �Topole, dęba i inne tartaczne, tel. 
kom. 696-379-599.

sprzedaż różne
 �Sprzedam drewno kominkowe, 

opałowe, rozpałkowe, w workach, tel. 
kom. 501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �zbiorniki plastikowe 1.000 l, tel. kom. 
502-919-192.

 �Gruz betonowy, kruszony, kruszywa, 
piasek, żwir, usługi wywrotkami, 
koparka gąsiennicowa, koparko-
ładowarka z młotem, tel. kom. 
723-975-482.

 �drewno kominkowe suche; pelet 
drzewny, tel. kom. 504-010-550.

 �laptop, tel. kom. 500-204-559.
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 �Sprzedam przyczepę Autosan 6 t; 
przyczepę 1-osiową, 3-stronny wywrot, 
6 t; siewnik zbożowy Famarol, szer. 3 m, 
tel. kom. 660-408-769.

 �Akordeon weltmaister 120, tel. kom. 
791-776-110.

 �Sprzedam suche drzewo kominkowe, 
opałowe, tel. kom. 667-566-961.

 �Pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

 �drewno opałowe i kominkowe, 
wycinka drzew, tel. kom. 505-700-777.

 �multiprocesor gitarowy boss GT8, tel. 
kom. 607-768-477.

 �huśtawki ogrodowe, akacjowe, stoły, 
ławki, altanki, piaskownice, budy dla 
psów, toalety, tel. kom. 502-981-959.

 �Sprzedam kanapy 1-osobowe, 100 zł, 
tel. kom. 509-771-352.

 �Sprzedam używany piec c.o. 
(żeliwny Fakro moc 32 kw, tel. kom. 
693-645-462.

 �Sprzedam płyty betonowe, drogowe, 
podkłady betonowe kolejowe, lesz,  
tel. kom. 605-896-130.

 �Sprzedam okna plastikowe  
z rozbiórki, tel. kom. 609-111-509.

 �Sprzedam ziemię czarną, kruszywo 
drogowe, piasek na podsypkę, tel. kom. 
601-239-804.

 �Tunele przenośne, tel. kom. 
608-418-550.

 �wieszaki ubraniowe i całe 
wyposażenie sklepu, tel. kom. 
515-115-541.

 �Kołki okoronowane, zaostrzone  
do drzewek, tel. kom. 668-374-071.

 �Sprzedaż używanych mebli 
dębowych, www.elegant-meble.pl, 
tel. kom. 785-633-045.

 �Skrzynki plastikowe 15 kg, tel. kom. 
500-385-907.

 �drewno kominkowe, opałowe, suche, 
tel. kom. 785-534-988.

 �drewno kominkowe, opałowe, suche, 
tel. kom. 785-534-988.

 �Grzejniki żeliwne, nowe, tel. kom. 
604-505-441.

 �Krajzega, heblarka, tel. kom. 
503-830-451.

 �wózek Tako warrior, 3w1, 700 zł,  
tel. kom. 791-062-292.

 �wersalka, lodówka, szafa, tel. kom. 
604-603-812.

 �Krajzega elektryczna + długi 
przewód, bez silnika, tel. kom. 
536-001-699.

 �dwa zawiesia łańcuchowe i łyżki 
do koparko-ładowarki jcb, tel. kom. 
531-586-031.

 �Sprzedam silnik elektryczny 8 kw,  
tel. kom. 661-816-311.

 �Kanapę oddam, tel. kom. 
600-262-693.

 �Akacja kominkowo-opałowa, tel. 
kom. 693-636-233.

 �Sprzedam drzewo z drzew 
owocowych głownie jabłoni i śliw, 
cena do uzgodnienia, okolice rybna, 
tel. (46) 861-13-02.

 �Sprzedam wykrywacz white’s 
Spectrum dFX, tel. kom. 530-589-113.

 �wózek dziecięcy 3w1, tel. kom. 
606-937-303.

 �Samsung 48” tanio, tel. kom. 
698-234-166.

praca

dam pracę
 �zatrudnię kierowcę c+e, tel. kom. 

501-038-542.

 �zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
bratoszewice, tel. kom. 505-151-701.

 �zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �panie, panów sprzątających, 
operatora, odśnieżanie, Styków,  
tel. kom. 603-606-695.

 �Kierownika i sprzedawców do sklepu 
zoologicznego w Galerii Głowno. 
cV ze zdjęciem na delfin.glowno@onet.
pl, tel. kom. 501-456-444.

 �przyjmę do pizzerii kierowcę  
oraz pomoc kucharza- praca  
w weekendy, tel. kom. 723-798-818.

 �zatrudnię kucharza do pizzerii- 
możliwe przyuczenie do zawodu,  
tel. kom. 783-202-498.

 �zatrudnię pracowników do rozbioru 
mięsa wieprzowego, tel. (42) 719-89-45, 
tel. kom. 504-198-216.

 �zatrudnię pracowników do rozbioru 
mięsa wieprzowego, tel. (42) 719-89-45, 
tel. kom. 504-198-216.

 �zatrudnię kierowcę kat. c  
z doświadczeniem, tel. kom. 
782-374-469.

 �zatrudnię spedytora  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, tel. kom. 608-059-
817, 606-457-050.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e  
w transporcie międzynarodowym,  
tel. kom. 608-059-817, 606-457-050.

 �przyjmę osobę do produkcji 
balustrad, stal nierdzewna, tel. kom. 
665-147-488.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e  
w transporcie krajowym, tel. kom. 
608-067-847.

 �zatrudnię do działu sprzedaży 
pokryć dachowych w Głownie  
z doświadczeniem w sprzedaży 
i kosztorysowaniu dachów, e-mail: 
dachstyl.glowno@wp.pl  
lub tel. kom. 730-688-173.

 �Gospodarstwo Glinnik-Sobota 
zatrudni elektryka z uprawnieniami, 
tel. (42) 719-57-54, tel. kom. 
501-469-530.

 �przyjmę do pracy przy czyszczeniu 
kapusty, tel. kom. 609-165-855.

 �zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
transport międzynarodowy, wysokie 
zarobki, tel. kom. 502-605-719.

 �poszukuję opiekunki do osoby 
niepełnosprawnej, co 3 tydzień,  
na 4-5 godzin, tel. kom. 733-493-123.

 �zatrudnię kierowcę c+e; europa 
zachodnia, tel. kom. 691-991-000.

 �zatrudnię: obsługa klienta, 
wystawianie faktur, tworzenie ofert, 
odpisywanie na maile, praca  
w magazynie. cV +foto: praca@odziez-
robocza.com.

 �zatrudnię kierowców kat. c+e  
w ruchu krajowym, tel. kom. 
519-113-663.

 �przyjmę kierowcę kat. c+e 
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, dobre zarobki,  
tel. kom. 519-077-103.

 �zatrudnię pomocnika spawacza. 
zatrudnię do montażu ogrodzenia 
betonowego, tel. kom. 794-717-017.

 �dam pracę - łowicz, ul. Katarzynów 
46 - od 7.01.2015 r. - montaż elementów 
AGd - zatrudnimy od zaraz..

 �zatrudnię fryzjerkę lub przyjmę  
na staż, tel. kom. 666-033-704.

szukam pracy
 �Sprzątanie przyjmę, uczciwa, 

dokładna, tel. kom. 730-649-354.

 �Absolwentka administracji poszukuje 
pracy biurowej, tel. kom. 511-839-041.

usługi wideo
 �wideofilmowanie, fotograf, tel. kom. 

502-163-788.

 �www.studiokadr.cdx.pl.

 �wideofilmowanie cyfrowe, hd, tanio, 
tel. kom. 606-852-557.

 �Cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray, 
tel. (46) 837-94-85, tel. kom. 
608-484-079.

 �Fotografia. wideofilmowanie, tel. kom. 
535-288-866.

 �Videofilmowanie „eVel-STudio”,  
tel. kom. 608-747-256.

 �wideofilmowanie, dVd, blu-ray, 
zdjęcia, tel. kom. 698-535-780.

 �znamy receptę na niezapomniany 
film. Videofilmowanie fullhd, www.
videopiksel.pl, tel. kom. 505-780-835.

 �wideofilmowanie, tel. kom. 
600-287-992.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

531-402-222.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �układanie kostki www.seba-bruk.pl, 
tel. kom. 604-413-669.

 �Kanałowe docieplanie budynków 
granulatem styropianowym; 
kondygnacja: 990 zł, tel. kom. 
602-570-424.

 �usługi nową koparko-ładowarką, 
młot hydrauliczny, solidnie, tanio, tel. 
kom. 790-606-451.

 �tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

 �wylewki, tynki agregatem, tel. kom. 
607-378-288.

 �Tynki agregatem profesjonalnie, tel. 
kom. 608-444-405.

 �cyklinowanie, układanie parkietu, tel. 
kom. 501-249-461.

 �usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji, tel. 
kom. 500-027-261.

 �wylewki maszynowe mixokret, tel. 
kom. 517-032-915, 606-314-749.

 �Kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje, certyfikaty 
energetyczne, tel. kom. 693-184-322.

 �dAchy kompleksowo: konstrukcje, 
pokrycia, obróbki, podbitki. dojazd 
do klienta i wycena gratis, tel. kom. 
600-150-162.

 �docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 �docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe wykończenia 
wnętrz, faktury VAT, tel. kom. 
606-737-576.

 �malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 608-685-867.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
602-717-207.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz 
od A do z, adaptacja poddaszy, tel. 
kom. 728-163-557.

 �malowanie mieszkań, układanie 
paneli, tel. kom. 668-342-534.

 �usługi remontowe, gipsowanie, 
malowanie, tel. kom. 602-383-118.

 �ocieplenia poddaszy, płyty g/k, tel. 
kom. 609-846-316.

 �budowy budynków od podstaw, tel. 
kom. 606-428-162.

 �wylewki agregatem, tel. kom. 
668-327-588.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
511-440-509.

 �wylewki agregatem, tel. kom. 
509-038-623.

 �usługi remontowo-wykończeniowe 
„od A do z”, docieplenia budynków, 
poddaszy, tynki maszynowe, 
cementowo-wapienne, gipsowe, tel. 
kom. 885-459-698.

 �Stolarstwo, schody, tel. kom. 
607-789-345.

 �cyklinowanie, układanie, olejowanie, 
lakierowanie parkietów, tel. kom. 
505-072-638.

 �usługi remontowo-budowlane, tel. 
kom. 667-941-359.

 �budowa, rozbudowa domów, 
budynków gospodarczych, tel. kom. 
667-941-359.

 �płytki, panele, malowanie z 
gwarancją, tel. kom. 796-953-999.

 �Kompleksowe wykańczanie wnętrz, 
tel. kom. 609-135-463.

 �malowanie, gipsowanie, płyty k/g, 
glazura, terakota. Tanio, tel. kom. 
668-181-142.

 �malowanie, gładzie, glazura, panele, 
remonty, tel. kom. 607-343-357.

 �Remonty, wykończenia od A do z, 
tel. kom. 608-228-789.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �WYLeWki, tYNki AGReGAtem, 
teL. kom. 605-416-083.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane; 
remonty, tel. kom. 725-668-616.

 �Klinkier (płoty, kominy), tel. kom. 
725-668-616.

 �docieplenia, tel. kom. 725-668-616.

 �Rozbudowa, nadbudowa, 
więźba, krycie dachów, adaptacja 
poddaszy (płyta, karton, gips, gipsy), 
docieplenia budynków, materiały 
8% VAt, tel. kom. 507-056-578.

 �przystępne ceny: solidne, fachowe 
wykończenia wnętrz (glazura, terakota, 
gipsy, malowanie). docieplenia 
budynków, murowanie, tynki, klinkier 
itp., tel. (46) 837-13-91, tel. kom. 
793-035-025.

 �Firma puh-exStal oferuje: 
konstrukcje stalowe dachów budynków 
inwentarskich, gospodarskich, hale, 
wiaty, krycie blachą, płytą warstwową, 
obróbki blacharskie, sprzedaż stali, tel. 
kom. 601-160-841.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz: 
tanio, solidnie. Glazura, terakota, 
panele, ocieplenia poddaszy, płyty G/K, 
malowanie, tel. kom. 781-781-310.

 �Glazura, terakota, gipsy, panele, 
hydraulika, tel. kom. 508-313-799.

 �Tynki, tel. kom. 503-077-863.

 �usługi remontowo-budowlane 
z dużym stażem, tel. kom. 
665-020-905.

 �Glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, sufity, falowane tynki, 
mozaikowe, kamień dekoracyjny, gładź, 
malowanie szafy, pawlacze, przeróbki 
elektryczne, fachowe doradztwo, tel. 
kom. 605-562-651.

 �malowanie, gipsowanie, płyta k/g, 
panele podłogowe, glazura, terakota, 
tel. kom. 790-329-790.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
697-725-830.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Glazura, terakota, gipsy, panele, 
hydraulika, tel. kom. 508-313-799.

 �Wykopy minikoparką, tel. kom. 
781-151-525.

 �układanie kostki brukowej, tanio, tel. 
kom. 667-837-817.

 �usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �wznoszenie budynków mieszkalnych, 
gospodarczych i przemysłowych, 
dachy, solidnie, tel. kom. 785-402-533.

 �wykończenia wnętrz, tel. kom. 
785-402-533.

 �tynki tradycyjne, maszynowe; 
docieplenia; remonty, tel. kom. 
607-343-357.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki; solidnie, tel. kom. 
501-931-961.

 �Tynki agregatem: gipsowe, 
tradycyjne, wylewki; solidnie, tel. kom. 
531-496-795.

 �cyklinowanie bezpyłowe, układanie 
podłóg, tanio, solidnie, tel. kom. 
604-075-293.

 �profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem parkietów, 
lakierowanie. Schody -cyklinowanie, 
lakierowanie, barwienie 
i olejowanie podłóg i schodów,  
tel. kom. 607-090-260.

sprzedaż
 �Siatka ogrodzeniowa, słupki. 

producent, mysłaków, tel. kom. 
886-562-223.
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 �parkiet - sprzedaż, montaż, tel. kom. 
517-552-518.

 �blachy trapezowe T-18, kolor 
wiśniowy, 13.90 zł, alucynk 12.50 zł, od 
ręki, tel. kom. 501-543-057.

 �parkiety drewniane oferuje 
producent: popów 146, k. łowicza, tel. 
kom. 602-587-434.

 �Sprzedam piec c.o. olejowy 
buderus, 27 kw+ 2 zbiorniki na olej, po 
1.650 l+ zasobnik na wodę i grzejniki 
metalowe, tel. kom. 501-541-876.

usługi 
instalacyjne

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 � instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, tel. kom. 696-081-582.

 �Kompleksowe usługi hydrauliczne, 
tel. kom. 601-818-310.

 �elektryk, tel. kom. 607-316-725.

 �przyłącza, elektroinstalacje, pomiary, 
odgromówka, wideo-domofony, rTV-
Sat, komputerowe, bramonapędy, 
alarmy, kamery, przeglądy, odbiory, 
uprawnienia, VAT, el-arm@o2.pl, tel. 
kom. 601-303-858.

 �usługi hydrauliczne, tel. kom. 
691-991-000.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, tel. kom. 506-891-289.

 �usługi hydrauliczne 8% VAT, pompy 
ciepła, tel. kom. 535-990-299.

 �elektryk, montaż, naprawa, tel. kom. 
697-725-830.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

usługi inne
 �wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi, 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Geodeta, tel. kom. 600-225-276.

 �rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �pranie dywanów, tapicerek, mebli, 
sprzątanie mieszkań, mycie okien, tel. 
kom. 604-942-540.

 �pranie samochodów, dywanów, tel. 
kom. 728-508-073.

 �zespół, wokalistka, najtaniej, tel. 
kom. 503-746-892.

 �usługi koparko-ładowarką jcb, tel. 
kom. 604-411-266.

 �Kompleksowe usługi podnośnikiem 
koszowym, polesie 136, tel. kom. 
669-033-697.

 �usługi geodezyjne, tel. kom. 
665-427-836.

 �zespół muzyczny, wesela, tel. kom. 
607-992-169, 601-854-670.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �dekoracje sal weselnych, tel. kom. 
886-328-694, www.facebook.com/
wardArt7.

 �masz problem z komputerem: 
zadzwoń. Fachowo. Szybko. Tanio, tel. 
kom. 504-070-837.

 �zespół muzyczny, wesela, www.
diwers.pl, tel. kom. 661-323-807.

 �ścinam drzewa każde, tel. kom. 
604-969-205.

 �przewóz mebli, przeprowadzki, tel. 
kom. 664-013-145.

 �odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �pranie dywanów, tapicerek 
meblowych, samochodowych, 
mycie gresów, sprzątanie mieszkań, 
pomieszczeń biurowych, tel. kom. 
667-255-459.

 �Pożyczki, tel. kom. 504-451-633.

 �usługi badań kamerą termowizyjną 
udokumentujemy gdzie ucieka ciepło, 
tel. kom. 501-074-060.

 �mobilne usługi kosmetyczne,  
tel. kom. 669-034-275.

 �meble kuchenne, szafy przesuwne  
na wymiar, tel. kom. 660-048-076.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �odstąpię termin na lipiec 2015 r.  
„u pana Tadeusza”, tel. kom. 
570-191-752.

 �dekoracja sal weselnych (pokrowce, 
obrusy w komplecie), tel. kom. 
693-776-474.

 �zespół re-box: wesela, bale, 
promocje, tel. kom. 609-037-343.

 �Tartak przewoźny, tel. kom. 
512-907-059.

 �Sala, wynajem, imprezy 
okolicznościowe, nieborów, wolne 
terminy, tel. kom. 605-695-882.

 �naprawa telewizorów, łowicz 
ul. Topolowa, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 �zespół muzyczny, wokalistka, tel. 
kom. 606-677-371.

 �Pogotowie komputerowe. 
Szybko, tanio, solidnie, tel. kom. 
697-365-652.

matrymonialne
 �poznam miłą panią, sms, tel. kom. 

606-735-889.

 �poznam panią, sms, tel. kom. 
664-745-567.

 �poznam panią, wiek nieistotny, tel. 
kom. 693-724-141.

nauka
 �Korepetycje język niemiecki, 

angielska, tel. kom. 693-705-617.

 �matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �język niemiecki, tel. kom. 
668-963-922.

 �język niemiecki, skuteczne, tel. kom. 
663-505-433.

 �polski - korepetycje, prezentacje, 
nowa matura. Fachowo, 603-246-033.

 �Korepetycje z matematyki, tel. kom. 
665-962-162.

 �matematyka, tel. (46) 837-53-15.

 �matematyka mGr, tel. (46) 837-53-15.

 �Angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Angielski profesjonalnie, dzieci, 
młodzież, tel. (46) 837-53-15.

 �język angielski, nauczyciel, 
egzaminator maturalny, tel. kom. 
662-611-189.

 �Kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka języka angielskiego 
i francuskiego, wszystkie poziomy. 
Tłumaczenia, tel. kom. 604-621-125.

 �„native speaker”: nauka i korepetycje 
z angielskiego i francuskiego dla 
uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjum i średnich, tel. kom. 
604-621-125.

 �przygotowania do matury z języka 
angielskiego, tel. kom. 604-621-125.

 �matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �nauka języka Angielskiego jacek 
romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �niemiecki,  
tel. kom. 601-645-312.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 

możliwość transportu, tel. kom. 
692-292-969.

 �Kupię zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię zboże, własny transport, tel. 
kom. 607-202-732.

 �Kupie zboże paszowe, tel. kom. 
693-253-063.

 �Skup żyta wymiana na otręby, tel. 
kom. 501-713-862.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
664-715-685.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego, 

hodowlanego, maciory, knury, 
cielęta, konie, tel. (46) 838-
88-62, tel. kom. 502-460-724, 
500-258-237.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
 �Kupię prasę kostkującą: Sipma, 

welger, claas, Famarol; kombajn: Anna, 
bolko, Karlik; kopaczkę; sadzarkę; 
ciągnik władimirec T-25; prasę rolującą: 
claas rolland 44, 46, 62, 66, Arobale, 
welger, tel. kom. 518-857-308.

 �Kupię prasę kostkującą Sipma z 
224/1, claas, welger, claas roland 
44, 46, 62,welger 12 lub 15S, kombajn 
Anna, bolko, tel. kom. 887-105-345.

 �rozsiewacz wapna rcw-3, tel. kom. 
606-294-284.

 �Kupię kombajn Anna w bardzo 
dobrym stanie, tel. kom. 514-116-816.

inne
 �Kwota mleczna, tel. kom. 

509-974-069.

 �Kupię schładzarkę do mleka 
700/800 l, tel. kom. 518-366-505.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Kukurydza sucha, tel. kom. 

606-294-284.

 �Sadzeniaki ziemniaka, zboża jare 
oferuje: Firma Nasienna Granum 
Sp.j., Łowicz ul. katarzynów 46, 
tel. (46) 837-23-05.

 �Sprzedam kukurydzę, tel. (46) 839-
18-35, tel. kom. 507-140-275.

 �Sprzedam pszenżyto i suszarnię 
podłogową, tel. (24) 277-63-81.

 �Słoma, siano kostka, zboża paszowe, 
tel. kom. 667-927-971.

 �Sprzedam łubin żółty, słodki, wysoki, 
tel. kom. 663-360-730.

 �pszenica, pszenżyto, słoma, siano ze 
stodoły, tel. (46) 838-27-31.

 �czosnek, tel. kom. 506-299-410.

 �śruta kukurydziana, 80 zł, 
tel. (46) 839-18-35, tel. kom. 
507-140-275.

 �Sprzedam pszenżyto, ładne, zakrzew, 
tel. kom. 509-392-251.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne, irga, tel. 
kom. 693-253-063.

 �Tanio sprzedam ziemniaki, tel. kom. 
606-383-995.

 �Sprzedam siano kostka ze stodoły  
3 zł/sztuka, tel. kom. 697-892-863.

 �Sprzedam siano w belach, tel. kom. 
728-924-555.

 �Siano w kostkach, tel. kom. 
888-578-305.

 �pszenica, tel. kom. 608-418-550.

 �Sprzedam ziemniaki, drobne, 
paszowe, tel. kom. 694-456-985.

 �Sprzedam sianokiszonkę w balotach, 
tel. kom. 693-025-909.

 �ziemniaki paszowe, pszenica, tel. 
kom. 512-335-957.

 �Sprzedam pszenżyto, mieszankę, tel. 
kom. 692-606-026.

 �Sprzedam sianokiszonkę w balotach, 
tel. kom. 516-415-834.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
602-380-833.

 �Sprzedam 50 sztuk bel słomy żytniej, 
tel. kom. 606-951-121.

 �Słoma, siano w balotach ze stodoły, 
tel. kom. 510-516-101.

 �Sianokiszonka w balotach z lucerny, 
tel. kom. 693-698-352.

 �ziemniaki jadalne i paszowe 
lord, denar, Tajfun, marchew, 
buraczek jadalne i paszowe, tel. kom. 
501-538-808.

 �mieszanka 10 t, tel. kom. 
692-434-273.

 �Siano w balotach, łowicz, tel. kom. 
608-659-507.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne odmiana 
denar, Tajfun, ziemniaki odpadowe, tel. 
kom. 513-958-823.

 �Sprzedam 100 ton pszenżyta, 40 ton 
jęczmienia, tel. (42) 719-70-84.

 �mieszanka zbożowa, pszenica, 
okolice Głowna, tel. kom. 663-793-845.

 �buraki pastewne, tel. kom. 
668-950-189.
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 �pszenica, pszenżyto, jęczmień, tel. 
kom. 693-830-160.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
508-079-639.

 �Sprzedam czosnek wiosenny z łętą, 
tel. kom. 510-258-879.

 �Sprzedam 5 t mieszanki zbożowej 
(owies, pszenżyto, jęczmień), 
zaworkowane, 55 zł/metr, zabostów 
duży, tel. kom. 726-497-938.

 �Sprzedam 2-3 tony pszenicy, tel. kom. 
664-784-017.

 �owies, jęczmień, tel. kom. 
504-832-533.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
519-441-580.

 �przenżyto, mieszanka: boczki, tel. 
kom. 667-871-010.

 �Sprzedam przenżyto, żyto, tel. kom. 
794-052-840.

 �Słoma, duże baloty, tel. kom. 
885-964-930.

 �Sprzedam jęczmień, tel. kom. 
602-649-360.

 �Siano w balotach 120x120, okolice 
piątku, tel. kom. 604-576-097.

 �Sprzedam pszenżyto, około 15 ton, 
tel. kom. 693-269-621.

 �Sprzedam czosnek wiosenny, tel. 
kom. 667-566-963.

 �Sprzedam ziemniaki irgę: jadalne 
i pastewne, cena do uzgodnienia, tel. 
kom. 504-421-157.

hodowlane
 �loszki, knury hodowlane, transport 

gratis, pełna dokumentacja hodowlana, 
tel. kom. 608-591-474.

 �Sprzedam jałówkę cielną, wycielenie 
23 stycznia 2015 roku, tel. kom. 
662-641-718.

 �Sprzedam cielaki mięsne w wadze do 
150 do 300 kg, tel. kom. 607-613-259.

 �duża jałówka cielna, wycielenie 
połowa stycznia, tel. kom. 697-536-596.

 �jałówka cielna, tel. kom. 
661-401-352.

 �Sprzedam 3 jałówki, wycielenie 10.01, 
31.01, tel. kom. 512-831-125.

 �byczek 100 kg, tel. kom. 
888-953-006.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
10 styczeń, marywil 20, tel. kom. 
691-125-654.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
zakrzew, tel. (46) 838-22-48, tel. kom. 
723-534-544.

 �lochy prośne + porodówki, tel. kom. 
883-237-644.

 �jałówka cielna, tel. kom. 
663-361-769.

 �jałówka wysokocielna, tel. kom. 
783-955-643.

 �jałówka czerwono-biała, termin 
wycielenie 06.02.2015, tel. kom. 
882-447-204.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
512-041-091.

 �prosięta mięsne sprzedam, tel. kom. 
696-565-452.

 �Sprzedam byczki Simental, waga 
około 100 kg, tel. kom. 662-066-663.

 �Krowa, wycielenie styczeń, tel. kom. 
663-513-400.

 �jałówka cielna, tel. kom. 601-173-977.

 �wysokie jałówki na wycieleniu, 
sprzedam, tel. (46) 838-12-12, tel. kom. 
668-551-389.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
697-045-083.

 �jałówka wysokocielna 3 szt. , 
tel. (46) 838-98-12.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 604-246-262.

 �jałówka wysokocielna, tel. kom. 
721-116-508.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 505-653-043.

 �jałówka hodowlana, tel. kom. 
726-390-515.

 �jałówka, wycielenie początek lutego, 
tel. kom. 726-096-464.

 �prosięta 8 sztuk, tel. kom. 
663-063-208.

 �loszki, knurki, tel. kom. 663-063-208.

 �jałówki wysokocielne, tel. kom. 
512-799-479.

 �Sprzedam jałówkę cielna, termin 
styczeń, tel. kom. 793-647-999.

 �jałówka na wycieleniu, parma, 
tel. (46) 839-68-26.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu: 
16 styczeń, czerwono-biała, 
tel. (46) 838-34-41.

 �byczek 300 kg, tel. kom. 607-494-146.

 �Jałówka cielna, 
tel. (46) 861-16-15.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 667-277-765.

 �Sprzedam młodą krowę po 
wycieleniu, tel. (46) 838-13-92.

 �Sprzedam byczka, 75 kg, cena 1.100 
zł, tel. kom. 502-095-748.

maszyny
 �pług zagonowy 4-skibowy 

Kongskilde, siewka do nawozu Kuhn, 
Amazone, pług 3-skibowy obrotowy, tel. 
kom. 600-428-743.

 �wały cambella, przyczepa  
do przewozu koni, beczki asenizacyjne 
ocynk 3.000, 4.000, 5.000, 6.000, 
7.000, tel. kom. 600-428-743.

 �ładowacz cyklop, beczka 
asenizacyjna 4.000 l chojny, pielnik 
7-rzędowy, tel. kom. 691-173-664.

 �Sprzedam przyczepy wywrotki d-55  
6 t, 4 t, autosan, tel. kom. 506-552-043.

 �ursus 4512 z turem, razem 
lub osobno; Star 200, tel. kom. 
663-226-547.

 �orkan, sadzarka czeska do 
ziemniaków, ładowacz unhz 500, tel. 
kom. 606-392-267.

 �opryskiwacz sadowniczy 300 l 
na kołach, tel. kom. 787-982-333 
697-286-861.

 �przetrząsacz karuzelowy Kuhn, tel. 
kom. 692-606-026.

 �Sprzedam rozrzutnik do obornika, tel. 
kom. 609-525-149.

 �Sprzedam śrutownik walcowy, 
obsypnik kopców, żmijkę do zboża i 
trajzege, tel. kom. 693-036-673.

 �Sprzedam ładowacz cyklop, tel. kom. 
606-232-925.

 �Sprzedam ciągnik landini reX-80, 
2006 rok, tel. kom. 797-752-400.

 �Sprzedam ciągnik c-360, ślęze 1.000 
l, tel. kom. 664-712-854.

 �Sprzedam kombajn zbożowy mF 
835, zetor 7211, tel. kom. 607-706-343.

 �pługi Kverneland, zagonowe, 
obrotowe, zabezpieczenia, tel. kom. 
601-272-521.

 �prasa Galignani rb 12262, pasowa 
120, tel. kom. 695-634-163.

 �przyczepa 4 tony, Autosan, tel. kom. 
600-335-473.

 �części do 360, rozrzutnika, cyklopa, 
tel. kom. 600-335-473.

 �Sprzedam agregat uprawowy 2,20, 
tel. kom. 502-436-234.

 �ładowacz cyklop, tel. kom. 
724-486-846.

 �cyklop, stan bdb., tel. kom. 
605-205-821.

 �mieszalnik pasz sypkich h018, 
1400kg, rozdrabniacz bijakowy ssąco-
tłoczący silnik 11kw, waga, kojce 
porodowe dla macior 3 szt., tel. kom. 
695-752-517.

 �Sprzedam nową talerzówkę, tel. kom. 
509-065-711.

 �Sortownik do ziemniaków, piec do 
szklarni, tel. kom. 535-299-227.

 �Sprzedam przyczepę wywrotkę 
Sanok, 4 tony, stan idealny, tel. kom. 
606-490-951.

 �Sprzedam beczkę asenizacyjną 
3.000 litrów, 9.500 zł, tel. kom. 
607-461-502.

 �Sadownicze: mF374, 
opryskiwacze, platformy, kosiarki 
i inne z importu, tel. kom. 
504-475-567.

 �Siewnik poznaniak, kabina do c-360, 
tel. kom. 601-348-897.

 �Silos paszowy po cemencie, 
lejowy, 12 t oraz michał 5.5 t, tel. kom. 
602-783-252.

 �rama dolna d-47, 3-stronny, tel. kom. 
602-783-252.

 �mała przyczepka ciągnikowa do 
przewozu trzody chlewnej, tel. kom. 
536-001-699.

 �Kombajn Anna do c-355, przód, 
skrzynia biegów, tylni most, tel. kom. 
881-547-453.

 �Agregat prądotwórczy 16 kw, napęd 
od ciągnika, tel. kom. 602-747-060.

 �Sprzedam sadzarkę karuzelową 
2-rzędową, łuskarkę bobu taśmową, 
myjkę do warzyw, tel. kom. 
602-899-929.

 �Sprzedam wspomaganie kierownicy 
do ciągników ursus c-330, c-360, T-25, 
tel. kom. 692-335-998.

 �rozrzutnik rosyjski, tel. kom. 
880-107-781.

 �cyklop, tel. kom. 885-353-501.

 �Kombajn bizon 1989/1990 rok, 1.500 
mtg, tel. (24) 277-83-81.

 �Siewnik konny, tel. kom. 605-937-727.

 �rozrzutnik obornika Fortschritt  
oraz wszystkie części nowe i używane, 
tel. kom. 693-830-160.

 �dwa koła do przyczepy hl 1200/20, 
opony 16/70-20, tel. kom. 693-830-160.

 �Sprzedam beczkę asenizacyjną, 
8.000 l, tel. kom. 607-267-282.

 �Sprzedam cyklop, tel. kom. 
607-267-282.

 �ciągnik zetor 72-11, u-92, kombajn 
bizon z-56, przyczepa 8 t, tokarnia, 
koparka pelikan, kultywator, tel. kom. 
512-179-465.

 �wspomaganie c-355, c-360, 
c-3603p, c-328, c-330, c-330m tanio, 
tel. kom. 506-878-527.

 �pług 3-skibowy, siewnik zbożowy 
konny 15’, tel. kom. 781-995-103.

 �ursus 35-12: pierwszy właściciel, 
1997 rok, kabina konfort, stan 
idealny, kombajn ziemniaczany Anna: 
2-rzędowy, prasa claas 46: szeroki 
podbieracz, owijanie na siatkę, tel. kom. 
608-034-501.

 �Sprzedam ciągnik c-330 z turem, 
cyklop, tel. kom. 669-020-024.

 �Sprzedam mieszalnik, tel. kom. 
668-361-840.

 �Kosiarka rotacyjna, kucyk, tel. kom. 
515-131-630.

 �Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Anna, tel. kom. 606-397-242.

 �pług Kverneland obrotowy 4, 
ażurowy, zabezpieczenia resor, 16 cali, 
stan bdb, tel. kom. 505-128-289.

 �prasa zwijająca Sipma z-276, 2001 
rok, stan bdb, cena 17.800 zł, tel. kom. 
501-007-298.

 �ciągnik ursus 1614, 1994 rok,  
155 km, 4x4, tel. kom. 600-428-743.

 �Sprzedam 2 byczki 4-miesięczne,  
tel. kom. 601-052-026.

inne
 �Sprzedam basen na mleko 330 litrów, 

mało używany, dojarkę 2-konwiową 
Alfa laval, tel. (46) 839-18-33.

 �Wysłodki buraczane, jabłkowe  
z dowozem, tel. kom. 600-323-947.

 �Sprzedam koła do przyczepy hl 
385/65/r22,5, tel. kom. 605-896-130.

 �Sprzedam 10.000 kwoty mlecznej, 
cena 50 gr/l, tel. kom.  
517-087-698.

 �Sprzedam opony do ciągnika, 
rozmiar 16/9-38,  
tel. kom. 609-437-381.

 �Kwota mleczna 10.000 kg, tel. kom. 
660-248-340.

 �Kwota mleczna, tel. kom. 
697-689-902.

 �Kwota mleczna 10.000 l, tel. kom. 
609-261-389.

 �Sprzedam kwotę mleczną ok. 20.000 
litrów, tel. kom. 661-951-254.

 �Sprzedam kwotę mleczną 
15.000, tel. kom. 790-868-007.

 �Sprzedam kwotę mleczną,  
tel. kom. 661-907-680.

 �Sprzedam kwotę mleczną około 
20.000 l, tel. kom. 692-118-904.

 �Kwota mleczna, 12.000 l,  
tel. kom. 509-500-335.

 �Sprzedam kwotę mleczną  
5.216 kg, tel. kom.  
600-678-473.

 �Kwota mleczna 27.000 l, 
tel. kom. 663-513-400.

rolnicze - usługi
 �Rozliczenia VAt rolników,  

tel. kom. 508-191-628.

 �Transport maszyn rolniczych, tel. kom. 
665-734-042.

 �Transport ciągników, 
 przyczep, maszyn i urządzeń 
rolniczych, budowlanych, 
tel. kom. 609-135-502.

 �mobilna mieszalnia pasz, tel. kom. 
508-248-212.

zwierzęta

sprzedaż
 �Sprzedam owczarki niemiecki  

z rodowodem,  
tel. (46) 838-47-78.

 �hodowla owczarka niemieckiego, 
szczenięta, tel. kom. 660-854-640.

 �Suczkę 7-miesięczną; pieska 
2-miesięcznego po wilczycy;  
przyjazne, tel. kom. 510-281-982.

 �oddam w dobre ręce sukę 
owczarka niemieckiego 5 lat, tel. kom. 
510-144-213.

 �Sprzedam szczeniaki owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 510-144-213.

 �Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. kom. 697-049-235.

 �Sprzedam shih-tzu, tel. kom. 
660-750-259.

 �Sprzedam maltańczyki  
i yorki, tel. kom. 507-125-161.

 �Sprzedam szczenięta labladory, tel. 
kom. 510-844-859.

 �owczarki collie, szczeniaki, tel. kom. 
601-570-629.

 �oddam 4-miesięczne kotki,  
tel. kom. 505-866-202.

 �Sprzedam gęsi, kaczki i koziołka, tel. 
kom. 601-141-164.
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młodziczki ksieżaka wygrały mecz w pabianicach.

koszykówka | 7. kolejka wojewódzkiej ligi młodziczek u-14 – grupa b 

Wygrana młodziczek Księżaka 
Bardzo dobrze w rundzie 

rewanżowej grają dziewczyny 
z UMKS Księżak z rocznika 
2001-2002, które rywalizują  
w tym sezonie w Wojewódz-
kiej Lidze Młodziczek U-14  
w grupie B. Tuż przed świętami  
w niedzielę 21 grudnia w meczu 
7. kolejki łowiczanki  zagrały 
mecz rewanżowy z Dekorexem 
Pabianice. W pierwszym spo-
tkaniu w Łowiczu Ksieżak wy-
grał wysoko 67:31. Na wyjeździe 
podopieczne trenera Przemysła-
wa Malony też wygrały, ale prze-
waga nie była aż tak wyraźna 
(68:52). Najskuteczniejszą za-
wodniczką była Zofia Zbrożek, 
które zdobyła 19 punktów.  

Po pierwszej kwarcie nasz 
team wygrywał już 20:10, a po 
pierwszej połowie łowiczanki 
prowadziły 37:16. Widać było, 
że nasze koszykarki są tego dnia 
mocniejszym zespołem. Mocna 
obrona na całym boisku był klu-
czem do wygranej w tym poje-
dynku. 

Po 7. kolejkach liderem w na-
szej grupie jest nadal Trójka Sie-
radz, a Księżak nadal plasuje się 
na 2. miejscu.

W niedzielę 11 stycznia ło-
wiczanki zagrają po raz pierw-
szy w nowym roku 2015.  
W hali OSiR nr 1 w Łowiczu po-
dejmować będą Basket II Alek-
sandrów Łódzki.    zł  

 Dekorex Pabianice – umkS 
księżak Łowicz 52:68 (10:20, 
6:17, 16:11, 20:20)
księżak: zofia zbrożek 19, mar-
ta śleszyńska 14, wiktoria ma-
tych 10, Klaudia Traut 9, wiktoria 
Kosmowska 6, Adrianna wilk 4, 
daria duranowska 4, patrycja za-
krzewska 2, julia Kurman i marika 
Kucińska.
Najwięcej dla Dekorexa: julia 
Syrewicz 17.

7. kolejka u-14 k – gr. i: muKS 
widzew łódź – uKS basket i Alek-
sandrów łódzki 78:41, dachmaxx 
pabianice – KKS pro-basket Sirmax 
Kutno 108:28. pauza: łKS SmS 
łódź.

1. muKS widzew łódź (2) 6 11 434:256

2. dachmaxx pabianice (1) 5 10 489:156

3. uKS basket i (4) 6 8 287:349

4. łKS SmS łódź (3) 5   6 224:390

5. KKS pro-basket Sirmax (5) 6   6 183:466

7. kolejka u-14k– grupa ii: de-
korex pabianice – umKS Księżak 
łowicz 52:68, uKS basket ii Alek-
sandrów łódzki – iuKS lider Toma-
szów mazowiecki (2015.01.21, godz. 
10.00). pauza: luKS Trójka Sieradz.

1. luKS Trójka Sieradz (1) 5 10 331:268

2. umkS księżak (2) 6   9 365:336

3. dekorex pabianice (4) 6   7 190:264

4. uKS basket ii (3) 4   6 202:203

5. iuKS lider Tomaszów (5) 5   6 205:206

Sport

mimo porażek humory młodym koszykarzom dopisują.

koszykówka | 6. kolejka ligi u-14, gr. c  

Wysoka porażka 
młodzików Księżaka 

Nadal musi godzić się z wy-
sokimi porażkami ekipa młodzi-
ków UMKS Księżak Łowicz. 
Chłopcy z roczników 2001 
i 2002, rywalizujący w Wo-
jewódzkiej Lidze Młodzików  
w sobotę 20 grudnia rozegrali 
swój ostatni mecz w fazie elimi-
nacyjnej w grupie C. 

Podopieczni trenera Piotr 
Rutkowski  po raz drugi w tym 
sezonie wysoko przegrali z naj-
mocniejszą ekipą w grupie KKS 
Pro-Basket Kutno TBS. 

Najgorsza w skutkach dla 
naszej ekipy okazała się kwarta 
trzecia, którą goście wygrali aż 
37:0. W starciu z tak mocnym 
rywalem najlepiej radził sobie 
Szymon Gładki (8 punktów)  
i Maksym Branicki (5 punktów). 

Po ostatnim meczu nasz 
zespół zajął ostatnie miejsce  
w grupie C. Teraz młodzicy 
Księżaka zagrają w finale B, 
gdzie toczyć się będzie walka o 
miejsca 7-12. Może będzie szan-
sa na wygranie jakiegoś pojedyn-
ku. Tego życzymy zawodnikom  
i trenerowi w nowym roku 2015. 

Pierwszy mecz finału B 
nasi młodzicy z rocznika 2002 
zagrają w sobotę 17 stycznia  
w Kutnie z tym samym rywa-
lem, zatem tu faworyt do wy-
granej jest jeden.  zł

 umkS księżak ii Łowicz – kkS 
Pro-Basket kutno tBS 19:111 
(4:26, 8:30, 0:37, 7:18) 

księżak ii: Szymon Gładki 8, mak-
sym branicki 5, dawid pęczkowski 
2, mateusz Kobuszewski 2, Konrad 
Kopeć 2, Kornel jonio, Stanisław 
Górniak, beniamin bieniek, michał 
Kuliński i Kacper masztanowicz.
Najlepiej dla Pro-Basket: patryk 
czarnecki 22 i Szymon pajor 20.

 6. kolejka u-14 m – grupa C: 
umkS księżak ii Łowicz – kkS 
Pro-Basket kutno tBS 19:111, 
łKS SmS mG13 ii łódź – AzS 
pwSz ii Skierniewice 41:86.

1. KKS pro-basket TbS (1) 6 11 544:202

2. AzS pwSz ii Sk-ce (2) 6 11 488:298

3. łKS SmS mG13 ii łódź (3) 6   8 293:368

4. umkS księżak (4) 6   6 146:603

koszykówka | 10. kolejka wojewódzkiej ligi Kadetów u-16  

Kadeci Księżaka awansowali do finału A 
W niedzielę przed 
świętami, 22 grudnia, 
kadeci Księżaka Łowicz 
(rocznik 1999 i 2000) 
rozegrali swój ostatni 
mecz rundy eliminacyjnej 
w grupie B.

W lidze w tym sezonie rywa-
lizuje 11 ekip, a do finału awan-
suje najlepsza szóstka (Po trzy 
ekipy z grupy A i B).  

W kończącym pierwszą run-
dę meczu  podopieczni trenera 
Macieja Siemieńczuka zagrali  
w Kutnie z  KKS Pro-Basket 
Kutno Fresenius Kabi. Łowicza-
nie od pierwszej kwarty mieli 
niewielką przewagę, którą jed-
nak stopniowo powiększali. 

Do przerwy Księżacy wygry-
wali już 39:23 i raczej mogli być 
pewni zwycięstwa. Ostatecznie 
mecz nasza ekipa wygrała 86:43 
i umocniła się na 3. miejscu 
w grupie B, które dało awans do 
finałowej szóstki województwa 
łódzkiego. 

Tym razem najlepiej punk-
tującym graczem był Grzegorz 
Czarnota, który zdobył 22 punk-
ty. Czarnota, miał długą przerwę 
w treningach i miejmy nadzieję, 
że teraz będzie robił postępy 
i w rundzie finałowej pomoże 
zespołowi w trudnych meczach. 

W finale łowiczanie będą 
mieć trudne zadanie, ponieważ 

rywalami będą mocne zespoły, 
ale  najważniejsze aby nasi mło-
dzi koszykarze walczyli ambit-
nie w każdym spotkaniu i robili 
postępy.  

Pierwszym rywalem w run-
dzie finałowej kadetów będzie 
zwycięzca grupy A  ŁKS SMS 
MG13 I Łódź. Mecz ten odbę-
dzie się w Łodzi 11 stycznia.  zł

 kkS Pro-Basket kutno Frese-
nius kabi – umkS księżak Ło-
wicz 43:86 (8:17, 15:22, 8:30, 
12:17)
księżak: Grzegorz czarnota 22, 
jakub paks 13 (3x3), Stanisław Ku-
charski 12, mariusz dobrzyński 10 
i michał brzozowski 8 oraz Kacper 
Kramarz 16, damian brzozowski 8, 
Arkadiusz bazak 2, łukasz Tybuś 
1, Tomasz rześny 1, norbert no-
wysz i Kacper dudek.
najwięcej dla pro-basketu: bartosz 
Kubiak 12.
 
 10. kolejka u-16 m – grupa: A: 
łKS SmS mG13 i łódź – esbank 
junak radomsko 98:35, SKS Start 
łódź – łKS SmS mG13 ii łódź 
65:45. pauza: luKS Trójka Sieradz.

1. łKS SmS mG13 i łódź (1) 8 16 792:252

2. esbank junak (3) 8 13 561:466

3. luKS Trójka Sieradz (2) 8 13 604:567

4. SKS Start łódź (4) 8 10 380:592

5. łKS SmS mG13 ii łódź (5) 8   8 318:778

 10. kolejka u-16 m – grupa 
B: KKS pro-basket Kutno Frese-
nius Kabi – umKS Księżak łowicz 
43:86, KKS pro-basket Kutno 
Sand bus – GTK Głowno 163:30, 
pKK 99 pabianice – mKS ósemka 
Skierniewice 100:24.

1. pKK 99 pabianice (1) 10 20 1080:314

2. KKS pro-basket Sb (2) 10 18 1101:505

3. umKS Księżak (3) 10 16 691:676

4. mKS 8 Skierniewice (4) 10  13 579:864

    KKS pro-basket FK (5) 10 13 576:865

6. GTS Głowno (6) 10 10 378:1157Grzegorz Czarnota zdobył dla kadetów Księżaka 22 punkty.

tenis stołowy | 9. kolejka  iV ligi 

Księżak II nadal 
na trzecim miejscu 
W dobrych humorach 
zakończyli rok 2014  
zawodnicy UMKS 
Księżak II Łowicz, 
którzy w meczu 9. kolejki 
IV ligi tenisa stołowego 
mężczyzn w niedzielę 21 
grudnia pokonali KTS 
Sieradz 7:3.

Podopieczni trenera Cezarego 
Znyka w łowickiej hali OSiR 
nr 1 wygrali 7 pojedynków. Po-
nownie komplet punktów (2,5 
pkt) zdobył Dawid Papuga. Dwa 
zwycięstwa odniósł  Szymon 
Sierota.  Mateusz Guzek  zdobył 
1,5 punktu, a grający trener ze-
społu Znyk 1.    

Po tej wygranej łowiczanie 
są na 3. miejscu w tabeli IV ligi 
z bilansem 5 zwycięstw i trzech 
porażek. 

Pierwszy mecz w 2015 roku 
podopieczni trenera Cezarego 

Znyka zagrają w Gorzkowicach 
w niedzielę 18 stycznia.  zł

 
 9. kolejka iV ligi tenisa stoło-
wego mężczyzn: 
umkS księżak ii Łowicz - ktS 
Sieradz 7:3 (pkt.: dawid papuga 
2,5, Szymon Sierota 2,0, mateusz 
Guzek 1,5, cezary znyk 1,0 i bar-
tosz Kozłowski), GuKS Gorzkowi-
ce – ulKS moszczenica 9:1, lKS 
jutrzenka ii bychlew – lKS Asto-
ria Szczerców 6:4, mKS jedynka 
łódź – uKS ii maków 0:10. pauza: 
elta ii łódź i wKS prosna wieru-
szów.

1. uKS ii maków (1) 7 14 55-15

2. elta ii łódź (2) 7 10 44-26

3. umkS księżak ii (4) 8 10 45-35

4. lKS jutrzenka ii bychlew (6) 7   9 37-33

5. lKS Astoria Szczerców (3) 7   8 39-31

6. KTS Sieradz (5) 8   7 44-36

7. GuKS Gorzkowice (8) 7   6 38-32

8. ulKS moszczenica (7) 8   6 31-49

9. wKS prosna wieruszów (9) 8   4 25-55

10. mKS jedynka łódź (10) 7   0 12-58
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Szachy |  iX mistrzostwa powiatu juniorów w szachach „klasycznych”

Zuzanna Mazgaj wygrała wszystkie pojedynki
Po raz kolejny  
okazję do rywalizacji 
mieli młodzi szachiści 
z naszego regionu. 
Dzięki zaangażowaniu 
i przy trenera Roberta 
Chojnowskiego  
szachy prężnie 
rozwijają się  
w naszym powiecie 
i na turniejach gra 
coraz więcej młodych 
zawodników.

W IX Mistrzostwach Powiatu 
Juniorów w szachach „klasycz-
nych” udział wzięło aż 21 za-
wodników. Miłośnicy szachów  
rywalizację zaczęli listopadzie,  
a skończyli w sobotę 20 grudnia.  
Do rozegrania 7 rund potrzeb-
ne były aż 3 soboty spędzone 
na sali gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej w Nieborowie, 
a partie trwały aż 2 godziny. 
Czasu na myślenie było dużo, 
zatem czołówka w pełni to wy-
korzystywała, ogrywając niedo-
świadczonych jeszcze młodych 
zawodników. 

– Jestem mile zaskoczony tak 
dużą frekwencją na naszym, jak 
by nie było, turnieju.  Mam na-
dzieję, że za rok na jubileuszo-

wych mistrzostwach będzie po-
bity rekord uczestnictwa w tych 
rozgrywkach. Gratuluję również 
organizatorom przeprowadzenia 
tak ważnej imprezy, bo przecież 
w soboty poświęcają swój czas 
prywatny, a nie każdego na to 
stać – powiedział obecny na za-
wodach wicestarosta Grzegorz 
Bogucki.

Okazało się, że rozgrywki za-
kończyły się sporą sensacją. Tur-

niej zasłużenie wygrała Zuzanna 
Mazgaj, która nie przegrała żad-
nej partii, jednak niespodzianką 
był brak na podium najlepszego 
obecnie juniora w powiecie ło-
wickim Mateusza Brzozowskie-
go, no ale taki jest sport. 

Drugie miejsce w rozgryw-
kach zajął Dominik Fudała,  
a trzecie Norbert Jagura. 

Najlepszą dziewczyną została 
trzecioklasistka ze Szkoły Pod-

stawowej w Nieborowie –  Eliza 
Placek, a najmłodszym zawod-
nikiem uczeń SP Nowe Zduny 
Bartosz Banachowicz.

Wszystkie puchary i nagrody 
wręczał wicestarosta Łowicki 
Grzegorz Bogucki, który po-
gratulował wszystkim zawodni-
kom uczestnictwa w tej trudnej 
dyscyplinie sportu oraz złożył 
wszystkim życzenia świąteczne 
oraz noworoczne.  zł

tenis stołowy | 8. kolejka ii ligi 

Tenisiści Księżaka 
zakończyli rok zwycięstwem

Zwycięstwem zakończyli 
rok 2014 tenisiści II ligi UMKS 
Księżak Łowicz. W niedzielę 
21 grudnia w meczu 9. kolejki 
podopieczni trenera  Krzyszto-
fa Placka wygrali w Kielcach  
z miejscową Polonią Białogon. 

Niedzielny rywal zajmo-
wał w tabeli ostatnie miejsce,  
zatem Księżacy grali w roli fa-
worytów i nie zawiedli, wygry-
wając 8:2. 

Komplety zwycięstw odnieśli 
w tym spotkaniu: Piotr Podsę-
dek (2,5 pkt.) i Krzysztof Placek 
(2,5 pkt.). Po 1,5 pkt. zdobyli Le-
szek Kalina i Mateusz Podsędek. 

Po tym zwycięstwie łowicza-
nie umocnili się w środku tabeli 
na 7. miejscu z bilansem 4 zwy-
cięstw i 5 porażek.  

Kolejny mecz nasz drugo-
ligowy zespół zagra w sobotę 
17 stycznia w Łowiczu z Orlę-
tami Bilcza i tu też liczymy na 
zwycięstwo. 

9. kolejka ii ligi mężczyzn: pKS 
polonia białogon Kielce – umKS 
Księżak łowicz 2:8 (pkt.: piotr pod-
sędek 2,5, Krzysztof placek 2,5, le-
szek Kalina 1,5 i mateusz podsędek 
1,5), energetyk Amł dzianiny łódź – 
lTSr buczek 5:5, uKS orlęta bilcza 
– mluKS dwójka rawa mazowiec-
ka 2:8, lKS jutrzenka bychlew – 
lKS biała rawska 0:10, GlKS burza 
pawlikowice – luKS Start przygłów 
3:7, uKS Fungis maków – legion 
Skierniewice 5:5.

1. luKS Start przygłów (1) 9 17 61-29

2. lKS biała rawska (4) 9 16 77-13

3. mluKS dwójka rawa m. (2) 9 16 66-24

4. uKS Fungis maków (3) 9 12 55-35

5. energetyk Amł dzianiny (5) 9 10 45-45

6. legion Skierniewice (6) 9   8 44-46

7. umkS księżak Łowicz (7) 9   8 42-48

8. GlKS burza pawlikowice (8) 9   6 36-54

9. uKS orlęta bilcza (9) 9   6 32-58

10. lTSr buczek (10) 9   5 37-53

11. lKS jutrzenka (11) 9   4 32-58

12. pKS polonia białogon (12) 9   0 13-77

Piotr Podsędek zdobył w Sieradzu komplet punktów.

Najlepsza trójka na podium.

miłośnicy szachów po turnieju w nieborowie.

tabela końcowa turnieju:
 1. mazgaj zuzanna          1362     1600    6.0       22.0   30.0   

 2. Fudała dominik   1600    5.0       20.5  29.5   

 3. jagura norbert              1363     1800    5.0       20.0   27.5   

 4. brzozowski mateusz          1538     1800    4.5       22.0   31.0   

 5. jagura Gabriel              1259     1800    4.5       18.5   26.0   

 6. Karczewski jan                       1600    4.0       20.0   26.5   

 7. placek eliza                         1600    4.0       17.5   25.0   

 8. Gajewski bartosz                     1200    4.0       16.5   23.0   

 9. Gratys jan                           1400    4.0       16.0   23.5   

10.Karczewski Tymoteusz                 1600    3.0       23.0   29.5   

11. łazarski przemysław                  1400    3.0       14.5   19.5    

12. Kubiszewska Angelika                 1250    3.0       14.5   19.0   

13. placek Artur                         1600    2.0       19.0 27.0   

14. boczkowski oliwier                   1400    2.0       18.0   26.0    

15. brzozowski dawid                     1400    2.0       15.5   20.0    

16. Sobieraj natalia                     1250    2.0       14.5   21.0    

17. Gratys wojciech                      1400    1.5       15.0   19.0    

18. małecka natalia                      1000    1.5       14.5   19.0    

19. banachowicz bartosz                  1000    1.0       12.5   17.5    

20. nowak michał                         1000    0.5       17.5   23.5    

21. macho mateusz                        1000    0.5       17.0   22.5    

Kolejne kolumny w tabeli oznaczają: elo, ranking, punkty, śr. buchholz i buchholz

Piłka halowa | Turnieje pelikana 2004

Pelikan 2004 aktywny w turniejach
Zespół Pelikana  
z rocznika 2004 bierze 
aktywny udział  
w turniejach halowych. 
W ostatnim czasie 
podopieczni trenera 
Bernarda Wudkiewicza 
mierzyli się  
w rówieśnikami  
w Płocku, Dobrzyniu  
i Włocławku. 

Najpierw Pelikan 2004 rywa-
lizował w Płocku. Młodzi gra-
cze „Biało-Zielonych” zaczęli 
co prawda od porażki 0:1 z Ar-
pitem Koluski, ale później grali 
bardzo dobrze i pokonali Wło-
cławiankę, Akademię Piłkar-
ską Płock oraz Wisłę II Płock. 
Pelikan ’04 wyszedł z grupy  
i w półfinale zmierzył się z pierw-
szym zespołem gospodarzy. Po 
emocjonującym meczu łowicki 
zespół uległ Wiśle I Płock 0:1.  
W meczu o trzecie miejsce Pe-
likan wziął rewanż na Arpicie 
Koluszki i wygrał po golach 
Antoniego Knery oraz Kacpra 
Styszko 2:0. 

W turnieju halowym w Do-
brzyniu nad Wisłą wzięło udział 
sześć zespołów i bezsprzecznie 
najlepsi okazali się podopiecz-
ni trenera Wudkiewicza. Peli-
kan ’04 wygrał cztery mecze  
i tylko w jednym meczu po-
dzielił się punktami z rywalami. 
Warto dodać, że najlepszym za-
wodnikiem turnieju został wy-
brany Bartosz Wudkiewicz, 
zawodnik „Biało-Zielonych’. 
Pelikan w tym turnieju strzelił 

siedem goli, zaś stracił zaledwie 
jednego. 

Ostatni turniej, w którym 
wziął udział zespół Pelikana 
2004 odbył się we Włocławku. 
Zawodnicy rywalizowali w słyn-
nej Hali Mistrzów. Młodzi gra-
cze tym razem nie zdołali zająć 
miejsca na podium. Gdyby mło-
dzi gracze pechowo nie prze-
grali w ostatnich sekundach ze 
Zniczem Pruszków mogli grać  
o podium.  

– Przez cały mecz mieliśmy 
ogromną przewagę tylko zabra-
kło skuteczności i zimnej krwi 
pod bramką rywali – stwierdził 
po meczu ze Zniczem kierow-
nik drużyny Marcin Pińkow-
ski. Ostateczni „Ptaki” zajęły  
we Włocławku 7. miejsce.  divad

tuRNieJ o PuCHAR PRezeSA 
WiSŁY PŁoCk:
mecze grupowe:
 Pelikan Łowicz – Arpit koluszki 
0:1
 Pelikan Łowicz – młoda Wło-
cławianka 2:0; br.: bartek wud-
kiewicz, Kuba Firak
 Pelikan Łowicz – AP Płock 1:0; 
br.: bartek wudkiewicz
 Pelikan Łowicz – Wisła ii Płock 
2:0; br.: bartosz Skonieczny, Alek-
sander Sokół
Półfinał: 
 Wisła i Płock – Pelikan Łowicz 
1:0
mecz o iii miejsce:
 Pelikan Łowicz – Arpit kolusz-
ki 2:0; br.: Antoni Knera , Kacper 
Styszko
 mecz o i miejsce: Wisła i Płock 
– unia Boryszew 1:0

Pelikan 2004: radek Skonieczny 
– bartosz Skonieczny, Kuba Firak, 

Aleksander Sokół, Fabian pliszka, 
pięta łukasz, łukasz pińkowski, 
Antoni wróblewski, michał hole-
wa, Antoni Knera, Kacper Styszko, 
bartek wudkiewicz .
 
tuRNieJ ŚWiąteCzNY W Do-
BRzYNiu NAD WiSŁą:
 Pelikan Łowicz -Wicher Wiel-
gie 2:0; br.: bartek wudkiewicz, 
dominik Kwintal
 Pelikan Łowicz – DAP Włocła-
wek 2:0; br.: Antoni Knera, michał 
holewa
 Pelikan Łowicz – Wisła Do-
brzyń 2:1; br.: Kacper Styszko 2
 Pelikan Łowicz – Wicher Wiel-
gie 1:0; br.: mateusz Gozdowski
 Pelikan Łowicz – moSiR Lipno 
0:0

Pelikan 2004: Skonieczny radek 
– Sokół Aleksander, Knera Anto-
ni, holewa michał, wudkiewicz 
bartosz, Strycharski piotr, Kwintal 
dominik, Gozdowski mateusz, 
Styszko Kacper, pińkowski łukasz, 
pliszka Fabian, Firak jakub.

tuRNieJ mASteR kiDS WŁo-
CŁAWek:
Wyniki grupowe:
 Pelikan Łowicz – znicz Prusz-
ków 0:1
 Pelikan Łowicz – Polonia Byd-
goszcz 0:2
 Pelikan Łowicz – Chemik Byd-
goszcz ii 2:1; br.: łukasz pińkow-
ski, Fabian pliszka
 Victoria Niemcz – mukS Peli-
kan Łowicz 0:2; br.: Kacper Stysz-
ko, Fabian pliszka
 Pelikan Łowicz – Wisła Płock 
2:1; br.: Kacper Styszko, bartek 
wudkiewicz

mecz o miejsce Vii:
 mukS Pelikan Łowicz – AP 
Płock 2:2, karne 3:2

 Pelikan 2004: Skonieczny ra-
dosław – Sokół Aleksander, Knera 
Antoni, holewa michał, wudkie-
wicz bartosz, Strycharski piotr, 
Kwintal dominik, Gozdowski mate-
usz, Styszko Kacper, pińkowski łu-
kasz, pliszka Fabian, Firak jakub.

młodzi zawodnicy Pelikana z rocznika 2004 często występują  
w turniejach halowych.
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Piłka siatkowa | 5. kolejka SAm, czyli Siatkarskich Amatorskich mistrzostw łowicza 

Rawka pokonała lidera
Siatkarze, walczący o tytuł 

mistrza Łowicza w ramach XVI 
edycji Siatkarskich Amatorskich 
Mistrzostwa Łowicza w sobotę 
20 grudnia w hali OSiR nr 2 na 
ulicy Topolowej rozegrali piątą 
kolejkę spotkań AMŁ. 

Najszybciej skończył się mecz 
Karasuno Skierniewice – UKS 
Korabka II Łowicz, w którym 
doświadczona ekipa ze Skiernie-
wic nie miała problemów z mło-
da ekipą trenera Pawła Tomczaka 
i wygrała pewnie 3:0. 

Zacięty i wyrównany przebieg 
maił pojedynek Bzury Sobota 
z LKS Retki. Ekipa z Soboty  
w tym meczu wystąpiła w 
najmocniejszym zestawieniu  
z silnym atakiem i nie pozwoli-
ła ekipie z Retek na odniesienie 
zwycięstwa. Najdłuższa była 
druga partia, która zakończyła się 
wynikiem 33:31. Siatkarze LKS 
Retki zdołali wygrać trzeciego 
seta 30:28, ale  w czwartej partii 
zespół z Soboty potrafił się zmo-
bilizować i wygrać 25:22 i cały 
mecz 3:1.  

   Niespodzianką zakończył 
się pojedynek lidera tabeli UKS 
Korabka I Łowicz z Rawką Bo-
limów. W zespole Korabki nie 
zagrało dwóch podstawowych 
zawodników Mariusz Misiura 
i Adam Pietrzak, ale i tak wy-
dawało się, że łowiczanie po-
winni gładko poradzić sobie z 
teoretycznie słabszym rywalem. 
Jednak okazało się, że lider zlek-
ceważył rywala, zagrał bardzo 

słabo i przegrał mecz po tie-bre-
aku. 

 W klasyfikacji najlepiej punk-
tujących prowadzi w tej chwili 
Wojciech Lewandowski (UKS 
Bzura Sobota), który ma na kon-
cie 68 punktów. Na 2. miejscu 
jest Piotr Głowacki (LKS Retki) 
– 61 pkt., a na 3. Maciej Moraw-
ski (Karasuno) – 45 pkt.  

Najlepiej zagrywającym za-
wodnikiem po 5. kolejce jest 
Łukasz Kosiorek (UKS Korabka 
I Łowicz) – 13 pkt. Dalsze miej-
sca zajmują: 2. Maciej Ziębiński 
(Rawka Bolimów) – 10 pkt., 3. 

Damian Janicki (UKS Bzura So-
bota) i Dawid Pawlak (UKS Ko-
rabka I Łowicz) – 9 pkt. 

Kolejne zmagania siatkarzy 
amatorów już w sobotę w hali 
OSiR nr 2 o godzinie 13:00 
w sobotę 10 stycznia.   zł

5. kolejka XVi edycji SAm:
 karasuno Skierniewice – ukS 
korabka ii Łowicz 3:0 (25:21, 
25:18, 25:21)
karasuno: bartłomiej walendzik 
11 (2), maciej Kafarski 8, maciej 
morawski 6, Tomasz zych 4 (3), 
Krzysztof płuciennik 4 (1), damian 
Górski 4 i marek przybył 2.
korabka ii: eryk Klimkiewicz 6 (2), 
bartłomiej Gąsecki 4, dominik piń-
kowski 3 (1), wojciech chondzyń-
ski 3, jan poński 2, piotr burzykow-
ski 1, Filip jałoszyński i mateusz 
woźniak.
mVP meczu: bartłomiej walen-
dzik (Karasuno).

 ukS korabka i Łowicz – GkS 
Rawka Bolimów 2:3 (25:21, 
25:21, 21:25, 17:25, 12:15)
korabka i: jakub zagórowicz 
14 (3), dawid pawlak 13 (3), piotr 
rześny 13 {2), łukasz Kosiorek 9 
(8), dominik pacler 9 (1), mateusz 

Kwasek 2 (1), piotr zagórowicz i 
patryk Kwasek.
Rawka: Tomasz romanowski 6 
(1), maciej ziębiński 5 (2), bar-
tłomiej Kwasek 3 (1), łukasz bu-
czek 3, Klaudia ziębińska, dawid 
brzuszczak, przemysław Sitarek  
i piotr zieliński.
mVP meczu: Tomasz romanow-
ski (rawka).

 ukS Bzura Sobota – LkS Retki 
3:1 (25:22, 33:31, 28:30, 25:22)
Bzura: wojciech lewandowski 24 
(1), łukasz świątkowski 21 (3), 
piotr lewandowski 13, damian 
janicki 8 (6), jarosław Alagierski 8 
(1), rafał bogus 4 i dominik miś-
kiewicz,
Retki: piotr Głowacki 22, Tomasz 
ploch 9, paweł Koza 6, marcin 
Głowacki 5, mariusz Głowacki 4, 
maciej Koza 4, rafał Koza 1, paweł 
Kołodziejczyk i łukasz Gryglak.
mVP meczu: wojciech lewandow-
ski (bzura Sobota).

1. uKS Korabka i łowicz (1) 4 10 11:4

2. uKS bzura Sobota (2) 4   9   9:5

3. Karasuno Skierniewice (3) 4   7 10:7

4. GKS rawka bolimów (4) 4   6   9:9

5. lKS retki (5) 4   4   7:10

6. uKS Korabka ii łowicz (6) 4   0   1:12

Siatkarze ukS korabka ii ambitnie powalczyli z Karasuno.

ekipa Rawki Bolimów sprawiła niespodziankę, pokonując uKS Korabka i
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Piłka halowa | ii liga łoliF

Baumit nowym liderem
W piątej kolejce gier 
II ligi łowickiej ligi futsalu 
nie zabrakło emocji. 
Już w pierwszym meczu 
kibice mogli oglądać  
dwa zespoły z górnej 
części tabeli.

Baumit zmierzył się bowiem 
z dobrze radzącym sobie w tym 
sezonie Startem Złaków Borowy. 
Ostatecznie lepsi okazali się gra-
cze Baumitu, którzy wygrali 2:1. 
Gola na wagę trzech punktów  
i pozycji lidera strzelił w 21. Mi-
nucie meczu Paweł Janus. 

Aż siedem goli padło w meczu 
SMS-u Dąbkowice z Laktozą 
Łyszkowice. Co ciekawie w tym 
meczu pierwsi bramkę strzelili 
gracze z Łyszkowic co było sporą 
niespodzianka. Później na parkie-
cie rządzili i dzielili zawodnicy 
SMS-u, którzy zdobyli w tym 
meczu pięć goli, a stracili tylko 
dwa. Aż cztery z pięciu goli dla 
SMS-u strzelili zawodnicy, któ-
rzy na co dzień w rozgrywkach 
ligowych reprezentują barwy…
Laktozy! 

Identycznym wynikiem zakoń-
czył się mecz pomiędzy Alactraz 
Przedmieście a Merc OSP Kar-
niszce. Spadkowicz z KIA Open 
I ligi Merc OSP w tym meczu 
pokazał swoją wyższość nad 
bardzo doświadczonym zespo-
łem Alcatraz. Do przerwy obie 
drużyny strzeliły po dwa gole.  
W drugiej połowie meczu to gra-
cze z Karsznic zaprezentowali się 
lepiej i dzięki trzem strzelonym 
golom zgarnęli komplet punktów. 
Dwa gole dla zwycięzców strzelił 
powracający do zdrowia po kon-
tuzji Sebastian Sołtysiak. 

Ciekawie było w spotkaniu 
Victorii Bielawy i Abex Foto 
Nova. Bielawianie w pierwszej 
części gry dzielnie dotrzymy-
wali kroku zawodnikom Abexu 
i po 12 minutach był remis 2:2. 
W drugiej połowie zwycięstwo 
Abex Foto Nova zapewnił nie kto 
inny jak Rafał Gala, który w 16 
i 21 minucie meczu trafił do siatki 
rywali i rozstrzygnął to spotkanie 
na korzyść swojej drużyny. Abex 
wygrał ostatecznie 4:2. 

Gładkie zwycięstwo odnieśli 
Strażacy, którzy tym razem po-
radzili sobie z Górkami Łowicz. 
Dwa gole Michała Dylika i tra-
fienia Łukasza Gładkiego oraz 
Piotra Klimkiewicza zapewniły 
Strażakom wygraną 4:1. Honoro-
wego gola dla drużyny z osiedla 
Górki strzelił Hubert Widawski, 
który trafił do siatki w 15 minu-
cie meczu. 

Wielkie emocje towarzyszyły 
spotkaniu na szczycie. Fawory-
zowana Korabka zagrała bowiem  
z bardzo dobrze spisującym się 
w tym sezonie Bo Dachem Gru-
dze. W 10 minucie na prowadze-
nie wyszli gracze Przemka Boń-
czaka po tym jak jeden z graczy 
z Grudz niefortunnie skierował 
piłkę do siatki. Odpowiedź Bo 
Dachu była błyskawiczna bo 
już minutę po straconym golu 
gracze z Grudz odrobili straty. 
W 18 minucie gry Korabka po-
nowie wyszła na prowadzenie,  
a autorem trafienia był szef eki-
py Bończak. Gdy wydawało się, 
że Korabka zmierza po kolejne 
zwycięstwo na minutę przed 
końcem spotkania gola na wagę 
remisu strzelił skuteczny Ka-
rol Kruk i mecz zakończył się 
wynikiem 2:2. Gracze Korabki 
mieli po meczu sporo pretensji 
do pracy arbitrów. 

W ostatnim meczu tej kolejki 
Victoria Zabostów trenowana 
przez Zofię Kucharską zremiso-
wała z Projectem GT 1:1. Gracze 
trenerki Kucharskiej długo pro-
wadzili 1:0 po golu Rafała Gład-
kiego. Młodzi gracze Projectu 
GT nie poddali się i w końcówce 
strzelili upragnionego gola. Na 
dwie minuty przed końcem me-
czu do siatki Vicotrii futbolówkę 
skierował Patryk Fudała. 

Już w niedzielę 4 stycznia 
kolejna dawka emocji na drugo-
ligowym froncie. Szczególnie 
dwa mecze zapowiadają się bar-
dzo ciekawie. Pierwszy z nich 
rozpocznie się o godz. 17:30,  
a zagrają Strażacy z Korabką.  
O 19:30 natomiast zmierzą się ze 
sobą lider i wicelider tabeli! divad

 BAumit Łowicz – StARt zła-
ków Borowy 2:1 (1:1); br.: mikołaj 
ulasiewicz 6’, paweł janus 21’ – 
dominik lus 7’
żółte kartki: błażej miazek (bau-
mit) – dominik lus, Adrian lus 
(Start).

 SmS Dąbkowice – LAktozA 
Łyszkowice 5:2 (3:2); br.: Adam 
wlazło 2 (5’, 18’), patryk wiśniew-
ski 8’, dominik łukawski 10’, mate-
usz borowski 17’ – mateusz nez-
dropa 2’, Sebastian Sobieszek 9’

 ALCAtRAz-PRzeDmieŚCie 
Łowicz – meRC-oSP karszni-
ce 2:5 (2:2); br.: piotr humka 10’, 
łukasz Kowalik 11’ – Sebastian 
Sołtysiak 2 (18’, 24’), przemysław 
bury 4’, Sebastian witkowski 8’, 
Sebastian malinowski 22’
żółte kartki: michał plichta, rado-
sław markus (obaj Alcatraz).

 ViCtoRiA Bielawy – ABeX-
-Foto NoVA 2:4 (2:2); br.: piotr 
lewandowski 2’, zbigniew witczak 
12’ – rafał Gala 2 (16’, 21’), Adam 
Salamon 3’, Konrad plichta 5’ 
żółta kartka: Sylwester pęśko (Abex).

 GóRki Łowicz – StRAŻA-
CY-PSP Łowicz 1:4 (0:1); br.: 
hubert widawski 15’ – michał 
dylik 2 (5’, 24’), łukasz Gład-
ki 17’, piotr Klimkiewicz 20’ 
żółta kartka: Kamil owczarek 
(Strażacy).

 koRABkA Łowicz – Bo-DACH 
Grudze 2:2 (1:1); br.: samobójcza 
10’, przemysław bończak 18’ – bar-
tłomiej miazek 11’, Karol Kruk 23’ 
żółta k.: jakub łazęcki (Korabka).

 PRoJeCt-Gt Łowicz – ViCto-
RiA zabostów 1:1 (0:1); br.: patryk 
Fudała 22’ – rafał Gładki 3’. żółta 
kartka: dawid Feliga (project--GT).

tabela po 5. kolejce ii ligi:
1. baumit łowicz  5 12 16:9

2. SmS dąbkowice 5 12 18:15

3. Korabka łowicz 5 11 19:6

4. bo-dach Grudze  5 10 23:9

5. Strażacy-pSp  5 10 17:9

6. Start złaków borowy 5 10 14:9

7. Abex-Foto nova  5 9 16:12

8. merc-oSp Karsznice 5 9 17:14

9. Victoria bielawy  5 6 7:16

10. Alcatraz-przedmieście 5 4 11:17

11. Victoria zabostów  5 4 6:12

12. project-GT łowicz  5 4 8:15

13. laktoza łyszkowice  5 0 11:23

14. Górki łowicz 5 0 4:21

W 6. kolejce 4 stycznia (nie-
dziela) zagrają: Start – Za-
bostów (16:30), Bo Dach 
– Proejct (17:00), Strażacy – 
Korabka (17:30), Górki – Abex 
Nova (18:00), Merc OSP – Bie-
lawy (18:30), Laktoza – Alcatraz 
(19:00), Baumit – SMS (19:30). 

PRoGNozA PoGoDY | 2.01.2015 – 7.01.2015

biuro meTeoroloGiczne cumuluS

SYtuACJA SYNoPtYCzNA: 
pogodę na ogół kształtować będzie zatoka 
niżowa znad Skandynawii. napływać będzie 
dość ciepła i wilgotna masa powietrza.

Piątek:
pochmurno, okresami z opadami deszczu  
lub mżawki, ale dość ciepło jak na styczeń. 
widzialność umiarkowana, zamglenia. wiatr 
południowo-zachodni i zachodni, umiarkowany 
do silnego, 6-10 m/s, w porywach 14-18m/s.
Temp. max w dzień: + 4 st. c do + 5 st. c.
Temp. min w nocy: + 3 st. c do + 2 st. c.

SoBotA – NieDzieLA:
pochmurno, okresami przejaśnienia,  
bez opadów, dość ciepło. widzialność 
umiarkowana do dobrej, zamglenia. wiatr 
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 3 st. c do + 4 st. c.
Temp. min w nocy: 0 st. c do – 1 st. c.

PoNieDziAŁek – ŚRoDA:
pochmurno z przejaśnieniami, okresami 
poprószy śnieg, chłodno.  
widzialność umiarkowana do dobrej, zamglenia.
wiatr zachodni i południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: 0 st. c do + 3 st. c.
Temp. min w nocy: – 1 st. c do – 3 st. c.

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA 
pogoda niekorzystnie wpływać będzie na 
nasze samopoczucie. osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna.
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przez zKdp: 12.780 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna  | Turniej piłki nożnej o puchar burmistrza miasta łowicza rocznik 2005

Młody GKS nie zwalnia tempa
29 grudnia zespół  
GKS 2005 Bedlno 
wziął udział w Turnieju 
o Puchar Burmistrza 
Miasta Łowicza,  
który odbył się w hali 
OSiR w Łowiczu.

Do rywalizacji przystąpiło 
osiem zespołów: AP Żyrardów, 
Orły Płock, Mazovia Rawa 
Mazowiecka, Górnik Łęczyca, 
CSRR Włocławek, dwie druży-
ny gospodarza Pelikan Łowicz I 
i II oraz GKS Bedlno. Była to do 
tej pory najsilniej obsadzona im-
preza sportowa, na jakiej przy-
szło rywalizować zawodnikom 
z Bedlna. 

Drużyna prowadzona przez 
trenera Kamila Gałązkę odniosła 
kolejny halowy sukces, zajmując 
w turnieju drugie miejsce. Za-
wodnicy wygrali cztery mecze, 
dwukrotnie remisowali i doznali 
jednej porażki. Kolejny raz naj-
lepszym bramkarzem turnieju 
został Oskar Tuwalski, któremu 

wręczono statuetkę. Chłopcy 
ulegli  tylko faworytom z Płoc-
ka, którzy byli reprezentacją 
całego okręgu płockiego tracąc 
gole w końcówce spotkania.  mr

 GkS Bedlno – CSSR Włocła-
wek 1:0, br. Szymon nowotniak

 GkS Bedlno – orły Płock 0:2
 GkS Bedlno – AP Żyrardów 
0:0
 GkS Bedlno – Górnik Łęczyca 
1:1, br. Kacper nowacki
 GkS Bedlno – mazovia Rawa 
mazowiecka 2:0, br. Szymon no-
wotniak (2)

 GkS Bedlno – Pelikan Łowicz 
1:0, br. piotr bartczak
 GkS Bedlno – Pelikan Łowicz 
ii 3:0, br. Kacper nowacki (2), pa-
tryk Kowalski

Skład drużyny z GkS-u Bedlno: 
oskar Tuwalski, Kacper Sołty-

szewski, piotr Głuchowski, Adrian 
piórkowski, Szymon nowotniak, 
Kacper nowacki (kapitan), Gra-
cjan znajewski, mateusz Gałusa, 

Kacper Kowalski, dominik Krasz-
kiewicz, piotr bartczak, dominik 
Głuchowski, Staś Florczak. Trener: 
Kamil Gałązka.

Drużyna GkS Bedlno rocznik 2005 z trenerem kamilem Gałazką podczas turnieju piłki nożnej  
o puchar burmistrza łowicza. 

kapitan drużyny GkS Bedlno – kacper Nowacki odbiera puchar 
za zajęcie drugiego miejsca podczas turnieju piłki nożnej o puchar 
burmistrza łowicza z rąk wiceburmistrza bogusława bończaka.

Piłka siatkowa  | Kutnowska Amatorska ii liga Siatkówki mężczyzn

Zwycięstwo siatkarzy GKS Bedlno z Volley Team i LZS Kaszewy
21 grudnia odbyła się 6. ko-

lejka II ligi mężczyzn KALS. 
Pierwsze zwycięstwo w lidze od-
nieśli zawodnicy juniorskiej dru-
żyny Volley Team Żychlin. Ekipa 
z Żychlina pokonała po tie-bre-
ak Chem Pak Kutno 2:1. Najlep-
szym zawodnikiem tego spotka-
nia został Robert Sobański. 

Drugi mecz tego dnia siat-
karze VTŻ rozegrali z liderem 
GKS Bedlno. Tym razem do-
świadczona drużyna z Bedlna 
nie dała szans młodym zawod-
nikom VTZ, wygrywając 2:0. 
MVP tego spotkania otrzymał 
Sebastian Nykiel. W drugim spo-
tkaniu GKS Bedlno bez proble-
mu pokonał LZS Kaszewy 2:0 
(25:21, 25:14). Najlepszym za-
wodnikiem został Daniel Wian-
kowski. 

Podczas 7. kolejki, która odbę-
dzie się 11 stycznia GKS Bedlno 
rozegra mecz z Bzurą Sobota. mr 

 Volley team Żychlin – Chem 
Pak kutno 2:1 (25:18, 17:25, 
15:12)
 Chem Pak kutno – Witonia 2:0 
(25:20, 25:19)
 Volley team Żychlin – GkS Be-
dlno 0:2 (14:25, 19:25)
 Agropol kutno – Witonia 0:2 
(13:25, 23:25) 
 LzS kaszewy – GkS Bedlno 
0:2 (21:25, 14:25)
 LzS kaszewy – iskra Volley 
team 2:1 (23:25, 25:22, 15:12)
 Agropol kutno – iskra Volley 
team 0:2 (16:25, 14:25)

1. GKS bedlno 6 16 11:2

2. chem pak Kutno 5 12 9:3

3. lzS Kaszewy 6 9 7:7

4. iskra Volley Team 7 8 6:10

5. bzura Sobota 3 8 6:1

6. witonia 7 7 6:10

7. Volley Team żychlin 5 3 3:9

8. Agropol Kutno 5 3 2:8
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Łatwe zwycięstwo drużyny GKS bedlno nad lzS Kaszewy 2:0.Juniorska drużyna Volley Team żychlin.
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Sport
kALeNDARz
imPRez 
SPoRtoWYCH

młody GkS Bedlno
odniósł halowy sukces
w turnieju w Łowiczu. str. 31

Dwa zwycięstwa
siatkarzy
GkS Bedlno. str. 31

Piłka halowa | łowicka iV liga futsalu

Wygrana Jurnego 
z Gladiatorami

Za nami 5. kolejka rozgry-
wek IV ligi futsalu. 21 grud-
nia z naszego regionu wzięły 
w niej udział zespoły: Jurny Buhaj 
i Gladiatorzy z Miasta Noży. 
W derbowym spotkaniu Jurny 
Buhaj pokonał zespół Gladiato-
rzy z Miasta Noży 5:0.   mr, divad 

     
 Perfect-Vision – Dream team 
Wicie 1:4 (0:3); br.: Sebastian 
brzeziński 23’ – Adam Scęcelek 
12’, 23’, witold Kosiorek 5’, łukasz 
Scęcelek 9’.

 korona team -Bez Nazwy 1:2 
(1:1); br.: mariusz Szajewski 6’ – ja-
kub wojda 2’, radosław Sut 23’.

 Gladiatorzy z miasta Noży 
– Jurny Buhaj 0:5 (0:1); br.: da-
mian okupski 2 (2’, 22’), łukasz 

Szczygielski 2 (18’, 24’), mateusz 
biesiekierski 16’. żółte kartki: mar-
cin patera (Gladiatorzy) – damian 
okupski (jurny buhaj).

 karczma Bednarska – total-
na Amatorka 0:6 (0:4); br.: Kamil 
Słoma 2 (1’,5’), mateusz Kapusta 2 
(3’, 6’), eryk wojda 18’, przemysław 
boczek 23’

Pauza: Fc łaguszew

1.jurny buhaj 5 15 25:3

2. bez nazwy 4 12 10:3

3.Totalna Amatorka 5 9 16:7

4. Gladiatorzy z miasta noży 4 9 8:7

5.Korona Team 5 4 6:9

6.Karczma bednarska 4 4 3:11

7. Fc łaguszew 4 3 3:9

8. dream Team wicie 4 3 7:16  

9. perfekt-Vision 5 0 6:19

piłka siatkowa | Kutnowska Amatorska liga Siatkówki Kobiet

Siatkarki Zespołu Szkół Żychlin 
wiceliderem ligi 
20 grudnia w Szkole Podstawowej Nr 6
w Kutnie, ul. Łąkoszyńska 9 odbyła się 5. kolejka 
KALS Ekstraklasa kobiet. Rozegrane 
w tym dniu spotkania drużyn żychlińskich: 
Volley Team Żychlin kontra Hurt Pap-Ars Vita 
Kutno, Gostynin Team kontra ZS Żychlin, 
ZS Żychlin z Rolpuch Kutno. 

Drużyna ZS Żychlin rozegra-
ła dwa spotkania. W pierwszym 
meczu podopieczne Elżbiety 
Dobińskiej spotkały się z dru-

żyną Gostynin Team, wygrywa-
jąc 2:0. 

Obie drużyny w tym spotka-
niu dostarczyły swoim kibicom 

dużą dawkę emocji – Gostynin 
Team postawił poprzeczkę dość 
wysoko, mimo to żychlinian-
ki poradziły sobie na boisku, 
wygrywając seta do 22 i do 23. 
MVP meczu otrzymała Weroni-
ka Obrębska. 

W drugim spotkaniu ekipa 
ZS Żychlin bez większego pro-
blemu pokonała miejscowy Rol-
puch Kutno 2:0. 

Najlepszą zawodniczką tego 
meczu została Aleksandra Ko-
modowska. Natomiast siatkarki 
Volley Team Żychlin przegrały 

z liderkami KALS Hurt Pap-Ars 
Vita Kutno 0:2. 

Bardzo ciekawie zapowia-
da się następna kolejka KALS, 
która odbędzie się 10 stycznia. 
W derbowym spotkaniu Zespół 
Szkół Żychlin zagra z Volley 
Team Żychlin, ZS Żychlin – Ka-
sprowicz Kutno.  mr 

Volley team Żychlin – Hurt Pap-
-Ars Vita kutno  0:2 (16:25, 16:25)

Gaju team Łęczyca – Gostynin 
team 2:0 (25:9, 25:22)

Gostynin team – zS Żychlin 0:2 
(22:25, 23:25)

zS Żychlin – Rolpuch kutno 2:0 
(25:12, 25:4)

1. hurt pap-Ars Vita Kutno 5 13 9:2

2. zS żychlin 4 11 8:1

3. Volley Team żychlin 6 11 8:5

4. Gaju Team łęczyca 3 9 6:0

5. Gostynin Team 6 10 7:6

6. Kasprowicz Kutno 6 6 4:8

7. rolpuch Kutno 6 6 4:8

8. mickiewicz żychlin 4 0 0:8

9. uKS Strzelce 4 0 0:8

Drużyna siatkarek Volley team Żychlin w meczu z liderem hurt pap-
Ars Vita Kutno.  

Siatkarki zespołu Szkół Żychlin w wygranym 2:0 meczu z Gostynin Team.

Piłka siatkowa | noworoczne spotkanie z siatkówką

Gram z Volley Team Żychlin
W najbliższą niedzielę, 

4 stycznia zapraszamy do hali 
sportowej przy Zespole Szkół Nr 
1 ul. Łukasińskiego na pierwsze 
w nowym roku spotkanie z siat-
kówką pod nazwą „Gram z Vol-
ley Team Żychlin”. Tego popołu-
dnia rozegrane będą trzy mecze, 
w których wystąpią zawodnicy z 
każdej z trzech sekcji klubu VTŻ 
(seniorzy, juniorzy, kobiety). 

Przerwy pomiędzy spotkania-
mi wypełni quiz dla kibiców. W 
konkursie można będzie wygrać: 
szaliki, kubki, koszulki, smycze, 
kalendarze, myszki komputero-
we oraz pendrive. Otwarte bę-
dzie stoisko z gadżetami klubo-
wymi, na którym znajdziecie 
unikalną serię szalików klubo-
wych Volley Team Żychlin, kub-
ki kibica oraz smycze klubowe. 

Od godziny 14.00 obej-
rzeć można będzie trzy mecze: 

14:00 | Volley Team Żychlin 
(juniorzy) – Iskra Volley Team
15:30 | Volley Team Żychlin 
(kobiety) – Gostynin Team
17:00 | Volley Team Żychlin (se-
niorzy) – AZS WSGK Kutno. 

Drużyna Volley Team Żychlin 
przygotowała dla kibiców tak-
że konkurs internetowy – należy 
udzielić trzech poprawnych od-
powiedzi na pytania: 

1. Wymień trzech zawodni-
ków Volley Team Żychlin z nu-
merami na koszulkach w jakich 
grają. 2. Wymień trzy drużyny, 
z którymi grała lub będzie grać 
drużyna Volley Team Żychlin 
w III wojewódzkiej lidze pił-
ki siatkowej mężczyzn. 3. Podaj 
pełną nazwę drużyny z woje-
wództwa łódzkiego, która wystę-
puje w „PLUS LIDZE”. 

Odpowiedzi należy wysy-
łać na adres mailowy: volleyte-

amzychlin@gmail.com do dnia 
3 stycznia do godz. 23:00. W tre-
ści koniecznie należy podać swo-
je imię i nazwisko oraz miejsco-
wość. Wśród osób, które udzielą 
poprawnych odpowiedzi zosta-
nie wylosowany zwycięzca pod-
czas niedzielnej imprezy „Gram 
z Volley Team Żychlin”.  mr

SoBotA, 3 StYCzNiA:
 9.00 – hala oSir nr 1 w łowiczu, 
ul. jana pawła ii 3; Noworoczny 
turniej Halowej Piłki Nożnej 
Pelikan – Hazbi Cup – rocznika 
2004 pod honorowym patrona-
tem Burmistrza miasta Łowicza 
– krzysztofa Jana kalińskiego;
 11.00 – Szkoła Podstawowa 
Nr 6 w kutnie, ul. Łąkoszyńska 
9; 6. kolejka kALS ekstraklasa 
kobiet; 11.00 Gostynin team – 
mickiewicz Żychlin; 13.00 mic-
kiewicz Żychlin – ukS Strzelce

NieDzieLA, 4 StYCzNiA:
 10.00-13.00 – hala sportowa 
oSir nr 1 w łowiczu, ul. jana 
pawła ii 3; 6. kolejka iV ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;
 13.00-16.30 – hala sportowa 
oSir nr 1 w łowiczu, ul. jana 
pawła ii 3; 6. kolejka iii ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;
 14.00 – Hala sportowa przy 
zS Nr 1 w Żychlinie, Nowo-
roczne spotkanie z siatkówką 
„Gram z Volley team Żychlin” 
 16.30-20.00 – hala sportowa 
oSir nr 1 w łowiczu, ul. jana paw-
ła ii 3; 6. kolejka ii ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;
 20.00-21.00 – hala sportowa 
oSir nr 1 w łowiczu, ul. jana 
pawła ii 3; 6. kolejka iV ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

CzWARtek, 8 StYCzNiA:
 9.30 – hala oSir nr 1 w łowi-
czu, ul. jana pawła ii 3; Powiato-
we igrzyska młodzieży Szkolnej 
w  tenisie stołowym dziewcząt 
i chłopców; 

SoBotA, 10 StYCzNiA:
 10.00 – hala sportowa oSir 
nr 2 w łowiczu, ul. Topolowa 2; 
13. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki juniorów u-18: 
umkS księżak Łowicz – AzS 
PWSz Skierniewice;
 13.00 – hala sportowa oSir nr 2 
w łowiczu, ul. Topolowa 2; 6. ko-
lejka XVi edycji SAm;
 13.00-16.30 – hala sportowa 
oSir nr 1 w łowiczu, ul. jana paw-
ła ii 3; 7. kolejka ii ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;
 16.30-20.30 – hala oSir nr 1 
w łowiczu, ul. jana pawła ii 3; 6. 
kolejka kiA open i ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;
 18.30 – hala oSir nr 2 w łowi-
czu, ul. Topolowa 2; 14. kolejka 
ii ligi koszykówki mężczyzn: 
księżak Łowicz – AzS AGH Al-
stom kraków;

NieDzieLA, 11 StYCzNiA:
 10.00 – hala sportowa oSir 
nr 2 w łowiczu, ul. Topolowa 2; 
8. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodziczek u-14: 
umkS księżak Łowicz – ukS 
Basket ii Aleksandrów Łódzki.

m
A

r
c

in
 r

A
n

A
c

h
o

w
S

K
i

m
A

r
c

in
 r

A
n

A
c

h
o

w
S

K
i




